
Razdelili so Šlan-
jfove nagrade. Da, 
t Celju. Podelili 
.0 tri visoka občin-
5|(a družbena pri-
ganja. Nagrajen-
em so izročili di-
plome in plakete 
pa tudi denar. Vse 
je bilo javno in iz-
glasovano na de-
lovni seji članov 
5beh zborov celj-
5ke občinske skup-
ščine, le o denarni 
/¡šini nagrade ni 
;klepal nihče. Vse-
kakor spodrsljaj, 
Ćetudi samo for-
malni, ki ga ni bi-
o treba! 

SLAVJE POD RESEVNO 
PET T1SOĆ O B Č A N O V N A P R O S L A V I O B Č I N S K E G A P R A Z N I K A IN 30-LETNICE VSTAJE. N A S T I V Z D R U Ž E -

NSH Z B O R O V IN G O D B . S L A V N O S T N I G O V O R JE I M E L A N D R E J M A R I N O . 

џ Pri Novakovi žagi v Vrbnem pod Resevno je bila 
minuli četrtek osrednja proslava občinskega prazni-
ka občine Celje, združena s proslavo 30-letnice vsta-
je slovenskega naroda. Zbralo se je več kot 5.000 
občanov celjske, 'šentjurske in šmarske občine. 

• V kulturnem programu so sodelovali združeni 
pevski zbori ter godbi na pihala, z recitacijami pa 
so nastopili člani SLG Celje. Oborožene enote sploš-
no ljudskega odpora so izvedle taktično vajo, zdru-
ženo s pohodom po poteh I. Celjske čete. 

ф Zbranim občanom, med njimi je bilo zlasti veliko 
mladine, nekdanjih borcev in aktivistov, je govoril 
sekretar sekretariata Izvršnega komiteja CK ZIvS, 
tovariš Andrej Marine. 

Predsednica skupščine ob-
čine Celje Olga Vrabičeva in 
predsednik skupščine občine 

Šent ju r Aci Svetina, s ta naj-
p r e j poslušala raport. ko-
m a n d a n t a oboroženih enot 

splošno l judskega odpora, 
Franca Planinca, nakar je 
predsednik še t ju rske občine 
pričel veliko slovesnost. Za 
n j im je stopil na govorniški 
oder Andrej Marine. 

Svoj svečani govor je to-
variš Marine razdelil v t r i 
dele. N a j p r e j je govoril o 
zgodovinskih dneh vstaje slo-
venskega naroda in o vlogi 
ter pomenu I. celjske čete, 
ki je bila us tanovl jena 20. 
jul i ja 1941 v gozdovih pod 
Resevno. Poudari l je n jen 
pomen, ki ga je imela t a 
enota, zlasti s svojim vpli-

vom na razpoloženje l judskih 
množic na celotnem cel jskem 
področju. Ko je orisal pomen 
vs ta je slovenskega naroda in 
podal oceno kratkih dogod-
kov, je nadaljeval z analizo 
nekaterih pomembnejš ih faz 
razvoja naše povojne gradi-
tve in se še zlasti ustavil 
ob problemih sedanjega ča 
sa. Spregovoril je o velikem 
pomenu nedavno spre je t ih 
ustavnih amandmajev te r o 
nalogah, ki s to je pred slo-
vensko družbo pr i oblikova-
n j u nove slovenske ustave. 
Zlasti je podčrtal nekatere 

ugotovitve s področ ja gos-
podars tva , šr zlasti kmet i j -
stva in vprp ,anje h i t re jšega 
razvoja m a n j razvitih pod-
ročij , kamor sodi tudi Koz-
jansko. 

V t r e t j e m delu svojega 
govora, pa je tovariš Marine 
spregovoril o vlogi subjek-
tivnih sil v sedanj ih pogojih 
in še zlasti o Zvezi komuni-
stov. Zaradi izredne pomemb-
nosti tega dela govora, teht-
nih misli in pomembnih ugo-
tovitev ter stališč, objavlja-
m o ta del govora v celoti: 
(Dalje na 6. s t rani) 
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Glasilo občinskih organizacij SZDL Ce'je, laško in Žafec 

NAŠE TOPLO POLETJE 
Pišem zadnje dni letošnje-

;a julija, meseca, ki je bil 
reč kot bogat na najrazlič-
lejših prireditvah, prosla-
rah in podobnem. Zdi se ce-
.o kot da je to edini mesec, 
sjer se lahko zvrst i jo tak-
sne ali drugačne prireditve. 
Sicer pa da je jo sedmemu 
nese cu v letu svoj pečat 
zlasti tiste, ki so vezane na i 
iogodke iz narodno-osvebo- j 
iilnega boja. 

Prvi mesec v tako imeno-
feni glavni turist ični sezoni ; 
M vsak čas za nami. In ka- ¡ 
io bo z drugim, kako bo z 
ivgustom? 

Obeti so več ali m a n j j 
skromni, četudi nas bo že i 
»rva nedel ja popel ja la med 
ïornjesavinjske f losar je in ! 
-eprav bo teden clni za tem 
te tradicionalna hmel ja r ska ! 
prireditev. Med ta osrednja 
'Uristična dogodka in po i 
Vima se bodo zvrstili še | 
irugi. Toda, navzlic temu 
}°sta Ljubno ob Savinji ter 
Braslovče v središču pozor- 1 

»Osti. 
Znova bo zaživela gornje- i 

Svinjska f losari ja , čeprav | 
le kot spomin na tiste ; 

fcgodke, ki so nekoč pome- 1 

«i življenjski u t r ip za svet 
J° gornjem toku Savinje ter 

Dreti. Savinjski splavi so 
Ostali narodopisna značil-
nost. Toda, ali smo storili 

vse, da bodo takšni ostali v l 
svojem pravem bistvu? 

Hmel ja rsk i dan v Braslov- ! 
čah bo pravzaprav uvod v j 
letošnjo sezono obi ranja sa-
vinjskega zelenega zlata. In 
če bi ob tem spet zaživela 
Gobčeva »Hmeljska prince-
sa« in če bi znova slišali 
»Kakor kita c v e t j a . . .« bi 
bilo lepše. 

Sicar pa na sploh dobi 
človek občutek, da smo prav 
v p r i re jan ju takšnih in po-
dobnih pr i redPev premalo 
domiselni in da jih ne izko-
r iščamo dovolj. Lahko bi 
postale večje turist ične 
atrakcije! 

Celjsko območje je sredi | 
svoje glavne turist ične sezo-
ne. Savinja vabi neštete ko-
palce vsak dan. Zlasti polna 
je v svojem s redn jem teku. 
Tu je tudi voda na jbo l j mi-
kavna, na jbo l j čista. Tod se 
zlasti ob nedel jah razvija 
pravo moderno nomadsko 
življenje, četudi t r a j a samo 
en dan, samo neka j ur. Pol-
ni so tudi bazeni, velikokrat 
prepolni toplih teles. Njiho-
vo število, bazenov namreč, 
se je zadnji čas povečalo za 
enega. To je lep odprt i olim-, 
pij ski bazen v Velenju. Pol- , 
na so tudi naša zdravilišča. ¡ 
In vendar se nehote pora-
ja vprašanje , kako dolgo? | 

Zdravilišča, takšna kot so, 
so lahko zanimiva le še da-
nes. Ju t r i pa bodo zahteve 
drugačne in tudi Dobrna ter 
Laško bosta morala dobiti 
nove kapacitete, sicer ju bo 
čas prehitel in kazalec na 
ur i se bo vrtel počasneje. 
Težko ga bo spraviti v nor-
malni tek. 

Polet je pa se pozna tudi 
na naših cestah. Na nj ih je 
velikokrat prevroče . . ško-
da! 

JOŽE VOLFANT 
in MILAN BOŽIČ 

NOVA 
UREDNIKA 

V ponedeljek je izvršni od-
bor občinske konference 
SZDI v Celju, pooblaščen tu-
di od vodstev SZDL v obči-
nah Laško in Žalec, imenoval 
za glavnega urednika Novega 
tednika ter radia Celje, hkra-
ti tudi za odgovornega ured-
nika tovariša JOŽETA VOL-
FANTA, za odgovornega ure 
dnika radia Celje pa tovariša 
MILANA BOŽICA. 

Slavnostni govor na osrednji proslavi občinskega praznika občine Celje, 
združeni s proslavo 30-letnice vstaje slovenskega naroda je imel sekretar 
sekretariata izvršnega komiteja Centralnega komiteja Zveze komunistov 
Slovenije, tovariš ANDREJ MARINC. (foto: B. Strmčnik) 

FLGSARSKI BAL 
V Ljubnem ob Savinji je . skora j že vse nared za tradicio-

nalno turist ično prireditev »^Flosarski bal«, ki bo v nedeljo 
1. avgusta. Program prireditev se bo pričel že v soboto, ko 
bodo odprli razstavo akademskega sl ikarja Alojza Zavolovšeka 
in priredili večer med f losar j i na pros toru v Vrbju ob Savinji. 

Osrednje prireditve, ki j ih ne kaže zamuditi , pa bodo v ne-
deljo. Dopoldne bo promenadni koncert ter nogometna tekma 
za pokal f losar ja med l jub l jansko Olimpijo in domačim Ljub-
nem. Popoldne bo na jp re j f losarska povorka od Foršta do Vrb-
ja, k ra j š i promenadni koncert , ob 15. uri pa bo začetek bala. 
N a j p r e j bo na vrsti bogat kul turni program, temu pa bo sle-
dilo tradicionalno udi ran je flosa in flosarski krs t . Sledilo bo 
veselo ra jan je , za dobro glasbo pa bo poskrbel ansambel 
»Akordi« iz Ljubl jane. 

Flosarski bal, ki bo letos že enajst ič, bo prav gotovo kot 
vedno doslej, pritegnil mnogo obiskovalcev, da si bodo ogledali 
to zanimivo turist ično a t rakc i jo temelječo na davnih t radici jah. 

Ne zamudite te priložnosti , letos bo na f losarskem balu še 
posebno veselo in zanimivo! 



KOLESAR JE UMRL 
BOŽA SKKRLEC, 21, iz Celja je vozila z osebnim 

avtomobilom brez vozniškega dovol jenja prot i Vele-
n ju . Z desne, je s s t ranske ceste pripel jal na prednost-
no s kolesom na pomožni motor SLAVKO KVEDER, 
49, iz Lokovine. Avtomobil ga je zadel in zbil 13 me-
trov s tran, škr lecova je po t rčen ju zapeljala na levo 
s t r an ceste in zadela v osebni avtomobil DUŠANA 
JARHA iz Celja, ki je pripel jal nasprot i in zaustavil. 
Kolesar je zaradi težkih poškodb med prevozom v 
bolnišnico umrl , lažje pa so bili poškodovani voznica, 
n jen sopotnik BORIS SINKO iz Celja, v drugem avto-
mobilu pa KRISTINA JARH. Škode na vozilih je za 
30.000 dinar jev. 

OTROK TEŽJE POŠKODOVAN 
MIHA RIBIČ, 20, iz Polzele se je pel jal z mope-

dom prot i domu, ko je s s t ranske ceste pripel jala pre-
den j na kolesu petletna SIMONA PAJK iz Ločice. Za-
radi težje poškodbe so deklico odpeljali v bolnišnico. 

AVTOMOBIL V POTOKU ZGOREL 
REINHARD MAYER iz ZR Nemčije ni uspel z oseb-

n im avtomobilom izvoziti ovinka pri Vranskem ter 
zapeljal na travnik in nato v potok, k j e r se je avto-
mobil vnel in zgorej. Voznik in dva sopotnika so bili 
laže poškodovani, škode je za 30.000 dinar jev. 

PADEL JE 
KAREL KROFLIČ, 58, iz Celja se je peljal s kole-

som na pomožni motor iz Žalca prot i domu. V Novem 
Celju se je prevrnil po cesti. Dobil je pre t res možga-
nov in druge poškodbe. 

OZKA CESTA 
JOŽE VEDENIK, 22, iz Gornje vasi, voznik oseb-

nega avtomobila in IVAN KRALJ, 46, iz Matk, mope-
dist, s ta se srečala na ozki cesti v Gornj i vasi. Pri 
t r čen ju je bil teže poškodovan mopedist , katerega so 
odpel ja l i v cel jsko bolnišnico. 

SEM TER TJA 
v 

PETER HROVATIČ, 27, iz Gorice pr i š m a r t n e m v 
Rožni dolini je vozil s Pony eksprcsom sem ter t j a 
po cesti na Ostrožno in srečaval tovornjak DANIJELA 
KUNSTIČA iz Šmar j a . Nenadoma je zavil na levo in 
zadel v zadnjo desno gumo tovornjaka . V bolnišnico 
so ga prepeljal i zaradi težjega pre t resa možganov. 

SMRT V PESJU 
STANE ŽULA, 43, iz Velenja je vozil z osebnim 

avtomobi lom prot i Šoštanju . Na križišču v Pesju je 
prečkala cesto .ANA JAMNIKAR, 71, iz Družmir ja , ki 
se je zmedla in prišla pred avtomobil, žu la je z za-
v i ran jem skušal nesrečo prepreči t i , vendar jo je k l jub 
t emu zadel. Jamnikar jeva je med prevozom v zdrav-
stveni dom umrla . 

TRČIL V DREVO 
MARTIN MARKKO, 33, iz Liboj je vozil z osebnim 

avtomobilom iz Petrovč prot i domu in zaradi nepri-
m e r n e hitrost i trčil v drevo na travniku. Pri nesreči 
s ta bila lažje poškodovana poleg voznika še sopotnika 
ANTON BREZNIK in RUDOLF BUČAR, oba iz Liboj. 

NEPREVIDEN KOLESAR 
JOŽE KAKER, 30, iz Šoš tan ja je vozil z osebnim 

avtomobilom prot i Velenju, ko je pripel jal s stran-
ske ceste na prednos tno kolesar REDŽEP CIKAČI, 23, 
iz Šoštanja . Pr i t r čen ju je dobil kolesar pre t res mož-
ganov. 

NEPRAVILNO OBRAČANJE 
ALOJZ GLUŠIČ, 32, iz Arje vasi, je vozil z osebnim 

avtomobi lom iz Celja prot i Vojniku in na Mariborski 
cesti obračal , ne da bi se prepričal , če je cesta prosta . 
Za n j i m je pripel jal z osebnim avtomobilom IVAN 
DEC MAN, 28, iz Črešnjic in ga zade.-l. Pri t rčen ju je 
bila iažje poškodovana TEODORA DEČMAN. škode na 
vozilih je za 12.000 dinariev. 

Poročilo se je 20 parov, od 
teh: Vinko 2ula, Celje in 
Štefka Kotar, Šmartno; An-
drej Ovčar, Zg. Pristovs in 
Dragica Korošec, Verpete; 
Alojz Kačičnik, Štore in Ma-
rija Pangerl, Začret; Franc 
Pangerl, Začret in Senada Sa-
mardžić, Celje. 

LAŠKO 
Radoš Pantić, inženir, Tr-

stenik in Delfina Djordjević, 
profesorica, Trstenik; Peter 
Seme, rudar, Brezno in Eva 
Kvas — Štokavski, poljedel-
ka, Sedraž. 

ŠENTJUR PRI CELJU 
Marijan Kovačič, 24, kovi-

nos t rugar , Kameno in Marja-
na Kovač, 18, šivilja, Podgor-
je; Stanko Jezovšek, 24, avto-
mehanik, Pr imož in Marjana 
Jazbinšek, 20, stenodaktilo-
grafka, Trnovec; Franc 
žmavc, 22, tapetnik, Celje m 
Terezija Senica, 19, trgovska 
pomočnica, Hrušovje ; Franc 
Hrovat, 21, delavec, Primož 
in Terezija Zidanšek, 27, de-
lavka, Svetelka; Silvester Zu-
pane, 28, kl jučavničar in Maj-
da Petelinšek, 23, kuharica, 
oba iz Šen t ju r j a . 

ŽALEC 
Avguštin Vovk, 24, Hotun je 

in Marija Golob, 22, Celje, 
Martin Ožir, 23, Brnica m 
Ana Tekavc, 30, Kasaze; Mar-
jan Jerman, 23, Prebold in 
Danica Cestnik, 20, Dolenja 
vas; Franc Jelen, 23, Studen-
ce in Ida Korošec, 23, Studen-
t e ; S imo» Hropot, 23, Zg. 
Grušovlje in Rozalija Vidmar, 
24, Dolenja vas; Ivan Zaverla, 
24, Liboje in Mira Kos, 21, 
Zabukovica. 

POPRAVEK 
Pri poročilu o porokah v 

Celju, objavl jenem v Novem 
tedniku v 28. številki z dne 
22. jul i ja letos, je t iskarski 
škra t izpustil neka j vrstic. 
Zato se bralcem in novopo-
ročencem opravičujemo, da-
nes pa objavl jamo zakonske 
pare po vrs tnem redu tako, 
kot so resnično zvezani: 

Ivan Jazbinšek, Lažišče in 
Ana Vidic, Male Breze; Silve-
ster Vidic in Daniela Vogrinc, 
oba iz Seve; Franc Kenda in 
Irena Miklav, oba iz Celja; 
Ivan Novak, Celje in Jožica 
Alba, Krško; Albin Zupane in 
Margareta Ižanc, oba iz Ce-
lja; Jernej Kline in Rozalija 
Vezenšek, oba iz Bez. Bu-
kovja; Franc Maček, Rečica 
in Daniela Kobilica, Celje; 
Rajko Potnik, Malahorna in 
Marjeta Jakop, Dol pod Goj-
ko; Jožef Ravnak, I venca in 
Gabriela Jakop, Dol pod Goj-
ko; Peter Kraner in Marjana 
Vinter, oba iz Vojnika. 

CELJE 
30 dečkov in 25 deklic. 

CELJE 
Ivan Novak, 49, Novo celje; 

Simon Pirš, 76, Celje; Franc 

Žurej, 52 Zadobrova, Željko 
Kajba, 29, Celje; Blaž Cilen-
šek, 72, Celje; Martin Rebov, 
72, Arja vas; Ivan Vreš, 1 
da, Tlake; Frančiška Kunej, 
78, Podsreda; Mihael čater, 
82, Šmar je ; Ivan Breznikar, 
48, Založe; Jurij Grobelnik, 
73, Skomar je ; Ferdinand Lam-
prêt, 75, Zlateče; Terezija 
Kranjc, 37, Podgorica; Jože 
Božič, 69, Celje; Blaž Ambrož, 
70, Začret, Frančiška Lončar, 
80, Mozirje; Antonija Zupane, 
64, Vojnik; Janez Špiler, 59, 
Celje; Fric Ivančič, 60, Za-
vršje. 

LAŠKO 

Alojz Kupec, 71, upokoje-
nec, Rečica; Gabriel Divjak, 
21, delavec, Celje; Alojz Ba-
bic, 73, upokojenec, Rečica 
in Kari Križnik, 67, upokoje-
nec, Lahomšek. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 

Anton Jug, 75, Podčetrtek; 
Frančišek Gerhart, 69, Vir-
š ta jn; Adalbert Klemenčič, 66, 
Grlice; Julijana Sinkovič, roj. 
Božičnik, 84, Imenska gorca; 
Jožef Kampuš, 60, Sv. Ema; 
Terezija Tacer, 72, škof i j a ; 
Marija Režek, 77, Polje ob 
Sotli; Mari ja Žaberl, roj . 
Beve, 54, Grobelce in Neža 
Hrustek, roj . Seničar, 36, Ba-
bna gora. 

PREOBREMENJENE 
BENZINSKE 
ČRPALKE 

Pot rošn ja bencina in plin-
skih ol j na cel jskem področ-
ju skokovito raste. Tako se 
promet na bencinskih črpal-
kah vsako leto poveča za pri-
bližno 20 odstotkov. Trgov-
sko pod je t j e Petrol iz leta v 
leto težje sledi povečanemu 
prometu . Tako pride v polet-
nih mesecih povprečno 45 do 
50 ton prometa dnevno na 
eno črpalko, kar je daleč pre-
več, da bi lahko solidno po-
stregli kupcem. Posebno pre-
obremenjena je črpalka na 
Ljubl janski cesti. Za prihod-
n je leto si je Petrol pripra-
vil obsežen načrt.. Zgraditi na-
merava jo bencinsko črpalko 
na Dečkovi cesti, v Vojniku 
in Velenju. Potrebna pa bi 
bila še ena črpalka v Velenju, 
v Rimskih toplicah, šen t ru-
per tu in Polzeli. Pr ihodnj i 

jrnesec bo otvoritev čTpalke v 
Rogatcu, ki bo vsa j deloma 
razbremenila druge na tem 
področ ju To pa je tudi vse. 

Pri Petrolu imajo tudi te-
žave s k a i r i . Zaposlujejo tr-
govce iz drugih s trok, naj-
perspekt ivnejše pa potem po-
š l je jo v "Novo mes to v šolo 
za trgovce z naf tnimi deriva-
ti. Med polet jem, ko je pro-
met turistov še večji pa si 
pomagajo z zaposlitvijo štu-
dentov. T a k 0 ima jo zanosle-
nih približno 20 študentov, 
ki so se kar hi tro vživeli v 
novo delovno okolje. sš 

PLAVALNA ŠOLA 
V PREBOLDU 

Џ V Preboldu še vrs to let 
deluje plavalna šola. Tudi 
letos je prevzel to šolo zna-
ni športni delavec in uči tel j 
telesne vzgoje iz Prebolda 
Adi Vidmajer . Te dni teče 
začetni tečaj , katerega obi-
sku j e 40 otrok iz Prebolda 
in bližnje okolice. T ra ja l pa 
bo deset dn j po dve u r i na 
dan. S 1. avgustom pa se 
bo pr ičel nadal jevalni te-
ča j . 

Ponedeljek je bil črn dan 
cest na območju Uprave jav-
ne varnosti Celje. V dveh ne-
srečah so bili t r i je mrtvi . Ta-
ko beležimo letos že 55 mrt-
vih na naših cestah in glede 
na stat is t iko lahko računamo, 
da bo letos ta s t rahotna šte-
vilka na jv iš ja dosedaj . 

EMIL TRATNIK, 41, iz 
Zg. Bistrice je vozil iz Ljub-
l jane prot i Celju, ko m u je v 
Šent ruper tu pripeljal pred 
osebni avtomobil s s t ranske 
ceste motor is t ROMAN FLO-
RJAN, 20, iz Prebolda s so 
potnico ERIKO KRANJC, 17, 
iz Trnave. Avtomobil je za-
del v zadnje kolo moto r j a . 
Er ika Kran jc je dobila tako 
hude poškodbe, da je med 
prevozom v bolnišnico umr-
la. F lor jan je dobil pre t res 
možganov. 

ROMAN GRIČAR iz Kovk 
pri Hras tn iku je vozii pro t i 
Šmarje t i , ko je v Breznu pr i 
Rimskih Toplicah pričelo 
njegov osebni avtomobil za-
našat i na levo. Nasproti je 
pr ipel jal RUDI SAVIOŽI, 32, 
iz Hras tnika , ki je vozil pra-
vilno po desni s t rani cesti-
šča. Savioži je videl Gr ičar ja 
na svoji polovici cestišča in 
ga je hotel obvoziti po levi 
s t rani ceste. Na sredini ce-
ste je pr iš lo do strahovitega 
t rčenja . Saviožijevo vozilo je 
odbilo tako silovito, da se je 
obrnilo v naspro tno smer in 
trčilo v drevo. Roman Gričar 
in njegov sopotnik STANI-
SLAV MEŠIČEK, 34, iz 
Hras tn ika sta med vožnjo v 
bolnišnico umr la zaradi hu-
dih poškodb. Savioži je bil 
lažje poškodovan. 

Ali ni čas, da več razmiš-
l j amo o krvnem davku, ki ga 
p laču jemo cestnemu prome-
tu? 

M. SENIČAR 

UNION: 
do 1. avgusta angleški bar-
vni fi lm PRIVATNI DE-
TEKTIV CLEGG 
od 2. do 5.. avgusta ameri-
ški barvni fi lm TA PRE-
KLETI DONOVAN 

METROFOL: 
do 30. jul i ja angleški barvni 
f i lm NIHČE N E BO UŠEL 
od 31 julija do 3. avgusta 
f rancoski barvni f i lm VRV 
IN KOLT 
od 4. do 5. avgusta ameriš-
ki barvni f i lm PIŽAMA ZA 
DVA 

DOM in LETNI KINO: 
29. jul i ja še f rancoski barv-
ni f i lm OSKAR JE VSEGA 
KRIV 
od 30. do 31. jul i ja angleš-
ki barvni fi lm POLJUBI 
DEKLETA, PA J I H UBIJ 
od 1. do 2. avgusta ameriš-
ki barvni f i lm HOMBRE 
od 3. do 4. avgusta nemški 
barvni f i lm VELIKA KAČA 

DOBRNA: 
31. jul i ja in 1. avgusta an-
gleški barvni fi lm POLJU-
BI DEKLETA, PA J I H UBIJ 

KDO KAJ VE 
O UTOPLJENC!j? 

Dne 20. 7. 1971 ob ц 
so na bregu reke Save nJ 
liko r.cže od mostu v Bre*? 
našli t ruplo neznanega 
škega. Truplo je že 
macerirano-razpadlo, zla«? 
predelih okončin in 
zato sklepajo, da je b:]j/ 
vodi že dva do tri tedne 

Opis t rupla : 
Starejši moški, visok 0L 

170 cm, sirednje р о ^ 
kratkih, kostanjevih. o$¡ 
lih las s čelno plešo, jw1 

noma brez zob, oblečen 1 

bombažno s ra jco z dow' 
rokavi in brez ovratM 

Vzorec s ra jce ima расЦ ! 
drobne zelene in rdeče {, ' 
poleg tega je imel oble^ 
dolge spodnje hlače iz ^f 

henda s širokimi zelenimj ' 
r javimi čr tami in vmes^ f 

tankimi zelenimi črtami, 
elastičnem t rakom in rasp [ 
kom, ki se zapira z beli 
gumbi. Oblečene je imel ! 
hlače iz gladkega črnega h 
ga z zavihki. Pasu ni | 
Obu+ je bil v t e m - o r*¡ f 
bombažne nogavice in vi?/ 
črne semiš čevlje z guutf 
stirr podplatom in vezalkaj 
čevl j i so ver je tno znan. 
»RES ALL«. 

Utopljenec je nosil s sel 
en bankovec za 50 00 din, 
bankovce za 10,00 din, net 
kovancev, zvitek slovenski 
časopisa ter nož z err m n r 
lom in lednim ročaim. ¡j 

Kdor o n j m karkoli p 
n a j to takoj javi najbližji ¡ 

. s ta j i milice ali UJV Cei a 
t! 

KDO GA POZNA? 

Ž e od 16. 7. 1971 p ogre T. 
jo BEVC Jožeta, ro j . 27 ja 
a r j a 1894, iz Kostanjeka ; k 
Krškem. Pogrešanj je že t« 
jul i ja 1971 odšel peš od i 
ma na obisk k svojemu si 
v Osredek št. 18 pr i Pods 
di. Tu se je mudil 16. 7. IS 
videl ga je neki občan. T« 
je Beve povedal, da gre i 
mov v Kostanjek in da se < 
spotoma oglasil še pri FH< 
LANU v Rušinjem pr i P« p 
cah. Nazadnje so gavió c 
cah. Nazadnje so ga vid y 
istega dne na cesti v Peči« ( 
ko je šel prot i vasi Poham § 
Njegov sin Dominik in oti j, 
ni, ki so nazadnje govorili ¡, 
n j im pravijo, da je № 5 
znake zmedenosti . K!1 

vzt ra jnemu iskanju za 14 
niso mogli na j t i sledi. * 

Osebni opis: visok 160 £ 
suh. okroglega obraza, vdf • 
oči, desno oko ima stekli 
nosi močne sive brke, & 
močne obrvi in sive lase 
čelno plešo. Oblečen, je v ! 

suknj ič , modre hlače, po'*-
s s tar im klobukom zele^ 
ste barve z ozkimi krajcj 
obut v Visoke č rne ( 

Kdor karkol i ve o njetf'1 . 
ga sreča, n a j to sporoči $ ' 
b l ižnj i pos ta j i milice ali UJ 
Ce У e 



U o KOGL VAN (DVAKRAT), ROMAN LEŠEK, NAT ASA URBANĆIČ IN ŽENSKA ŠTAFETA 4 X 100 IVI PR. 
Jífcl JUGOSLAVIJE ZA LETOŠNJE LETO — ZA CELJANE REPUBLIŠKI REKORD V ŠTAFETI 4 X 400 M 
У DRŽAVNI KLUBSKI V ŠTAFETI 4 X100 IVI — SPODRSLJAJ BRANKA VIVODA, PRESENEČENJE DANI-
t URANKAR, ANDREJA PETERKE ML., METODE KASTELIC IN DRAGA ZUNTARJA (TVD PARTIZAN ŽA-
Ec> 
^etošnje državno prvenst-

za člane in članice, k1 je 
'i0 z Zagrebu na Dinamo-
JJp s t ananom prevlečenem 
pdionu je minilo v znarae-
,u proslave 50. letnice jugo-
ipvanske atletske zveze in 
^jstva, da je bila dosežena 
^ vrsta odličnih rezul la 
)V) man j ali skora j nič pa 
lordov. Prvenstvo je tudi 
¡¿lilo brez posebnih prese-
čen.) sa j s« v glavnem po-
;0d zmagali že pre j papir-
ju m tudi drugače favoriti. 

Tudi z letošnjo največjo 
reds Lavo jugoslovanske at-
itlie smo Celjanj lahko za-
jvoijni. V Celje so atleti 
jadivarja prinesli pet atlet-
ih naslovov SFRJ, dva re-
jrda in se vrsto ostalih od-
jiuh uvrstitev ter rezulta-

tov. Miro Kocuvan je zrna-
kel v času 21,5, 400 m pa v 
gal dvakrat: 200 m je prete-
47,5. Tu se je tudi oddo lž i 
š u š a n j u za poraz v Celju. 
Vse kaže, da Nataša Urban-
čič dosega boljše in celo do-
bre rezultate na stadionih 
izven Celja, kajt i v Zagrebu 
ji je kopje poletelo 57,64 m 
daleč. To je b i l 0 krepko do-
volj za prvo mesto. Roman 
Lešek se pri skoku ob palici 
pravzaprav norčuje iz vseh 
ostalih, sa j kot za šalo lah-
ko vedno preskoči 450 cm, 
medtem ko se drugi t rudijo 
in večinoma ne uspevajo na 
višinah 420 ali 430 cm. Če 
se bo situacija v tej discipli-
na še nadalje tako razvijala, 
po.em bo Roman sigurno še 
nekaj let vodilni pr i skoku 

ob palici. Peti naslov je os-
vojila ženska štafeta 4x100 m 
v postavi Peče, Dermol, Ma-
rolt in Pavšer ter s časom 
47,8 dosegla nov jugoslovan-
ski klubski rekord. 

Ostali Celjan^ so se tako-
le uvrstili: Branko Vivod ni 
uspel zmagati in je osvojil 
z 206. cm drugo mesto. Ško-
da! Danica Urankar je bila 
odlična t r e t j a v teku na 80i) 
metrov — 2:13,4, prav tako 
Metoda Kaslelic v metu di-
ska — 41,46 m, kar je n j en 
osebna rekord in ženska štar 
feta 4x400 m — 3:54,6, kar 
je nov slovenski rekord. Pe-
četova je bila četrta v teku 
na 100 m ovire — 15,1, Pav-
šerjeva peta na 100 m — 12,7 
in šesta na 200 m — 25,4. 
Presenetil je -mladi skaka-

lec ob palici Andrej Peterka, 
ki je s 420 cm dosegel oseb-
ni rekord m Drago Žtuitar, 
ki nastopa za TVD Partizan 
Žalec. Bil je drugi na 10 km 
— 29:38,8 (odličen rezultat, 
premagal pa je tudi Neda 
Farčiča! ) in t re t j i na 5 km — 
14:14,2. Pozabiti tudi ne sme-
mo vedno borbenega Petra 
Sveta, ki je bil v teku na 
5 km če t r t i ,— 14:41,6. Torej 
resničn 0 lep uspeh celjske 
atletske ekspedicije na dr-
žavnem prvenstvu v Zagre-
bu, k je r je bil med nagra-
jenci ob 50. letnici AZJ tudi 
Stanko Logar. T. VRABL 

KVALITETA ŠELE V PRIHODNJE 
Obiskali smo celjsko pla-
ilisče ob Ljubljanski cesti, 
azen Neptuna je vedno 
j.n. Toda plavalce vidimo 
utraj od sedme do devete 
re in zvečer, ko zaključijo 
minge tudi ob 21. uri. Pre-
3 šestdeset mladih plaval-
>v redno vadi. Pionirji m 
ionirke redno preplavajo tu-
1 do osem kilometrov na 
a,n. Trije t renerj i bdijo nad 
jim. Njihov napredek je 
iden, toda brez zimskega 
izena in redne vadbe preko 
ilotnega leta ne bo pravega 
rodora v slovensko elito. To 
no lahko tudi zapazili te 
li, ko smo imeli kratek raz-
>vor s t rener j i celjskega 
eptuna. To so Andrej Zni-
yšič, Milan Hercog in edi-
i plavalna trenerka v Celju 
k Nuša Vovk. 
Njih trojica je stalno na 
[ava'dšču. Toda, letna sezo-
i v Celju je prekratka. Pro-
lemov je mnogo in besedo 
reoustimo trojici, v katerih 
>kah je usoda celjskih pla-
ì'eev. 
Andrej Žnidaršič — ne-
danji odličen plavalec: »Po-
im ko sem se vrnil od Ili-

rije, sem prevzel skupaj s 
kolegi celjske plavalce. Vse 
smo si razdelili v tri skupi-
ne. Zal nam letos ne poma-
ga Edi Goršič, ki je imel 
težjo prometno nezgodo. Sam 
imam 22 plavalcev. Vsi so iz-
redno marljivi in zadovoljen 
sem z nj imi. Uspehi ne bodo 
naj bol j ši, ka j ti zimskeg a 
treninga nam pr imanjkuje . . 
Vadba z utežrni ne more na-
domestiti izgubo devetmeseč-
nega »pavziranja« od vode. 
Toda, mladine je dovolj. Ti-
sti, ki bo znal to mladino iz-
koristiti preko zime v zim-
skem bazenu bo čez nekaj 
let najboljš i v Sloveniji. Tu 
moramo omeniti, da je letos 
plavanje v naši republiki iz-
redno stagniralo in da nima 
niti en klub dobrih plaval-
cev, ki bi se lahko borili za 
naslove državnih prvakov. 
Toda kl jub temu upam, da 
bomo lahko v zimskih mese-
cih vadili v Velenju in v pri-
hodnji sezoni priborili Celju 
boliše rezultate.« 

NUŠA VOVK: »Imam prav-
tako dvajseterico mladih pla-
valk in plavalcev. Boljši med 
nj imi so Dobrotinškova, Le-

banova, Tiseljeva, Kolar in 
Rozman. Vsi so marljivi, to-
da zimski meseci n a m P r i ' 
manjkuje jo . Boljše uspehe 
pričakujemo pri mlajàih mla-
dinkah in pionirkah.« 

MILAN HERCEG: »Treni-
ram prvo leto. Z mladimi 
plavalci sem zelo zadovoljen. 
Toda naše delo je vezano na 
naše pogoje. Ti pa so brez 
zimskega bazena povprečni. 
Zato se ne čudite, če nas bo 
Velenje za nekoliko let prehi-
telo. Zimski bazen v tem me-
stu daje novemu plavalnemu 
klubu vse možnosti za prodor 
med najboljše. Od moje sku-
pinice moram pohvaliti Olgo 
Alekšič, Zdenko Novak in 
Igora Horvata. Ostali pa 
imajo priložnost za uspehe na 
republiškem prvenstvjj za 
mlajše mladince, ki bo v 
avgustu v Celju.« 

Tako je pri Neptunu Celje. 
Trojica marljivih vaditeljev 
pripravlja skupino mladih 
celjskih plavalcev. Ti. skora j 
nemogoči pogoji v Celju, pa 
jim ne omogočajo, da bi pri-
pravili že letos prodor med 
najboljše v Sloveniji. 

J. KUZMA 

P O T O Č N I K 
D V A K R A T P R V I 

Prvenstva občine Žalec za 
mladince v plavanju, ki je 
bilo v Preboldu, se je udele-
žilo 32 mladincev. Tekmovali 
so: 50 m kravi, 50 m prsno, 
100 m prsno in 4 X 50 m pro-
sto. Rezultati 50 m prsno: 
1. Potočnik 40,6, 2. Vedenik 
43,9, 3. Novak 44,2 (vsi Pre-
bold). 50 m kravi: 1. Golič 
31,4, 2. Raj h 31,9, 3. Terpin 
33,0 (vse Prebold) itd. 100 m 
prsno: 1. Potočnik 1:37,6, 2. 
Brinar 1:40,6, 3. Novak 1:50,0 
(vsi Prebold) itd. 4x50 m 
prosto: Tekmovala je samo 
štafeta Prebolda I in II. Prva 
je dosegla čas 2:19,6, druga 
pa 2:45,9. Tekmovanje je Par-
tizan Prebold odlično izvedel. 

T. TAVČAR 

Mladi in obetajoči plava-
Iec iz Prebolda Janko Po-
točnik je zmagal v dveh 
disciplinah na 50 m in 100 
m prsno ter nastopil v pr-
vi ekipi štafete 4 x 50 m 
prosto. Foto: T. Tavčar REKORD NA PRVENSTVU CELJA 

Celjski Neptun je ob ob-
činskem ptrazniku priredil 
>dprto prvenstvo Celja v 
lavanju. Sodelovali so mla-
li športniki iz Ljubljane, 
Jškega, Trbovelj , Raven in 
kija. Vsega skupa j jih je 
tartalo preko 60. Prireditev 
s bila vzorno pripravljena, 
a k or smo že vajeni na celj-
'itm plavališču. 
Od številnih zanimivih 

önog nas je na jbol j ogrela 
disciplina 100 metrov delfin. 

šesterica mladih fantov se 
je pogumno pognala v vodo. 
Najbol jš i je bil član Fužinar-
ja Zavec, ki je postavil nov 
republiški mladinski rekord 
z rezultatom 1:06.5. Drugo-
uvrščeni Tanko (Neptun) pa 
je dosegel solidnih 1:11,6. Od 
Celjskih plavalcev moramo 
še posebno pohvaliti Roma-
no Leban, ki je na 100 m 
prsno osvojila drugo mesto 
z 1:29,1 m četr to mesto na 
100 m delfin z rezultatom 
1:42,8. Mir jana Dobrotinšek 

pa je na 100 m krawl plava-
la dobro, osvojila t r e t j e me-
sto in dosegla čas 1:11,9. Na. 
100 m hrbtno pa je bila če-
t r ta z .rezultatom 1:30,8. 

Najbol jše rezultate na 100 
metrov krawl pa so dosegli 
še celjski plavalci Lednik 
(1:06,0), Tanko (1:09,4), Se-
ničarjeva (1:27,3) in Kosijeva 
(1:31,4). 

Mlada celjska ekipa je do-
segla kl jub mladosti dostoj-
ne rezultate med najbolj-
šimi slovenskim^ plavalci. 

N A S T O P P I O N I R J E V 

R U D A R J A I N 

N E P T U N A 

Sporedno s člansko ekipo 
10 najboljši pionir j i Rudar ja 
1 Trbovelj in Neptuna na-
topili dopoldne na drugem 
hitenju pionirjev. Od Ce-
Jaßov so tokrat zmagali: Ir-
^ na 100 m metul jček, Se-
Hečarjeva na 200 m krawl 
fred Bobnovo in Kosijevo 
vse Neptun), Stopinšek na 
00 m krawl, Gasparijeva na 
"tom prsno, Rakova na400 
j^trov krawl un Krašovec na 
^ m hrbtno. Vsi so dosegli 
N>re rezultate. 

J. KUZMA 
Skupina igralcev košarkarjev Olimpije iz Ljubljane 
(od leve proti desni: Verbič, Fišer, Basin, Sušnik in 
Murko), ki tekmujejo med počitnicami pod imenom 
Delamaris so minuli teden gostovali tudi v Mozirju 
in premagali ekipo Mozirja z rezultatom 62:132. Naj-
boljši strelec pri domačih je bil Šemec, ki je dose-
gel 19 košev, pri gostih pa Fišer 42. Srečanje si je 
ogledalo okoli 500 gledalcev, ki so bili s prikazano 
igro zadovoljni. Foto: T. Tavčar 

G Občinskega sindikalnega 
tekmovanja občine Žalec v 
plavanju, ki je bilo v Pre-
boldu, se je udeležilo 11 
ekip. Tekmovali so v disci-
plinah: 50 m prsno, 50 m 
kravi in 4 x 50 m prosto. 
V disciplini 50 m kravi je 
zmagala ekipa TT Prebold 
s časom 65,9, pred SIP-om 
Šempeter 66,1, Mlekom 66,9 
itd. 50 m prsno: pa je bila 
najbol jša ekipa Sigme iz Žal-
ca s časom 89,7 pred TT Pre-
bold 95,6, Obrtnikom Pre-
bold 97,7 itd. V štafeti 4x50 
metrov pa TT Prebold s ča-
som 2:18,5 pred SIP-om Šem-
peter 2:20,7, Mlekom 2:21,5 
itd. Po sedmih panogah, ki 
so bile že letos na vrsti pa 
je trenutno vrstni red na-
slednji: 1. TT Prebold 930 
točk, 2.—3. mèsto s i delita 
Garant m Tovarna nogavic 
Polzela s 620 točkami, 4. SIP 
Šempeter 590 , 5. Feralit Ža-
lec 560 točk itd. 

ф Mladinskega občinskega 
prvenstva žalske občine, ki 
je bilo v Preboldu, so se 
udeležile ekipe iz Griž, Pe-
trove, Žalca in Prebolda. 
Rezultati: Griže — Petrovce 
14:7, Zalee — Prebold 7:11, 
Petrovce — Žalec 7:14 in fi-
nalna tekma Prebold — Gri-
že 12:6. Vrstni red: 1. Pre-
bold, 2. Griže, 3. Žalec, 4. 
Petrovce. Prva ekipa je do-
bila pokal, ostale pa prizna-
n j a za sodelovanje. 

T. TAVČAR 

PLAVANJE: ~ ~~~ 

V K O P R U LE T R O J I C A 
V drugem kolu pokalnega tekmovanja za naslov plavalnega 

prvaka Slovenije so sodelovali tudi celjski plavalci Neptuna. 
Tehnično vodstvo pa je poslalo na pot le trojico tekmovalcev, 
ki so dosegli normo in s tem možnost za osvojitev točk. 

Skromna skupinica celjskih plavalcev se je borila -izredno 
in dosegla pričakovane rezultate. Vsi so se uvrstili med finali-
ste in s tem prinesli Neptunu točke. 2al pa so še vedno r.a 
devetem mestu. Odsotnost nekaterih starejših plavalcev, ki so 
prenehali z aktivnim plavanjem, so letos celjski plavalci neko-
liko slabši v članski konkurenci. 

V Kopru se je plavalo na daljših progah. Najboljši uspeh 
je dosegla Romana Leban, k' je na 400 metrov mešano doseg a 
sedmo mesto z rezultatom 6:35,5. Ista tekmovalka je preplavala 
200 metrov krawl v ča~u 2:55,4. Oba rezultata sta njena osebna 
rekorda. Mir jan Dobrotinšek je prišla v finale v plavanju na 
800 metrov krawl. Dosegla je rezuitat 12:09,3; na 200 metrov pa 
2:54,4. Edini predstavnik pri moških pa je bil Tanko, ki je na 
1500 metrov dosegel rezultat 22:14,4. jk 

Trojica celjskih vaditeljev pri Neptunu. Od leve proti 
desni — Milan Hercog. Nuša Vovk in Andrej Žnidar-
šič, ki bdijo nad mladimi celjskimi plavalci. 

(Foto: E. Krajne) 

NOGOMET: 

N A G L A Z Î J I V S E N A R E D 

Na celjski Glaziji je vse pripravljeno za novo pr-
venstvo. Tehnično-gospodarska komisija je uredila igri-
šče in ostale prostore na Glaziji, ki bodo v pr ihodnjih 
dneh že sprejeli svoje igralce. Trener Nikola Dukovič, 
ki ostane še v Celju je poklical svoje igralce na prve 
treninge 28. julija. Vse do prvenstva bodo redno vadili 
in preko številnih trening tekem poizkušali startati z 
najboljšo formo. Novih igralcev ni veliko. Iz Olimpa 
bosta prestopila k Kladivarju Arti in mladi Muršič, 
od Kovinarja pa Motoh. 

Zanimivo je, da je Kladivar skupaj s Kovinarjem 
sklenil, da bo skupna uprava vodila oba kluba. Menja-
va igralcev na j bi pripomogla, da bi obe ekipi dosegli 
uspehe v nogometni conski in republiški ligi. Ideja je 
odlipna, treba pa bo naj t i najboljšo pot za sodelovanje 
in realizacijo zamisli. —jk 

NOGOMET! ~ 

O L I M P O S T A L B R E Z D V O J I C E 

I G R A L C E V 

Nogometaši Olimpa, ki so dosegli v pretekli sezoni 
odlično četrto mesto v conski ligi in so v zadnjih tek-
mah pokazali najbol jšo igro, bodo ostali letos brez 
dveh dobrih igralcev. Arti in Muršič, slednji se je vrnil 
iz vojske, bosta ojačala Kladivar. Trener Cater bo za-
radi tega imel vsekakor težji problem, kako sestaviti 
moštvo. Toda pri Olimpu so kljub temu optimisti. Vo-
d ja nogometašev Delakorda pričakuje od svojih fan-
tov marljivost in dobro igro ter vsaj takšen uspeh kot 
lansko leto. S prvimi treningi bodo v Gaberju pričeli 
prve dni avgusta. —jk 

JADRALNO LETALSTVO: 

F R A N C P E P E R K O N A S K U P N I H 

P R I P R A V A H 

Celjski jadralni pilot Franc Peperko, drugi z držav-
nega prvenstva in republiški prvak je bil te dni na 
skupnih pripravah državne reprezentance v Zrenjaninu. 
Tokrat je letel na celjskih jedrilicah tipa Cirus in Me-
teor in postavil odlične rezultate. Svoje mesto v držav-
ni reprezentanci za svetovno prvenstvo v Vršcu pri-
hodnje leto si je že priboril, š e en uspeh za celjski 
Aero klub. — jk 

ATLETIKA: 

K O C U V A N , U R B A N Č I Č E V A I N V I V O D 

N A E V R O P S K O P R V E N S T V O 
Zvezni kapetan Krešo Rračič je določil 27 atletov, k: bodo 

zastopali Jugoslavijo na letošnjem evropskem prvenstvu v Helsin-
kih na Finskem. Atletsko društvo Kladivar bo tokrat imelo tri 
zastopnike: Miro Kocuvan bo nastopil v teku na 400 m in v 
štafeti 4x100 m, Nataša Urbančič v metu kopja in Branko V:vod 
v ekoku v višino. Z reprezentanco bo potoval tudi trener repre-
zentančne štafete 4x10 m Roman Lešek. 

Gelotna reprezentanca razen Nikolićeve, Korice, Medžimurca 
in Farčiča se bo od 2. avgusta dalje pripravljala v Celju na 
stadionu »Borisa Kidriča«. Na pripravah bodo ostali vse do od-
hoda v Helsinke. Takoj po končanem evropskem prvenstvu se 
bodo vrnili v Celje in se pripravljali za Balkanske igre, ki bodo 
v Zagrebu. Tokrat se jim bodo pridružili tudi tisti atleti, k ne 
potujejo na evropsko prvenstvo, bodo pa nastopili na Balkan-
skih igrah. tv 



KOMENTAR : 

ZAKON JE BESEDA IN NIČ 
VEČ, ČE NI DEJANJA 

Dobro leto je pre teklo odkar je slovenska javnost 
spoznala t rpko resnico o nerazvitosti posameznih ob-
moči j in ji z javnim m n e n j e m podelila domicil v druž-
beni zavesti. Najviš jo obliko tako p rebu jene zavesti 
n a j bi vseboval zakon o h i t re jšem razvoju nerazvitih 
področi j , ki je sprožil v razpravi o osnutku obilico 
polemik in naposled ob spre je t ju vlil dobro mero op-
t imizma v enajs t ih slovenskih občinah, med temi tudi 
šmarski in šen t ju rsk i na relativno enako nerazvitem 
Kozjanskem. 

Bilo bi neobjektivno, če bi trdili, da se od takra t 
do danes ni nič pripetilo. Rekonst rukci ja cest, doka j 
čvrsti načrt i za modernizaci jo šol, za nekatere vodno-
gospodarske posege, so dokaz za to. Premiki od besed 
k de j an j em so s tor jeni v sferi , k j e r odloča politika v 
okviru gmotnih možnosti namenskih skladov v repub-
liki. 

Res je in f r a s t ruk tu ra odločilnega pomena za razvoj 
zaostalih območij , vendar problemov v celoti ne more 
odpravit i . Ka j je nerazvit im potrebno, dokazuje jo že 
sami kri ter i j i , s kater imi je bila izvršena selekcija za 
s ta tus nerazvitosti , v prvi vrsti pa višina narodnega 
dohodka in r azmer je v s t ruktur i kmečkega in nekmeč-
kega prebivalstva. Bistven je tore j gospodarski razvoj. 

Zakon je imel namen spodbudit i slovensko gospo-
dars tvo za vlaganja na nerazvitih območjih, pr i čemer 
n a j bi benificirana obrestna mera (največ 5 odst.) c di-
grala vlogo st imulacije poslovnim bankam. Ob obiskih 
na najviš j i ravni je bilo v preteklosti vedno rečeno, 
da so realni in premiš l jeni programi v bistvu edini 
pogoj za uresničevanje obl jubl jene pomoči celotne slo-
venske družbe. Zdaj so takšni programi že tu, p rece j 
j ih je tudi že usahnilo ob prvih težavah, neka j pa jih 
je, ki so Kozjansko le vznemirili in našli v razvitej-
ših V "rajih plodne j ša tla. 

Zakaj? 
Preprosto zato, ker ni denar ja , ni kapitala. Politika 

iaTiske banke, po prikl jučitvi celjske kredi tne ban-
ke. najmočnejšega denarnega zavoda na našem območ-
ju, ohla ja vzbujena upan j a in optimizem. Njena najviš-
ja soudeležba v obliki kreditov, seveda le za polne ko-
mitente, j e 30 odstotkov v p rogramih predvidenih in-
vesticijskih sredstev. V šent jursk i in šmarski občini 
pa se doslej še ni pojavila delovna organizacija, ki bi 
bila pr ipravl jena vložiti 70 odstotkov za izgradnjo še 
tako interesantnega objekta , ker na jb rž take delovne 
organizacije, ki bi to zmogla, ni. Seveda je treba takoj 
dodati , da v teh dveh občinah s hudo defici tarnimi 
proračuni na deleže občin ni moč niti pomisliti. Je še 
k j e kakšen izhod? Sklad gospodarskih rezerv? Ta se 
po svojem namenu ne more vključevati v nove investi-
cije, ka j t i namen jen je pokr ivanju izgub in sanaci jam, 
nerazviti pa n ima jo k a j sanirati . 

Občanov na nerazvitih območj ih se vedno bolj lote-
va bojazen, da bodo njihovi problemi prav tako hi t ro 
pozabljeni , kot so bili spoznani. Boj i jo se, da stabili-
zacija ne bila začeta ravno pri nj ih , čeravno so najod-
govornejši posebej poudar ja l i , da reformni ukrepi ne 
sme jo in ne bodo vplivali na potek in obseg hitrejšega 
razvi janja zaostalih območij . 

Le kra tek čas po sp re jemu zakona na posvetu v 
Kozjem o uresničevanju le-tega niso imeli k a j spodbud-
nega povedati. Mogli so le ugotavljati , da je zakon za-
e n k r a t le napisano besedilo, z dobr im namenom in 
cilji , do kater ih pa je, sodeč pO prakt ičnih izkušnjah, 
še veliko ovir. 

Pa se vp raša jmo še to, če je sploh mogoče priča-
kovati učinek zakona za pomoč nerazvitim? V razme-
rah, kakršne so, zelo težko. Neizogibno je pot rebno 
stori t i še ka j , dati zakonu plodnejša tla. O teh pogojih 
bi morali z več realizma, pa tudi resnične solidarno-
sti razmisliti zlasti tisti, ki odločajo o porazdelitvi 
družbenega bogastva in ki pred letom niso varčevali z 
obeti. Ker je povsem jasno, da nerazvite občine nima-
jo denar ja , da je s t imulaci ja z benificirano obrestno 
mero, kot kaže, le premalo st imulativna, je izhod iz te 
slepe ulice mogoč le z večjo udeležbo poslovnih bank 
pri f inanci ran ju razvoja gospodarstva na nerazvitih 
območj ih , ali pa da bo slovenska družba sprejet i za-
kon podprla z ustanovitvi jo ustreznega namenskega 
sklada in tako posredno prenesla „ javnosti nedvoum-
no izpovedano solidarnost v de janje . 

JURE K R \ Š O V E C 

SPOROČAMO ŽALOSTNO NOVICO. DA J E VČERAJ 
ZJUTRAJ TRAGIČNO PREMINIL 

JOŽE CEGNAR 
TEHNIČNI UKEDNIK »NOVEGA TEDNIKA«, IN-
ŽENIR GRAFIKE, DOLGOLETNI GLAVNI GRAFIČ-
NI OBLIKOVALEC NAŠEGA ČASNIKA PRI 

»CELJSKEM TISKU«, SPOSOBEN IN 
PRILJUBLJEN SODELAVEC 

ČAS ZADNJEGA SLOVESA OD DRAGEGA POKOJ-
NIKA BO OBJAVLJEN V DNEVNIKU »DELO« 

IN V ODDAJAH RADIA CELIE 

KOLEKTIV NOVEGA TEDNIK \ 
IN RADIA CELJE 

OCENA IZ IZVAJANJA KAKO V CELJU 
IZVAJAMO VOLILNI PROGRAM 

Sprejemanje resolucij in 
programov razvoja posamez-
nih področij našega družbeno 
ekonomskega je sestavni del 
naše prakse že vrsto let. Ne-
dvomno pa se ob tem samo 
po sebi vsiljuje vprašanje, 
kakšna je potem usoda ta-
kih dogovorov, kaj se v 
konkretni praksi uresniči 
in kaj ostaja samo na pa-
pirju. Mnogokaj je v prete-
klih letih ostalo neuresniče-
no kljub nesporni ugotovit-
vi, da pa smo na drugi stra-
ni mnoge stvari uspešno 
uresničili. 

Ob zadnjih volitvah v pred 
stavniška telesa je Sociali 
stična zveza v Celju nastopila 
pred občani s konkretnim 
programom, ki naj bi ga na 
posameznih področjih uresni-
čili v štirih letih, kolikor 
traja eno mandatno obdobje. 
Kot se je marsikdaj zgodilo, 
so taki programi potem oble. 
žali v predalih, življenje pa je 

teklo svojo nemoteno pot. Z 
veseljem lahko ugotovimo, 
da temu tokrat ni tako. Po 
dveh letih, kolikor je minulo 
od zadnjih volitev, je prav 
ta organizacija pristopila k 
izdelavi ocene izvajanja volil-
nega programa. S pomočjo 
svojih sekcij, komisij in dru-
gih strokovnih organov ter 
skupaj s predstavniki skup-
ščine in vseh ostalih družbe-
nih organizacij so že izdelali 
prvo oceno, ki bo ob dodat-
nih dopolnitvah prišla jeseni 
na dnevni red občinske kon 
ference, ki bo dokončno iz-
rekla svoja stališča o izvaja-
njih posameznih točk obsež-
nega volilnega programa. Ni-
mamo namena tokrat ugotav-
ljati, kaj je iz tega doku-
menta v preteklosti bilo ures-
ničeno in kaj ne, o tem kdaj 
drugič, gre nam predvsem za 
to da podčrtamo sam po-
men pristopa k izdelavi take 
ocene. Pri SZDL so se torej 
odločili, da javno spregovore 

o tem, kaj je od tistega, kar 
je bilo občanom obljubljen-
ga, tudi uresničeno. Pomen 
pristopa k izdelavi take ocene 
je izredno velik, še posebej 
če k temu dodamo to, da je 
celjska SZDL med prvimi, če 
že ne prva v Sloveniji, ki se 
je tako zahtevnega in odgo. 
vor nega dela tudi lotila. 

Izdelana ocena, bo ne-
dvomno pokazala prenekatere 
dosežke zadnjih dveh let, 
istočasno pa opozorila na vse 
tisto, kar je ostalo doslej še 
nerealizirano. Dejstvo, da 
bodo z oceno seznanili vse 
svoje članstvo, torej občane, 
odpira možnosti direktne 
konfrontacije o vsem kar je 
bilo pred dvema letoma na-
kazano, da je potrebno ure-
diti. s tem, da stopa SZDL 
pred občane z oceno izvaja-
nja volilnega programa, si 
odpira nove možnosti za še 
uspešnejše delovanje med 
vsemi strukturami v občini. 

Občani bodo oceno nedvoh, 
pozitivno sprejeli, saj ho ^ 
krat prvič, da jim bo pJ| 
zano, kaj je od obljub 
uresničeno in kje še ostaja 
posamezne naloge. 

Tak pristop SZDL nedvo* 
no kaže na veliko mero ofo, 
vornosti vodstva do član0J 
na odgovornost za izvaja,,; 
sprejetega programa in od 
ra še večje zaupanje članst, 
v svojo organizacijo. Obfa„ 
seznanjeni z vsem kar je ¡, 
Io in kar še bo uresničen 
bodo s še večjim zaupanju 
spregovorili o nalogah v (> 
doče, prepričani, da spre* 
programi niso zgolj sestavi 
del predvolilne aktivno^ 
temveč dokument, ki doživi 
v praksi svoje uresničevanj 
SZDL pa nastopa v tem r,J 
meru kot tista institucija, | 
skrbj za to, da se progrj 
tudi izvaja. Pomen pristo; 
k taki oceni je neprecenljj 

R. STRMČM 

NA VRSTI JE BOLNIŠNICA 
SREDNJEROČNI PROGRAM CELJSKE BOLNIŠNICE JE NALETEL 

NA PODPORO ŽE NA PRVI RAZPRAVI 
Ni nakl jučje , če so se v 

celjski bolnišnici kar sredi 
pole t ja lotili problema, ki 
je zanje življenjskega pome-
na. Tu, v tem kolektivu pač 
ni čas tisti, ki bi lahko vpli-
val na reševanje takšnih ali 
drugačnih vprašan j . Skrb za 
človeka je t ista gonilna sila, 
ki j im na reku je nenehno 
budnost, stalno aktivnost. 

V okviru srednjeročnega 
programa razvoja bolnišnic 
v Sloveniji je tudi celjska 
našla svoje mes to in svoj 
načrt . Na pobudo ravnatelj-
stva bolnišnice so ta načrt 
prvič razkrili na š i ršem se-
s tanku, ki so se ga udeležili 
predstavniki občinske skup-
ščine, skupnost i zavarovan-
cev, zdravstvenega doma, 
sindikata in drugi. 

Gre za p rogram (v dveh 

etapah) , ki zadeva na tri pe-
reče probleme celjske bol-
nišnice. Program predvideva 
preuredi tev in sanaci jo funk-
cionalnih in nekaterih ho-
spitalnih prostorov gineko-
loško-porodniškega oddelka 
ter v prvi fazi še sanaci jo 
patomorfološke službe z 
ustreznim objektom. Prva 
dela, zlasti na ginskološko-
porodniškem oddelku, bodo 
zastavili že to jesen, sicer 
pa vsa dela na obeh oddel-
kih sklenili ob koncu 1973. 
leta. V ta okvir sodi tudi 
opustitev internata šole za 
medicinske delavce in nje-
gove pros tore (okoli 26 po-
stel j) namenit i k i ru r škemu 
oddelku. 

V drugi etapi, od 1974. le-
ta dalje, bodo nadaljevali z 
izgradnjo južnega hospitál-

nega t rakta , k j e r so predvi-
deni prostor i za specialistič-
no ambulanto ter hospitalni 
prostori za t ravmatologi jo 
in or topedi jo. 

V tem ko so načrt i za de-
la v prvi fazi pripravljeni , 
j ih za drugo še proučuje jo . 
Finančna rešitev načr ta je 
vezana na tr i vire: na sklad 
zdravstvenega zavarovanja 
delavcev, na občinske skup-
ščine širšega celjskega ob-
močja ter na kolektiv bolni-
šnice. 

Načrt je izreden in pelje k 
rešitvi problema in položaja 
cel jske bolnišnice kot regi-
onalne ustanove. Zato ni na-
kl jučje , če je že na prvi raz-
pravi naletel na polno razu-
mevanje . 

M. BOŽIČ 

GOSTOV 
KOT ŠE 
NIKOLI 

Turist ična sezona je v p« 
nem razmahu. Povsod je v¡ 
vež in l judje , potrebni odd 
ha in počitka beže na v¡ 
s t rani š i rom naše lepe deà 
le. P rav 0 mravl j išče pa je 1 
tos tudi v Zgornj i Savinjsli 
dolini. Skora j vse razpot 
ljive tur is t ične kapacitete 9 
zasedene. 

Poleg domačih gostov, i 
s emka j p r i ha j a jo že vrsto le 
je med le tošnj imi letoviščarj 
tudi p rece j gostov iz drugil 
držav. V Mozirju je pol« 
Beograjčanov, Ljubijančano 
in gostov iz Reke še neka 
Francozov, Angležev in Ai 
stri jcev. Polno je tudi v Gffl 
n j e m Gradu, k j e r pa so1 

glavnem samo domači turisi 
Na Ljubnem je med gosti tt 
di neka j Holandcev in Avstrij 
cev, ki so predvsem navdt 
šeni nad lepotami k ra j a ì 
okolice. Kapacitete so skors 
zasedene, vendar je tu in tan 
še možno dobiti p ros to Vs 

steljo. Neka j slabše pa je 1' 
tos v Lučah. Samo 60 odst 
lanskega števila gostov so z» 
beležili doslej . Mnogi so 51 

sicer zanimali za letovanje 1 

tem prelepem k ra ju , vendi' 
so kasneje odpovedali. Vzrt 
kov za tako s tanje doslej niso 
mogli ugotoviti, predvsem !» 
kaže, da bo pot rebno bolj 
doslej poskrbet i za ustrezitf 
propagando, predvsem v t; 
stih mestih š irom Jugoslav 
je, od koder so nekoč prih* 
jale v Luče številne družil* 
na letni oddih. Dovolj Pr° 
štora imajo tudi še v Sole» 
vi, m e d t e m k o j e v L o g a rs'® 
dolini skora j vse zaseden0' 
vendar pa se pros ta posteli' 
tudi še na jde , če se obrneš 
na pravi naslov. 

Turist ična bera bo, kot vrf 
kaže, kar zadovoljiva, še** 
da pa je vse to še zdaleč 
realnimi možnostmi za ni5' 
dal jnj i razvoj tur izma, gaj d<> 
lina s svojimi lepotami s'0, 

vi daleč naokoli, manjka P3 

ji še predvsem ustreznih t* 
rističnih objektov in seveda 

cesta do Logarske doline, kjet 

se od Igle nap re j tur is tЈЧ 
vedno s r eču je ' z neljubin* 
lukn jami in neznosnim Vt3' 
hom. üeä 

KONJICE POSTAJAJO MESTO 
V zadnjem času v Sloven-

skih Konj icah veliko razprav-
l j a jo o tako imenovanih ko-
munalnih dejavnost ih, ki j ih 
je iz leta v leto več in b i 
jih bilo pot rebno č impre j 
uredit i . Konj ice p o s t a j a j o 
središče okoliških vasi jn na-
selij in dobivajo vedno več-
jo podobo mesta , ki bi ga 
bilo t reba temu p r imerno 
tudi uredit i . Preko potoka na-
s ta ja novo, prece j veliko na-
selje, ki iz dneva v dan bol j 
sp remin ja podobo, že iz zgo-
dovine znanega, a danes vse 
bolj pozabljenega trga. Prav 
tu pa bi bilo po t rebno ure-
diti novo kanalizacijo, nape-
l jat i sodobno elektr ično raz-
svetljavo, asfal t i ra t i cesto, 
skrbet i za u r e j a n j e zelenic 
in še in še bi lahko našte-
vali. »Kje vzet j za vse de-
nar , kdo n a j skrb i za vso t o 
komunalno ureditev?« si da-
nes beli jo glave ne le mož je 
pO raznih duržbeno-političniTi 
organizacijah in delovnih ko-
lektivih, ampak tudi navadni 
občani, ki se v teh vročih 
dneh zbi ra jo na vrtovih go-
stiln in razmiš l ja jo o per-
spektivi in lepi uredi tv j svo-
jega mesta . Mars ikatera be-
seda pade na račun kakšnega 
delovnega kolektiva, kot je 
s tanovanjsko k o m u n a l n 0 po-
d j e t j e in ne nazadnje na ra-
čun kra jevne skupnost i . Ti 
dve organizaciji s ta z vsemi 
navedenimi problemi na jbo l j 
neposredno povezani. Prav 
tu pa n a s t a j a j o določena ne-
soglasja, lahko bi celo rekli , 
da p r iha j a do t r en ja , ki pa 
vsekakor posredno ali ne-

posredno vpliva, da se dolo-
čenj problemi v okviru ko-
muna lne dejavnosti počasne-
je rešu je jo , kot bi se sicer. 

Komunalna dejavnost je v 
Slovenskih Konjicah razdelje-
na na dve organizaciji . Sta-
novanjsko komunalno podje-
t j e ima pod svojim nadzor-
stvom s tanovanjske zgradbe, 
kopališče, vodovod in odla-
ganje smeti . Za vso ostalo 
komunalno dejavnost , kot so 
ureditev cest na mes tnem po-
dročju , uredi tev parkov, ka-
nalizacije, pokopališča in 
mes tne razsvetljave, pa skr-
bi k ra jevna skupnost . Tu pa 
nas ta ja vprašanje , ali je res 
pot rebno, da v tako majh-
nem k ra ju , kot so Konjice, 
vse te komunalne stori tve 
opravl ja ta dve organizaciji? 
Ali ne • bi prišlo do večje 
učinkovitosti ob vsem tem 
kroničnem poman jkan ju fi-
nančnih sredstev, da bi vse 
te dejavnost i združili in na 
ta način povečali stori lnost 
in h i t re je reševali določene 
pereče komunalne probleme? 

»Stanovanjsko komunalno 
pod je t j e je b i l 0 ob ustanovi-
tvi regis t r i rano za u r e j a n j e 
komunalnih dejavnosti , zato 
bi se vsa ta dejavnost mora-
la združit i v okviru našega 
pod je t j a , ki ima tudi ustre-
zen kader in delovno silo,« 
je poudari l d i rektor Stano-
vanjskega komunalnega pod-
je t j a , tovariš Padežnik Maks. 
»Razumljivo je, da nas tare-
jo f inančni problemi, ker ne 
dobivamo nobenih dotaci j . 
Za stanammo in vodovod pa / 

dobivamo le toliko, da vzdr-
žu jemo tekoča popravila in 
odp laču jemo anuitete. Ven-
dar , če bd se stekala sred-
stva, ki jih d a j e j o občani 
kot prispevek za uporabo 
mes tn ih zemljišč, b j mi vse-
kakor lažje in bol j učinkovi-
to ure ja l i komunalno dejav-
nost , kot se u re j a sedaj.« 

Nedvomno je, da je v teh 
besedah veliko resnice in tu-
di precej občanov hoče, da 
bi prišlo do združitve celot-
ne komunalne dejavnosti . Od-
bor k ra jevne skupnost i pa je 
drugačnega mnen ja . Prispe-
vek občanov od uporabe me-
stnih zemlj išč j im je edini 
dohodek, in prav zaradi te-
ga ne bi radi izpustili iz 
rok navedene dejavnosti , ke r 
bi na ta način sredstva, ki 
j ih sedaj dobivajo od obča-
nov, stekala drugam. Po dru-
gi s t rani pa рк) izjavah pred-
sednika kra jevne skupnost i , 
tovariša Pahole Vlada, gleda-
jo na s tanovanjsko pod je t j e 
z nezaupan jem in je to tudi 
eden izmed vzrokov, da so 
prot i združitvi celotne komu-
nalne dejavnost i . 

S takšnimi in podobnimi 
problem^ s e u k v a r j a j o obča-
ni Konjic . Drug drugemu ne-
zaupana vprašan ja pa se iz 
dneva v dan kopiči jo in ča-
ka jo na č impre j šn jo rešitev, 
č a s bi že bil, da pr i odgo-
vornih l judeh prevlada zdrav 
razum m n a j d e j o na jbo l j šo 
rešitev, ki je v interesu vseh 
občanov in s skupnimi moč-
mi pr i s topi jo k čimlepši in 
uspešni ureditvi svojega me-
sta. IVAN IVAČIČ 



Џ veselo razpoloženje je z nastopom v kulturnem programu poskrbela tudi godba na pillala iz Liboj, med udeleženci proslave pa je bilo tudi veliko 
vidnih javnih delavcev (od leve proti desni): Stane Seničar, Vlado fiorisele, Vlado Plaskan, Franc Simonie, Tone Bole, Franc Petauer in Karel Kač. 

KRUH NAJ POSTANE POGAČA 
Ma proslavi ob 10-letnici kmetijskega kombinata Hmezad Žalec je govoril direktor ing. Veljko Križnik — Ti-
sti, ki so že deset let v podjetju, so dobili ročne ure — »Podjetje je prebrodilo začetne težave in zdajšnji 
iispehi so porok, da bodo delavci in kmetje imeli jutri boljši kos kruha, za katerega pa vsi želijo, da se spre-

meni v pogačo,« je ob koncu govora povedal ing. Veljko Križnik. 

Kakor h i t ro je posi jalo 
once na gma jno p r i š e š k e m 
nostu, so se začeli zbirati 
judje, ki so kasneje priso-

stvovali proslavi ob 10-letnici 
kmet i j skega kombina ta Hme-
zad. N a j p r e j so prišli tisti, 
ki so potem skrbeli , da so 

udeleženci imeli polne želod-
ce in mokra grla, za n j imi 
tisti, ki so sodelovali v kul-
t u rnem programu, kot zadnj i 
pa tisti, ka te r im je bilo praz 
nično s rečanje namenjeno: 
delavci kmet i jskega kombina-
ta Hmezad. Pripeljal i so se 
tudi delavci enot kombinata 
v Radl jah ob Dravi in Šmar-
ju pr i Jelšah, izredno prijet-
no pa je bilo tudi s rečanje s 
t istimi, ki so upokoji tev do-
čakali na delovnih mest ih v 
kombinatu in so j ih prvič 
povabili na neko večje skup-
no srečanje . 

Po ozki cesti od Šempetra 
prot i š e š k e m mos tu se je 
vila kolona vseh mogočih 
prevoznih sredstev, veliko 
l judi pa jo je prot i prire-
di tvenemu pros to ru mahnilo 
kar peš s celotnimi družina-
mi in cekri v rokah. 

S rečan je so pripravili ta-
ko, kot si lahko samo želi-
mo: odlično! V izredno boga-
tem kul tu rnem programu so 
nastopili moški zbor iz Ta-
bora, folklorna skupina iz 
Šempetra ter godba na piha-
la, popoldne in pozno t ja v 
noč pa so se podplat i peklili 
pod zvoki polk in valčkov an-
samblov Borisa Terglava in 
Veselih .hmeljar jev. Posebno 
presenečenje so pripravil i 
upokojencem, ki so jih naj-
p re j popeljal i na ogled obra-
ta Mesnine in delovne enote 
Predelava sadja , na to so j im 
pripravil i skupno kosilo v 
Samopostrežni restavraci j i , 
nakar so se vrnili na pr i re 
ditveni pros tor . Za marsiko-
ga je bilo to nepozabno sre-
čan je s s tar imi delovnimi to-
variši. Pogovori so minevali 
v o b u j a n j u spominov in po-
vpraševanju, kako je v kom-
binatu, ki je v zadnj ih letih 
dosegel izreden razvoj. 

Prav o tem je govoril di-
rektor kmeti jskega kombina-
ta Hmezad ing. Veljko Križ-
nik, ki je med drugim pove-
dal, da so prva leta potekla 
v konsol idiranju kombinata 
in da so šele s 1. j a n u a r j e m 
1969 bili podani organizacij-

ski temelj i pod je t j a za dalj-
ši čas. 

»Najvažnejša in pogumna, 
toda dalekovidna in pravilna 
pa je bila odločitev, da se je 
za kooperacijsko dejavnost 
oblikovala posebna enota,, ki 
jo opravljajo kmetje sami. 
To smo v našem kombinatu 
sami izvedli že tri leta prej, 
kot bo to letos predpisal no-
vi zakon o združevanju kme-
tov.« In prav v tem je vzrok, 
da je v vsem tem času naj-
večje sp remembe doživljala 
prav kmet i j ska dejavnost. To 
pa je bila naravna posledica 
osvajanja in uva jan ja sodob-
ne tehnologije, povečanja 
proizvodnih kapacitet in spe-
cializacije proizvodnje. Tako 
so zaradi lažjega nastopa na 
t u j em tržišču v le tošnjem le-

tu v Avstriji soustanovili pod-
je t je H maza d Trade. V letoš-
n j e m letu je kombinat prevzel 
ime Hmezad in se tako tudi 
z imenom povezal s t radici jo 
savinjskega hmel jars tva . V 
obsežnem govoru je do po-
drobnost i orisal nastanek in 

razvoj celotnega pod je t j a , 
kot tudi posameznih enot, ob 
koncu pa poudari l , da mora-
jo meri lo uspešnosti poslova-
n j a biti poleg f inančnih pri-
kazateljev tudi zadovoljstvo 
kmetov in delavcev, ki so v 
pod je t ju zaposleni in s kate-
rimi tudi drugače sodeluje jo . 
Ing. Veljko Križnik je ob za-
kl jučku povedal: »Nisem mno-
go govoril o naših slabostih, 
s tem pa ne trdim, da jih ni. 
Toda o naših slabostih raz-
pravljamo povsod in vedno. 
Danes smo pregledali preho-
jeno pot in ugotovili nase 
uspehe, na katere smo lahko 
ponosni. To, kar danes ima-
mo, smo pretežno ustvarili v 
zadnjih desetih letih. Zal» 
naj nam ti uspehi dajo no-
tranjo moč in oporo, da bo-
mo vztrajali na začrtani poti 
in zagotovili delaVcem in kme-
tom jutrišnji boljši kos kru-
ha, za katerega bi vsi želeli, 
da bi postal pogača.« 

Tudi po osrednj i proslavi, 
na kateri so 650 delavcem, ki 
so v p o d j e t j u zaposleni že de-
set let podaril i ročne ure in 
spominske listine, so še mno-
gi govorili o kombinatu , nje-

• govih uspehih in problemih. 
Počasi pa so se l j ud je začeli 
razhaja t i po pr i redi tvenem 

1 pros toru in vključevati v pra-
vo l judsko ra j an je . Ob stoj-
nicah je bila takšna gneča, da 
si moral dolgo čakati, da si 
ka j dobil. Ra jan je je t r a j a lo 
dolgo v noč, pravzaprav v ti-
ste ure, ko začnejo prepevat i 
petelini in sonce sramežlj ivo 
ter zaspano porine svoj obraz 
skozi smreke . 

Tekst: T. VRABL 
Foto: T. TAVČAR 

O pomenu praznika 10-letnice kmetijskega kombinata »Hmezad« sta govorila direktor 
kombinata ing. Veljko Križnik, predsednik delavskega sveta v kombinatu Anton Jureš, n»ed 

nagrajenci pa je bil tudi najstarejši zaposleni pri kombinatu Jože Brglez, ki dela v enoti 
kombinata Radlje ob Dravi že od leta 1945 dalje (na posnetku od leve proti desni). 

Trgovsko podjetje na veliko in malo 
s servisi 

CELJE 
CELJE, LJUBLJANSKA 11 

v a m n u d i s takojšnjo dobavo 

avtomobile 
ŠKODA 100 Š, 
100 L in 110 L 
v različnih barvah 

Nudimo potrošniško posojilo 
v znesku 6.000 Ndin 
oziroma 12.000 Ndin. 

Vozila so tehnično pregledana in oprem-
ljena z dokumenti za registracijo. 

Obiščite naš AVTOSALON v Celju na Ljub-
ljanski 11, telefon 21-80, kjer vam nudimo 
tudi mopede TOMOS, rezervne dele in do-
datno opremo za vozila FIAT - ZASTAVA, 
ŠKODA, NSU in RENAULT. ' 

Priporoča se 
»AVTO CELJE« CELJE 

PRIJAVE IZOSTANKARJEV 
Zarad j i zos ta jan ja od pre-

davanj za rezervne vojaške 
s tarešine so občinskemu up-
ravnemu organu predali 24 
pr imerov, ko so posamezni-
ki izostajali od omenjenih iz-
obraževalnih akcij , ne da bi 
svojo odsotnost p redhodno 
upravičili . V 24 pr imer ih so 

ugotovili, da so posamezni-
ki imeli upravičene razloge 
in so j im izostanke naknadno 
opravičili, le v enem pri-
meru pa so ugotovili neopra-
vičeno izosta janje , zato so ta 
p r imer prijavili v nada l jn j i 
postopek občanskemu sod-
niku za prekrške . 

PREDAVANJE ZA REZERVNE 
STAREŠINE 

V mesecu ju l i ju so se v 
celjski občini po kra jevnih 
organizac i jah zvrsti la pre-
davanja za rezervne vojaške 
starešine, na kater ih so ob-
ravnavali uvodni re fera t Fran-
ca Popita, predsednika CK 
ZKS, ki ga je imel na se j i 
CK koncem juni ja . Pr i ob-

čiHskem odboru zveze rezer-
vnih vojaških starešin ugo-
tavl ja jo , da je v sp lošnem 
odzivnost, pr i posameznih iz-
obraževalnih akci jah izredno 
lepa in da so le redki prime-
ri, ko posamezniki izostaja-
jo od p redavan j iz neopravi-
čenih razlogov. 

LJUDJE MED SEBOJ 
Zvonec je odzvonH svoj vsakdanj i klic k za j t rku . 

Na hodniku je nastal vrvež in v veliki jedilnici so se 
ropota je posedli l judje , sami stari l judje , ki imajo za 
seboj že dolgo pot skozi življenje. 

Stopila sem mimo mize v kotu. In tisti t renutek 
sem opazila, kako je pri jel krožnik in spustil r u m e n o 
maslo v napol popi to skodelico kave. Sosed ga je po-
željivo pogledal, nato pa zapustil svoj sedež. V očeh 
je imel solze. Naslednje ju t ro so bile v skodelici r ibe, 
potem sir, pa k a j bi naštevala. Nekega dne sem zve-
dela, da tisto kar plača, lahko požene tudi skozi okno, 
če je n j emu tako prav. K a j pa sosed, k a j pa drugi 
l judje , ka j pa vaše srce? 

Včasih, ko kdo od tistih, ki se še spominja jo , kako 
je bi]o, ko ni bilo k a j jesti, nejevoljno odrine krožnik 
s pečenko, se sp rašu jem, ali so bili ti l jud je res k d a j 
lačni? 

Nekoč, pa tega niti ne več tako davno, je bil k r u h 
spoštovan, danes ne več. 

Toda, pred neka j dnevi sem videla s tare jšega člo-
veka, kako je neka j brskal po smeteh. Našel je skor-
jico kruha , jo obrisal ob razcapane hlače in jo pojedel . 

Bilo je samo pred neka j dnevi. J . V. 

NAŠ DRUGI DOM 
Mali k r a j blizu Vojnika, S t rmec pr i Vojniku, leži 

na križišču cest, ki vodita k Vitanju in Dobrni. V se-
zoni tur izma imajo tudi mala nasel ja p o m e m b n o vlo-
go za turiste. S t rmec n ima veliko kul turnih spomeni-
kov, razen šole, spomenika padl im borcem in cerkve, 
k je r je kaplanoval A. M. Slomšek. Zato mars ika terega 
zanese pot na vaško pokopališče, ki je ob glavni cest i . 
K r a j miru in počitka pa nikakor ni ure jen. Pr i mr tvaš-
nici lahko srečaš velikanski kup smeti , grobovi so iz-
gubljeni v visoki otavi, na poraščenih gomilth pa t e 
pozdravl ja jo še košarice, pr inešene na Dan mr tv ih lan-
skega leta. 

Mislim, da bi lahko kra jevna skupnost ali turistič-
no druš tvo začela že enkra t z u re jevan jem. Samo dve 
leti bi bilo po t rebno sistematično uredi t i vrste in poti , 
poslati opomine onim, ki pozabl ja jo na umr le in za-
posliti honora rno dva upokojenca, ki b i skrbela za či-
stočo in cvetlice. Tako vsa j imajo u re jeno drugod. Tu-
di s t rmško pokopališče bi n a j bilo ugled k ra ja , k a m o r 
bi l j ud j e lahko odhajal i na sprehode. P. S-



SLAVJE POD RESEVNO: 

KOMUNISTI V OSPREDJU BORBE 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

»V sedanjih družbeno po-
litičnih razmerah je zelo ak-
tualno vprašanje sedanje vlo-
ge, naloge in družbenega po-
ložaja Zveze komunistov 
Slovenije in Jugoslavije. Mi-
slim, da mi vsi dobro vemo, 
da je Komunistična part i ja , 
oziroma Zveza komunistov 
bila usodno povezana z vso 
novejšo zgodovino naših na-
rodov. Pravzaprav vse revo-
lucionarne in prelomne situ-
aci je v tem času je Zveza 
komunistov neposredno vo-
dila. Bila je njihov iniciator, 
nj ihov kreator in tudi nji-
hov uresničevalec. Mislim, da 
k l jub določenim slabostim 
tud j danes ZK odločilno vpli-
va na sedanje družbeno in 
politično dogajanje. Ob vsem 
tem je seveda ZK vedno spre-
minja la tudi lastno vlogo in 
funkci jo v družbi in družbe-
nem razvoju. Znane so stva-
ri, da je ZK preraščala in še 

• zmera j prerašča iz tiste kla-
sične politične organizacije v 
idejno politično silo, ki de-
lu je in na j bi delovala še 
bolj znotraj našega politič-
nega sistema, to se pravi 
SZDL, sindikatih, Zvezi mla-
dine, skupščinah in samou-
pravnih organih. 

Part i ja je sama pokrenila 
proces spreminjanja n jene 
družbene vloge ali proces 
razoblastitve, ki ga pravza-
prav nihče na svetu, bodisi 
na vzhodu, bodisi na zaho-
du, ne razume in ne more 
razumeti , ker se vsi bori jo 
v bistvu za oblast. Zveza 
komunistov gradi dvajset let 
naš koncept samoupravne po-
litične demokraci je in poli-
tičnega sistema. Osnove se-
gajo v obdobje snovanja OF, 
izhodišče pa je delavec, ob-
čan in popolno zaupanje v 
njega, v njegov interes za 
demokratični socializem, v 
njegovo pravico, da odloča 
sam o svoji usodi. Mi smo se 
s tem nenehno prilagoj evali 
prav temu interesu večine 
delovnih ljudi, ker smo sma-
trali , da ПЈ samo neka ozka 
grupa v' obliki par t i je ali 
avantgarde tista, ki je edina 
poklicana in neposredno od-
govorna za uresničitev socia-
lističnih demokratičnih od-
nosov. V vsem tem obdobju 
nihče ni imel iluzij, da je 
s topnja zavesti takšna, da 
naš sistem avtomatično 
zagotavlja razvoj socializma, 
socialističnih odnosov med 
l judmi. Mislim, "da nihče ni-
m a in m imel iluzij pred ne-
varnostmi birokratizacije si-
s tema, njegovih organov, in 
same par t i je z vsemi tistimi 
odtenki, ki jih danes imenu-
jemo unitarizem, tehnokrati-
zem ter vsi »izrni«, o kate-
rih mnogo govorimo. Vedno 

je bilo in tudi danes je 
resnim ljudem, komunis tom 
in taidi najš i rš im množicam 
jasno, da naš sistem potre-
bu je no t ran jo povezovalno 
politično silo. Naš sistem ne 
more bdti učinkovit, če zno-
t r a j tega sistema ne deluje 
ZK kot aktivna, ustvarjalna 
iniciativna organizacija. Ona 
je pogoj nadal jn j i demokra-
tizaciji in uspešnemu druž-
benemu razvoju, č e je ta 
odsotna, če slabo deluje, po-
tem ostaja prazen prostor za 
uveljavljanja različnih anti-
samoupravljalskih in intiaso-
cialističnih interesov, grup 
itd. tudi nam tu j ih sil in to v 
večji m e n kot v kakršnem-
koli drugem sistemu. To da-
nes tudi vsak da svoj način 
občutimo. Prav zato tovariš 
Tito napoveduje spremembe 
in pri lagajanje ZK sedanj im 
družbenim zahtevam. 

BREZ IDEJNE BITKE 
NI REZULTATOV 

Zel0 aktualno in temeljno 
vprašanje je predvsem nas-
lednje: ah smo ustrezno dru-
žbenim spremembam in pro-
cesu demokratizacije, poseb-
nostim našega sistema gradi-
li novo vlogo ZK? Očitno 
je, da moramo izpopolniti 
sedanjo vlogo in delovanje. 
Večina članstva želi imeti ZK, 
ki je sposobna spreminja t i 
družbene razmere, ki je 
sposobna organizirati delav-
ski razred za uresničevanje 
svojih interesov. To je zah-
teva tudi najš irš ih slojev na-
ših delovnih ljudi. ZK takš-
no vlogo lahko uresničuje le 
takrat , če je članstvo anga-
žirano, če deluje javno, de-
mokratično. Delovati mora 
torej konkretno kot organi-
zirana sila znotraj sistema. 
Zato smo v CK in mnogih 
organizacijah ubral i pot, da 
konkretno opredel ju jemo no-
silce nalog tudi v obliki ak-
ci jskih\ programov, ki smo 
jih posredovali javnosti. To 
delamo predvsem zato, ker 
mislimo da obstoja jo pone-
kod različni pogledi na se-
danjo vlogo ZK. Ker če ne 
bi obstojali globlji razlogi 
in diference v pogledu n a 
sedanjo družbeno Vlogo ZK, 
najbrž ne bi bilo čestih pri-
merov omahovanja, neorgani-
ziranosti m tudi neučinkovi-
tosti. Poglavitno je splošno 
spoznanje, da brez akcije, 
brez idejne bitke za uresni-
čevanje sprejete politike ni 
mogoče pričakovati rezulta-
tov. V tem pogledu je dan te 
družbena vloga ZK jasna, ZK 
in članstvo mora in je dolž-
no, da načenja vsa t ista 
vprašanja , ki živo zadevajo 
delovnega človeka. 

NE OSTAJATI 
NA POL POTI 

Toda v političnem pogledu 
smo pogosto ostajali n a pol 
poti. Bik smo in smo še 
dokaj učinkovita v fazi ana-
lize, v fazi ugotovitev, toda 
politična proces se ne konču-
je tu, politični proces se 
nadal ju je v konkretni bitki 
za uresničitev nalog, v teme-
ljiti pr ipravj za akcije, v te-
meljiti organiziranosti poli-
tične organizacije kot je ZK, 
torej v temeljiti predpri-
pravi in organiziranosti za 
zaključevanje akcij in kon-
trolo. Ne kontrola zaradi ne-
kih osebnih programov ali 
podobnega, ampak kontrola 
zaradi tega, da ugotovimo, 
k je so razlogi nekatere ne-
učinkovite politike. Očitki, 
da želimo par t i jo polno mo-
nolitnosti, par t i jo neke stro-
ge no t ran je hierarhične dis-« 
cipline, par t i jo nekih for-
malnih avtoritet, bodisi po-
sameznikov, bodisi določenih 
vodstev, so neupravičeni, že-
limo demokratične odnose, 
zavestno disciplino in takšno 
vsebino m akcijsko usme-
ritev članstva in vodstev, ki 
je sposobna graditi resnične 
samoupravne in humane od-
nose, ki je sposobno pre-
magati sedanje težave. 

Tovarišice in tovariši. Na-
menoma sem ob koncu govo-
voril o ZK zato, ker je od 
razmer v ZK v veliki meri 
odvisno s tanje v naši druž-
bi. Določen čas smo imeli 
opraviti s krizo akcije, ki 
jo premagujemo. Otresli smo 

se predsodkov in mnogih ne-
jasnosti . Sedemnajs ta seja 
Predsedstva ZKJ pomeni 
prelomnico v našem delova-
nju . Sedanja notranje in zu-
nanje politična situacija je 
zelo zahtevna. Moramo jo 
stabilizirati. To je mogoče, 
če bomo dosledno uresničili 
ustavna dopolnila in umirili 
gospodarska gibanja, pred-
vsem tako, da našo potrošnjo 
omejimo v okvir razpolož-
ljivih sredstev in na osnovi 
resničnih rezultatov poveča-
ne produktivnosti , itd. To so 
naloge, ki prizadevajo nas 
vse, na vseh nivojih, odvisno 
od njihovega pomena in pri-
stojnosti. Stabilizirati seda-
n je razmere je naša skupna 
obveza tudi zaradi t istih, 
ki so pred 30 leti pokre-
nili veliko zgodovinsko ob-
dobje našega- razvoja in ka-
terega sadove mi vsi danes 
uživamo.« 

Po govoru tovariša Marin-
ea se je zvrstil kulturni pro-
gram združenih zborov in 
godb, nastopili pa so tudi 
člani celjskega gledališča. Po 
končanem svečanem delu 
proslave pod Resevno, so se 
zbrani občani še dolgo v noč 
zadržali na prireditvenem 
prostoru m v pr i je tnem raz-
položenju obujal i spomine 
na prehojeno pot. 

Proslava pod Resevn0 je 
bila velika manifestaci ja ob-
čanov treh občin in dostojna 
oddolžitev spominu vseh, 
katerih nesebično in heroj-
sko delo je rodilo tako obi-
len sad. 

BERNI STRMČNIK 

KONRAD 
GOLOGRANC 

»Če je človek enkrat pri 
gasilcih z vsem svojim sr-
cem, jih ne more zapusti-

ti, ker preveč dobro vidi, 
kako potrebno je njihovo 
delo. Pri gašenju požara ni 
nikoli preveč tistih, ki ga-
sijo, ткоЦ ni preveč opre-
me, vedno je vsega pre-
malo.« 

To so besede človeka, ki 
ima v svojem 84 let dolgem 
življenju preživetih 50 let 
v gasilskih vrstah. Ko sem 
pri gasilcih povprašal za 
enim najstarejših in naj-
bolj znanih gasilcev, so mi 
povedali za Konrada Golo-
granca. 

Kljub že visokim letom 
je še vedno mož tršate po-
stave, vzravnane hoje in 
smisla za lepo oblikovanje 
stavkov. Na življenje je 
gledal vedno mirno in sku-
šal dognatj njegovo bistvo. 
Zanimiv je stavek, ki je 
pravzaprav zaključil najin 
razgovor: 

»Veste, vedno sem bil 
proti gasilskim veselicam. 
Nanje pridejo tudi negasil-
ci, ki večkrat povzroče ne-

rede, ljudje pa pravijo: po-
glej jih, gasilce.« 

Konrad Gologranc je bil 
med tistimi, ki so leta 1912. 
ustanovili požarno obram-
bo v Gaberju: Na ustanov-
nem zboru so ga izvolili za 
namestnika poveljnika. Bil 
je aktiven član društva vse 
do časa, ko so ga izselili 
v Srbijo. Po vojni, ko se 
je vrnil, je kot nekdanji 
samostojni stavbenik, po-
stal občinski gradbeni in-
špektor. Kljub letom gasil-
stva ni zapustil. Gasilska 
organizacija je postala nu-
jen del njegovega življenja. 
Povsod v stanovanju še da-
nes vise številne diplome, 
priznanja in spomini iz 
najbolj aktivnih gasilskih 
let. 

častni član društva je 
postal že leta 1930. Med 
drugim je bil tudi podsta-
rešina gasilske zveze za 
celjsko območje. 

»Ko gledam v preteklost, 
lahko rečem, da je bilo de-
lo gasilca nekoč zelo na-
porno. Vodo smo črpali z 
ročno črpalko in vedno je 

primanjkovalo ljudi. Včasih 
so priskočili na pomoč še 
žandar ji. Na zadnji paradi 
v Celju sem občudoval op 
remljenost in izvežbanost 
gasilskih enot. Vse se je 
spremenilo. Ne morem pri-
merjati tega s tistim, kar 
smo imeli mi. Vedno pa 
sem občudoval delavce, ki 
so kljub slabemu življenju 
žrtvovali prosti čas za brez-
plačno delo v gasilskih vr-
stah. Veste, nekoč je bilo 
razumljivo, da so bili si-
novi velikih kmetov pri ga-
silcih, toda bilo je tudi 
veliko delavcev.« 

Parada v Celju ga je na-
vdušila. Opazoval jo je s 
častnega mesta. Zal mu je 
le to, da je vedno manj 
mladih, ki bi se vključevali 
v gasilska društva. 

»Vsa podpora, ki jo daje 
družba za opremo gasilcev, 
je izredno dobro naložen 
kapital, ki se slej ko prej 
bogato obrestuje,« je še de-
jal Konrad Gologranc, člo-
vek s 50-letno gasilsko ka-
riero. 

M. SEN1ĆAR 

SODELOVANJE SE KRHA 
Na predlog brežiškega župana smo za današnji in. 

tervju pripravili odgovore predsednika skupščine obči. 
ne Krško, tovariša Jožeta Radeja, ki je o posameznih 
vprašanjih razvoja Kozjanskega in medobčinskega so-
delovanja spregovoril takole: 

ф Tudi vaša občina s precejšnjim delom pokriva 
Kozjansko. Ali obstoje na tem vašem področju speci, 
fičm problemi, v čein se kažejo in kako jih boste re. 
sevali? 

Površina dela Kozjanskega, ki se razprostira na po-
diočju krške občine znaša 102,8 kv. kilometra, naselij 
je 29, število prebivalcev 8145, aktivnega prebivalstva 
3990, zaposlenih 1250, v inozemstvu 516, šoloobvezni^ 
otrok 1072, članov ZB 844, število oseb, ki prejemajo 
socialne podpore, priznavalnine in druge družbene po-
moči 395 in narodni dohodek na prebivalca znaša 3.350 
dinarjev. 

Na tem delu je sledeča industri ja: Rudnik Senovo, 
Elektrarna Brestanica, Mizarstvo Krško in Invalidske 
delavnice Brestanica. Rudniku Senovo se zmanjšujejo 
zaloge premoga in bo nujno prekiniti z eksploatacijo 
premoga. Vseh rudar jev je sedaj zaposlenih 800. ¿e 
4. junija 1969 je bil izdelan preorientacijski program 
rjavega premoga Senovo. Investicijski program je o b 
segal izgradnjo tovarne gradbenih žerjavov in izgrad-
n jo tovarne keramičnih plošč. Sklad skupn.h rezerv 
SRS je dal prioriteto izgradnji tovarna gradbenih žer-
javov. Investitor te tovarne je Metalna iz Maribora. 
Tovarna je v izgradnji in bo zaposlovala 400 prekvali-
ficiranih rudar jev. Postavlja se vprašanje, kam z osta-
limi rudar j i po ukinitvi rudnika. Skupščina občine Kr-
ško in r u i n i k Senovo si prizadevata, da bi stekla tudi 
druga investicija, t. j. izgraonja tovarne keramičnih 
plošč. Vodimo resne dogovore z inozemskimi partnerj i 
m domačimi interesenti, toda investicijska kvota je 
zelo visoka, sa j znaša 7 starih mili jard dinarjev. Drugi 
problem je Elektrarna Brestanica, ki zaposluje 180 lju-
di. Kaj bo z elektrarno, ko bo zmanjkalo premoga? 
Nujno bo misliti tudi na rekons trukcij o, morda na plin-
ski pogon. Poleg teh dveh problemov je še izgradnja 
nove šole v Koprivnici, ki je bila za časa NOB požga-
na m sploh ne ustreza sodobnemu pouku, sa j je osem-
letka m ima na razpolago 4 razrede, od katerih je en 
razred v bivši gostilni, p re j pa je bil v kmečki hiši. 

© Eden izmed problemov, ki nastopa pri hitrejšem 
in učinkovitejšem reševanju gospodarskega in kultur-
nega napredka Kozjanskega, leži v neenotnem nasto-
panju, premajhni koordinaciji in nepovezanosti dela. 
Vsaj doslej je bilo mnogokrat tako. Kakšni so vaši 
pogledi na to problematiko in kako ocenjujete neka-
tera stališča drugih občin? 

Že v jeseni leta 1969 smo se sestajali predsedniki 
in načelniki za gospodarstvo ter politični predstavniki 
vseh šestih občin: Šmarje , Šent jur , Laško, Brežice, Kr-
ško in Sevnica. Sestanki so bili v Kozjem, Sevnici, Ro-
gaški Slatini, na katerih smo razpravljali o nerazvi-
tem Kozjanskem. V Rogaški Slatini so bili navzoči tu-
di republiški poslanci in sekretar ja medobčinskih sve-
tov ZK za posavsko in celjsko regijo. Ko je pa prišel 
na dnevni red v republiški skupščini SRS osnutek za-
kona o pospeševanju razvoja m a n j razvitih občin v 
SR Sloveniji, so te vezi med šestimi občinami popu-
stile. Zdi se mi, da je nastala velika škoda, ker je bilo 
med tem mnogo napravljenega, sa j se je vseh šest ob-
čin odločilo z a skupen program razvoja Kozjanskega. 
Imenovali smo komisijo, ki na j pospešeno dela na tem 
razvoju in se dogovorili o f inanciranju tega programa. 

ф Župan iz Laškega, tovariš Prosen, je nedavno 
tega menil, da bi občine, ki pokrivajo Kozjansko, usta-
novile poseben medobčinski svet, ki naj bi deloval kot 
koordinativno telo na tem področju. Kako ocenjujete 
takšno misel in ali bi bila po vašem mnenju učinko-
vita? 

Ker v tem letu predsedujem svetu posavskih občin, 
sem dal tudi pobudo za ustanovitev takega sveta. V 
mesecu marcu sv a se o tej ustanovitvi sKupno pogo-
varjala s predsednikom SO Šentjur tov. Svetino pri 
podpredsedniku skupščine SR Slovenije tov. dr. Jožetu 
Briieju. Razgovor je bil pozitiven, do realizacije pa ni 
prišlo. Nato sem predlagal sekretar ju medobčinskega 
sveta ZK za Posavje, tov. Bukmovskemu, n a j on skuša 
organizirati svet vseh šestih Občin skupno s sekretar-
jem medobčinskega sveta ZK Celje. Tudi ta predlog še 
ni realiziran, dasi bi po mojem mnenju medobčinski 
svet vseh šestih občin odigral važno, koristno, koor-
dinativno, učinkovito vlogo. 

ф Delež republike bi moral biti pri reševanju Ko-
zjanskega nedvomno močneje prisoten. Brez tega ne 
bo šlo! Kako vi ocenjujete aktivnost republiških orga-
nov v tej smeri in kaj bi morali konkretno podvzeti, 
da bi zagotovil skladnejši in hitrejši ter kontinuiran 
razvoj tega področja? 

Aktivnost republiških organov v tej smeri smatram 
za zelo pozitivno, z ozirom na gradivo o delu komisije 
za zadeve SE Slovenije v zvezi s pospeševanjem m¿mj 
razvitih območij, katerega smo prejeli 13. 7. t. 1. Imeli 
so namreč dve seji, izdelali so že predlog začasnega p°" 
siovnika te komisije in pa posamezni člani te komisije 
imajo tudi zadolžitve, kdo sodeluje z vodnim skladom, 
kul turno skupnost jo itd. Ker je ogromno problemov 
na Kozjanskem, bo potrebno predvideti tudi več finanč-
nih sredstev, kaj t i z dvemi starimi mili jardami, bomo 
malo rešili. Predvsem bi se morali lotiti cest, kaj t i in-
dustr i jska pod je t j a iz bližnjih mest in industrijskih 
središč niso pripravljena formirat i , oziroma graditi 
svojih dislociranih obratov, ampak bi ra je prevažala 
delavce iz Kozjanskega. 

9 Koga predlagate za naslednjega interviuvanca, 0 

čem naj spregovori in ali imate zanj morda kakšno 
konkretno vprašanje, ki bi mu ga radi zastavili? 

Za naslednjega intervjuvanca predlagam tovariš» 
Marjana Gabriča, predsednika skupščine občine Sev-
nica, ki naj spregovori o formiranju sveta vseh šes t ih 
občin. 



KOMENTAR 

LOČ! 
VZGLED 
CELJU... 
že v prejšnji številki No-

vega tednika smo poročali o 
tradicionalnih poletnih pri-
reditvah, ki jih vsako leto 
prirejajo v majhnem nase-
lju Ločah pri Slovenskih 
Konjicah. Gre za sklop naj-
različnejših kvalitetnih kul-
turnih prireditev, ki se vrsti-
jo od 21. julija do 6. septem-
bra. Letos bodo poleg vsega 
ostalega lahko občani Loč 
prisostvovali tudi izboru ju-
goslovanskih filmov. Do tod 
vse lepo in prav. 

Kaj pa drugje? 
ф Prekrasen prostor v 

Grižah je že nekaj let neiz-
koriščen in propada. 

ф Dobrna m Rogaška Sla-
tina sia razen nekaterih 
manjših poskusov neizkori-
ščeni. Namreč kulturno in 
zabavno! 

ф Celje s svojim starim 
gradom ter prostori na Mu-
zejskem trgu in pred vhod-
nim stolpom so mrtvi. Ra-
zen nekaj ansamblov, ki pro-
dajajo glasbò srednje in niž-
je vrste na gostinskih vrtovih 
ter poprečnih filmov kavboj-
ske in solzave ljubezenske na-
rave nimamo in ne premore-
mo nič. Pripravljajo se pri-
zadevni Trnoveljčani z ljud-
sko igro na prostem, vendar 
jih bo verjetno vsled objek-
tivnih težav prehitel čas. 

širše celjsko področje ra-
zen treh tradicionalnih več 
ali manj uspešnih turističnih 
prireditev nima ničesar, kar 
bi zadovoljilo domače kul-
turne »gurmane« in privabilo 
ali za nekaj dni zadržalo ti-
sie, ki potujejo skozi naše 
kraje. 

Primerjava ni potrebna, bi-
la bi celo neumestna in ne-
okusna. Prizadevni kulturni 
delavci na čelu z domačini 
v -Ločah so lahko vsem nam 
za vzgled. Nam so lahko za 
vzgled tudi številni drugi 
manjši, da večjih niti ne 

omenjamo, kraji po Sloveni-
ji, ki so se z raznovrstnost-
jo prireditev — kvalitetnih — 
uvrstili na tisto listo, ko jo 
vsi radi preberemo in re-
čemo, tja pa bomo naslednjo 
nedeljo odšli. 

Ne potrebujemo gasilskih 
veselic, ki jih prirejajo zato, 
da dobiju denar. Ne potrebu-
jemo praznih in bedastih 
barskih programov. Ne po-
trebujemo tega kulturnega 
m poletno zabavnega miru. 
Potrebujemo mnogo več, kar 
bo zadovoljilo ljudi in dalo 
račun tistim, ki naj bi to 
prirejali. Kraj bi pridobil na 
ugledu in veljavi. 

Vzgled so Loče, majhno 
in neznatno naselje pri Slo-
venskih Konjicah, veliko pa 
po prizadevanjih na področ-
jih, ki so pri nas v sezoni 
»letnih kumaric« mrtvi. 

TONE VRABL 

ZBOROVODSKI 
SEMINAR 

V Velenju se je pre j šn j i 
teden končal zborovodski se-
minar, ki se ga je udeležilo 
osemdeset zborovodij iz vse 
republike. Seminar je t ra ja l 
t e len dni, na n jem pa sta 
poleg domačih predavateljev 
letos prvič predavala tudi 
Andrejas Juan 'iz Švice in dr. 
Karl Hoffmann iz Avstrije. 

Seminar je tradicionalen 
saj ga pr i re ja jo vsako leto že 
od leta 1958. Kot edini semi 
nar te vrste na Slovenskem. 
Pa je brez dvoma veliko pri-
speval k razvoju našega zbo 
rovstva. -zk-

KONGRES ISME V CELJU ? 
ф »JOURNAL OF ISME« — REVIJA INTERNACIONALNEGA ZDRUŽENJA GLASBENIH 
PEDAGOGOV PREDLAGA, NAJ BI BIL PRIHODNJI KONGRES ISME V CELJU. 
ф PREDLOG JE ODRAZ ZANIMANJA SVETOVNE GLASBENE PUBLIKE ZA CELJSKI 
MLADINSKI PEVSKI FESTIVAL. 

Celjski mladinski pevski fe-
stival je zaradi svoje kvalitete 
in množičnosti deležen števil-
nih priznanj in zanimanja ta-
ko doma kot drugod po sve-
tu. Revija internacionalnega-
združenja glasbenih pedago-
gov »Journal of ISME« je v 
svoj¿ zadnji letošnji številki 
posvetila temu festivalu pre-
cej prostora, č lanki v angle-
škem, nemškem in franco-
skem jeziku so polni pohval 
in priznanj , kar je nedvomno 
zasluga prirediteljev. 

Najbol j razveseljivo pa je 

dejstvo, da v reviji predlaga-
jo, da na j bi bil pr ihodnji 
kongres ISME v Celju: 

» . . . tako se je prvotni slo-
venski mladinski pevski fe-
stival razvil v jugoslovanski 
in v nekaterih pogledih tudi 
v mednarodni dogodek. Nje-
gova izredno dobra organiza-
cija ponuja možnost, da bi 
tam priredili kongres ISME 
že v najbližji prihodnosti. 

Dva razloga zahtevata, da 
vložimo kontinuiran t rud v 
organiziranje srečanja v Ce-
lju. Prvič, potreba po ustrez-

nem usposabl janju zborovo-
dij, ki nosijo na svojih ra-
menih veliko odgovornost vo-
denja zborov. In drugič, ne-
verjeten razvoj glasbene de-
javnosti v zadnjih desetlet-
jih.« 

Možnosti, da Celje postane 
še pomembnejše središče 
glasbenega dogajanja , in to 
v svetovnem merilu, si je to 
mesto prav po zaslugi mla-
dinskega festivala zaslužilo. 
In samo želimo si lahko, da 
bi se izpolnile. 

a. c. 

SPREHOD SKOZI STOLETJA 
ф Konjiški grad. ki je bil zasnovan v 12. stoletju in se je potem širil, dograjeval in 

spreminjal, nam daje lep prerez razvoja arhitekture na naših tleh. 
ф Čeprav sanacijska dela še niso končana, po treh letih že lahko sledimo vsem 

razvojnim fazam v različnih stilnih obdobjih. 

Konjiški grad je gotovo 
eden največjih gradov na 
našem območju, znan je 
predvsem zaradi svoje zgodo-
vinske vloge, ki jo je imel 
v času rasti vladavine Taten-

bachov. Je pa tudi eden naj-
starejših, sa j sega zasnova 
gradu daleč v dvanajsto sto-
letje. Kasneje se je grad do-
grajeval, spreminjal , dokler 
ni bil ob koncu osemnajste-
ga stoletja, po zatonu moči 
njegovih lastnikov, prepuščen 
razpadu. 

že pred tremi leti so se 
lotili njegove sanacije in 
prav včeraj so bila za letos 
končana dela na tem objek-
tu. Pred začetkom del je 
bil grad v notranjost i popol-
noma zasut in poraščen, ta-
ko so v prvem letu sanacij-
skih del posekali ras t je in 
očistili notranje dvorišče. 
Drugo leto so se očiščevalna 
dela nadaljevala, letos pa 
so začeli s prvimi restavra-
torskimi deli. 

Konjiški grad je prva raz-
valina na Štajerskem, ki se 
preure ja po resnično stroko-
vnem programu. Vsa dela 
potekajo pod strokovnim 
nadzorom, hkrat i pa se vo-
di dokumentacija, tako teh-
nična, kot fotografska in tek-
stovna 

Dela so zdaj v fazi, ko 
se lepo vidijo vse razvojne 
s topnje dograjevanja gradu. 
Srečamo se z romantiko, go-
tiko, ki predstavlja današnjo 
zasnovo gradu, z elementi, ki 
kažejo, kako se je grad širil 

. in dograjeval v baroku, lepo 
je videti zunanje renesančno 
obzidje. Odkrili pa so tudi 
več peči, v katerih pečnice 
dat i ra jo v pozno šestnajsto 
stoletje in zgodnje sedem-
najs to stoletje. 

Osnovni sanacijski kon-
cept je v tem, da se grad 

prezentira kot razvalina, ki 
pr ikazuje vse zgodovinsko 
pomembne elemente. Glavna 
kri ter i ja sta kvaliteta in sta-
rost elementov. 

Dokončen recept bo izde-
lan šele takrat , ko bodo zna-
n j vsi važnejši elementi, ki 
predstavl ja jo izhodišče re-
stavratorskemu programu. 
Prav zato tudi še ni dokonč-
no določeno, če bodo na 
gradu zgradili restavracijo, 
razgledni stolp ali morda po-
kriti del dvorišča. 

Velika pridobitev je ne-
dvomno tudi cesta, ki so J° 
letos speljali d 0 gradu, sa j 
bo olajšala dela, hkrati pa 
pomeni, da bodo imeli obi-
kovalci do gradu dostop z 
avtomobili. 

Z-LATKA KRAŠOVEC 
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PIŠE: ŠTEFAN ŽVIŽEJ 

GOSTOVANJE AMATERSKEGA 
GLEDALIŠČA 

Člani Amaterskega gledališča »železar« bodo gostovali 
z zabavno komedijo »Svojeglavček« v okviru prireditev, 
ki so posvečene za tamkajšn j i občinski praznik. Kl jub 
poletnemu razpoloženju jim je uspelo obdržati homoge-
nost ansambla s katerim gostujejo že vrsto mesecev. Že-
limo jim čim več uspeha! 

LIKOVNA SKUPINA »JUNIJ« V ITALIJI 
Od 7. do 18. avgusta bo likovna skupina »Junij«, ki 

jo sestavljajo slikarji Stane Jagodič, Enver Kaljanac, Hari 
Draušbaher in plastik Viktor Gojkovič, razstavljala v ob-
mejnem italijanskem mestu Ronchi dei Legionari. To pot 
se bodo mladi likovniki prvič predstavili tu j im obiskoval-
cem, ki jih v tem mestu ne manjka , sa j slovi kot nekaka 
kolonija nadar jenih slovenskih in italijanskih slikarjev m 
kiparjev. Kulturna organizacija »Pro Loco« je uvrstila to 
razstavo kot sestavni del njihovega kulturnega tedna, ki 
ga običajno obišče nad 15.000 obiskovalcev. To je plod 
sodelovanja med celjskim občinskim svetom ZKPOS in nji-
hovo kulturno organizacijo »Pro Loco«. Mladim sl ikarjem 
in k ipar ju želimo pri je tno potovanje! 

KULTURNI PROGRAM NA PROSLAVI 
časopis je je informativno pisalo o proslavi v Vrbnem 

pod Resevno. V senci dogodkov pa so, kot je že to običaj , 
ostali tisti, ki so ob organizaciji kulturnega programa naj-
več prispevali. To so l judje, ki ne pr ičakujejo plačila, že-
lijo pa videti, da se njihovo delo ceni in spoštuje. To niii 
ni bistveno. Rad bi kritično ocenil tudi tiste, ki k l jub 
pravočasnim organizacijskim posegom niso napravili tiste-
ga kar so obljubili. Razumljivo je, da je zelo težko zbrati 
pevce v času dopustov — toda to so vedeli že marca. 
Gre za nepravilen odnos društvenih funkcionarjev in za 
»klubaške manevre« nekaterih članov zborov. »Najštevil-
nejši« so bili člani Moškega pevskega zbora »Svoboda« — 
nastopila sta dva ali t r i je pevci. So bili ostali res vsi na 
dopustu? Pohvaliti moramo udeležbo iz Dobrne, Vojn :ka, 
Laškega, Šent jur ja ; od celjskih zborov pa ZDP »F. Pre-
šeren«, »Ivan Cankar«, Društvo upokojencev in ostale 
udeležence. Hvalevredno je bilo tudi dejstvo, da sta obe 
godbi (Prešeren in EMO) nastopili skupno, kar se ne 
dogaja vsak dan. škoda!? V glavnem lahko ugotovimo, 
da je bil program na dostojni višini za kar ima nedvomno 
zasluge dirigent skupnega nastopa Edi Goršič. 

NOVA SEZONA V LIKOVNEM SALONU 
V naslednji sezoni se bo v 

celjskem likovnem salonu 
zvrstilo deset razstav, od te-
ga tri slikarske, tri grafične, 
trd kiparske in ena razstava 
uporabne umetnosti. Takšen 
je vsaj osnovni program, ki 
pa se deloma lahko tudi spre-
meni, ker gre za živo likovno 
razstavišče in avtorji včasih 
ne zmorejo pripraviti razsta-
ve v določenem roku. 

Otvoritvena razstava, ki bo 
odprta drugi petek v septem-
bru, bo predstavila likovna 
dela Maksdma Sedeja starej-
šega, ki so že klasika sloven-
ske likovne umetnosti. Po 
dogovoru z avtorjem pa bo 
dopolnjena z nekaterimi nje-
govimi novejšimi grafikami. 

S slikarskimi razstavami se 
bosta predstavila še Jože Tis-
nikar in Alojz Zavolovšek, ki 
bo razstavljal olja na temo 
Zgornja Savinjska dolina. Od 
grafikov bosta zastopana Apo. 
lonio Zvest in Nada Lukežič. 
Med kiparj i bosta svoja dela 
razstavljala Celjan Milisav 
Tomanič in Stoj an Batič, ki 
bo zaradi prostorske omejit-
ve razstavljal svoje manjše 
ligniitne plastike. 

že po tradiciji je ena raz-
stava posvečena predstavitvi 
likovnih del iz drugih jugo-
slovanskih republik. Letos 
imajo v načrtu predstaviti 
enega ali dva avtorja iz Ma-
kedonije, kar bo za celjsko 
likovno občinstvo, ki make-

donskih likovnikov še ni 
imelo priložnosti srečati, go-
tovo zanimivo. 

Za razstavo uporabne umet-
nosti razstavLjalec zaenkrat 
še ni znan. 

Ob kulturnem prazniku 8. 
februar ja pa pododbor li-
kovnih iz Celja prireja tradi-
cionalno razstavo svojih čla-
nov. Ker se pododbor iz leta 
v leto širi, bodo morali pre-
iti na nov koncept. Tako bo-
do likovniki predstavljeni po 
skupinah, кет je celjski li-
kovni salon premajhen za 
večje skupinske razstave, na 
katerih bi bil vsak avtor za-
stopan vsaj z nekaj svojimi 
deli. 

Z. Z. 

V zadnjem času dosti go-
vorimo o uvajanju moderne 
matemat ike v osnovno -šo-
lo. s poukom tega predmeta 
bomo začeli v prvem razre-
du že jeseni. Mnogi starši 
so zelo zaskrbljeni, ker ne 
vedo, kaj je to. Skrbi j ih 
predvsem, da svojemu otro-
ku prvošolčku ne bodo mo-
gli več pomagati, ker moder-
derne matematike ne znajo. 

S tem člankom želimo se-
znaniti starše, ka j želimo 
doseči s poukom moderne 
matematike. Takoj povejmo, 
da je to le nov sodobnejši 
način v podajan ju matema-
tike, pri čemer hočemo do-
seči, da bo učenec znal misli-
ti in pravilno sklepati. V 
ta namen so pripravljeni za 
učitelje priročniki, za učen-
ce pa nova računica, delov-
ni zvezek m raznobarvne plo-
ščice, ki na j v obliki igre 
pomagajo učencu prebrodit i 
začetne težave m obenem 
razvijati sposobnost razmiš-
l janja in opazovanja. 

Do te spremembe načina 
pouka je pravzaprav mora-
lo priti , ker so učitelji že 
dal j časa opažali, da je po-
trebna temelji te sprememba 

v načinu in vsebini poučeva-
n j a tega predmeta. Sami so 
že skušali vnašati v pouk 
spremembe, ki so se j im 
zdele primerne. Nova mate-
matika pa skuša uveljaviti 
vsa ta prizadevanja učiteljev 
in jih obogatiti še z izkuš-
n jami poučevanja tega pred-
meta v Nemčiji, Francij i in 
drugod v svetu. Ta pouk 
bomo postopoma uvedli v 
vse razrede osnovne šole. 
Učenci, ki so se učili po 
pre j šn jem načinu, bodo po 
istem tudi nadaljevali. 

Do spremembe .pouka ma-
tematike pr ihaja predvsem 
zaradi spremenjenih ciljev 
osnovne šole. Poglavitna na-
loga osnovne šole je, da raz-
vija učenčeve sposobnosti in 
pospešuje njihov razvoj. Za 
osnovno šolo je pr imerna 
predvsem tista snov, k^ raz-
vija učenčevo vedoželjnost 
in veselje do izobraževanja 
in na posamezni razredni 
s topnj i ustreza njegovemu 
razvoju. Vsa učna snov n a j 
usposabl ja učence za živ-
l jenje . Zato moramo poskr-
beti , da bo vsebina pouka 
in pouk sam tak, da bo u-
čenec vedno bolj sposoben 
samostojnega razmišl janja . 

Današnj j razvoj sveta je 
zelo hiter, vse panoge se tar 
ko hi tro razvijajo, da se 
človek ne more naučiti vse-
ga, kar bi m u zadoščalo za 
vse življenje. Biti mora spo-
soben, da bo znal sam, ko 
ne bo več v šoli, poiskati 
knjige in iz n j ih svoje zna-
n je razširiti in poglobiti. To 
je potrebno predvsem zdaj, 
ko so večino opravil, ki so 
pre j zahtevala dosti časa im 
mnogo delavcev, prevzeli 
stroji . Ti stroji takšno delo 
opravijo hi t reje in bolje od 
ljudi. Toda s temi stroji mo-
ra znati ravnati človek, člo-
vek, ki zna misliti. 

Pri dosedanjem načinu po-
uka matematike je bil pouda-
rek predvsem na u r j e n j u 
posameznih računskih ope-
racij in računanju. Tako so 
obremenjevali predvsem spo-
min. Razvijali smo sposob-
nost obnavl janja in veliko 
premalo razvijali sposobnost 
samostojnega razmišl janja. 
V tem smislu so bili sestav-
ljeni tudi učbeniki. Ni bi-
lo prav, da so se učenci lo-
tili reševanja neke naloge 
po vzorcu pre jšnj ih nalog 
in brez pomisleka podčrta-
li rezultat, če je možen ali 

sploh ne. Napačno rešitev so 
učenci utemeljili s tem, da 
so pri reševanju naloge u-
poštevali postopek v pre j šn j i 
podobni nalogi. Prav takšne-
ga avtomatičnega dela se 
skušamo izogniti, ko zahte-
vamo, da se na j učenec na-
uči misliti. Sa j bo tudi v 
življenju moral reševati raz 
ne naloge, za katere ne bo 
imel vnaprej izdelanega na-
čina za reševanje. 

S tem pa n¿ rečeno, da sa 
učenci ne bodo več učili ra-
čunanja. Tudi računati bo-
do znali. Vendar vadba po-
sameznih računskih operacij 
ne bo t ra ja la tako dolgo, ker 
jih bo učenec razumel, želi-
mo, da se učenci učijo ma-
tematike čim m a n j mehani-
zirano, da j im bo sposob-
nost razmišljanja, ki jo bodo 
razvijali pr i tem predmetu, 
koristila tudi pri obvladova-
nju drugačnih problemov. 

Dogovorili smo se, da bo-
do učitelji prvih razredov 
na roditeljskih sestankih s 
straši v začetku šolskega le-
ta vsaj v glavnih obrisih po-
jasnili s taršem način pouka 
moderne matematike in jih 

seznanili s priročniki in dru-
gimi pripomočki, že zdaj 
lahko rečemo, da bodo star-
ši največ pripomogli, če bo-
do skrbeli za delovne navade 
otrok in jih navajali na re-
doljubnost, razlago pa pre-
pustili učiteljem. Prepriča-
ni smo, da ob takem sode-
lovanju staršev ne bo večjih 
težav pTi uvajanju sodobne-
ga pouka matematike. 

Ob zaključku še to, da do-
slej noben nov projekt v 
osnovni šoli ni bil priprav-
ljen tako temelji to kot spre-
memba pouka matematike. 
Za vse učitelje, ki bodo v 
jeseni poučevali v 1. razredu 
je zavod za šolstvo organizi-
ral seminarje , v katerih je 
bila obravnavana matemati-
ka kot s troka in vsa meto-
dično-didaktična vprašanja s 
podrobno predelavo nove ra-
čunice in posebnega priroč-
nika, ki je namenjen učite-
l jem. 

Temeljne izobraževalne 
skupnosti si prizadevajo, da 
bodo v jeseni dobili vsi no-
vinci brezplačne računice in 
raznobarvne ploščice. Tudi 
za učitelje bodo povsod pri-
pravl jeni učni pr ipomočki 
za boljšo nazornost pouka. 



.JOŽE 
CEGNAII 
Včeraj zarana nam je 

kruta smrt spet iztrgala 
človeka, dobrega kolego, 
prijatelja, sposobnega 
delavca. V svitu zore je 
tragično preminil Jože 
Cegnar, naš večletni 
tehnični urednik, gra-
fični inženir, v triinšti-
ridesetem letu starosti. 
Kruto je to. Bil je nje-
gov dan, dan ko je iz 
tedna v teden in iz leta 
v leto sedal za volan, 
da je v Ljubljani gra-
fično uredil naš Novi 
tednik, delo, ki ga je 
opravljal z ljubeznijo 
in z veliko znanja za 
oblikovanje, s pravo 
privrženostjo svojemu 
mestu in njegovemu ča-
sniku. Bila je njegova 
potovalna sreda, toda 
ta dan mu ni bilo treba 
službeno na pot, imel 
je dopust, ki se mu je 
s koncem tedna iztekal. 

Naš Jože nas je s svo-
jim nenadnim odhodom 
toliko bolj presenetil, saj 
je bil mož, ki je imel 
toliko dragocenega po-
trpljenja, če že ne stoič-
nega miru, s katerim je 
hladil vročičnost atmo-
sfere v vedno razgiba-
nem redakcijskem delu. 
Bil pa je tudi mož poln 
življenja, ljubezni do 
narave, do vsega lepega, 
mož hudomušnega hu-
morja. Njegovi načrti 
niso bili veliki, toda 
zanj in njegove drage 
dragoceni. Zeleno Po-
horje, pod katerim se je 
blizu Slovenskih Konjic 
rodil, je ob svojega vne-
tega obiskovalca in ro-
jaka. Celje je zgubilo 
sposobnega grafičnega 
strokovnjaka, vzornega 
občana, priljubljenega 
še zlasti zaradi njegove 
skromnosti, toplega od-
nosa do soljudi. 

Jože je bil vselej pri-
zadet, kadar je v svoja 
ogledala za časnik vri-
saval sestavke o tragedi-
jah na cestah. Tega ni 
in ni mogel opraviti ru-
tinersko, vedno je želel, 
da bi časnikom ne bilo 
treba poročati o žalost-
nih, tragičnih, grdih 
stvareh. In zdaj nas je 
s svojim tragičnim 
koncem postavil pred 
kruto resnico in dolž-
nost, da stavni stroj vli-
va svinec v črke za nje-
govo smrt. 

Hvala, dragi Jože, za 
vse, kar si nam tako 
toplokrvno dajal, glo-
boko sožalje tvojim naj-
dražjim, čast in slava 
tvojemu spornimi! 

Tvoji globoko 
presunjeni kolegi 

Stoji, stoji ob Savinji lepa hišica, 
pred njo klopca in na njej mnogo lju-
di. Mize so polne piva, dva harmo-
nikarja se izmenjujeta pri zabavanju 
gostov, nekdo pa je v roke vzel hme-
Ijevko in brenka po njej kot da bi 
imel pred seboj kontrabas. Ko je son-
ce že zdavnaj utonilo v Savji in od-
šlo gret ljudi na drugem koncu ze-
meljske oble. je pred hišo završalo. Pod 
tankimi listi vrb so se začeli pogovo-
ri o gradnjah, ženskah in vremenu. Pi-
vo ni govorilo, kajti govorili so tisti, 
ki so ga pili. 

Prvi: »Nafehtal« me je, da sem mu 
naredil vrata. Veš, perfektna vrata. Vso 
drugo delo, kjer bi lahko nekaj več za-
služil, sem pustil ob strani. Zdaj pa 
barabe ni po vrata, če ga danes ne bo, 
mu jih takoj prodam, če pa pride mi 
bo moral odšteti nekaj starih tisočakov 
več. Kar povejte mu to.« 

Drugi: Mi prideš vliti »plato«? 
Tretji: Si nor! Gradnja in »piata« ali 

pa nič. Pa še tako preveč dela imam 
v tem času. 

Ponovno drugi: Pa si že delal neka-
terim samo »plato«. 

Tretji: Nikoli, kot sem rekel, tako 
je. 

Lahko četrti: Suša je. Nič ne bo 
zraslo. Hmelj bo slab. Zalivamo lahko 
samo še sebe in od tu dalje zemljo. 
Samo s tem jo še bolj zažgeš. 

Peti: Prodam vikend. Gotov. Soba, ku-
hinja, garaža, parket, ploščice. Vse iz-
gotovijeno, samo za vselitev. Pa borov-
ce imate okoli. Dam za sedem starih 
milijonov. Povem vam, da ni predrago. 
Samo vseliti se morate in 500 arov ze-
mlje. Plačevati je treba v gotovini. Ve-
lja? 

Molk govori za to, da bi veljalo, sa-
mo če bi človek imel denar. Veliko de-
narja. Tega Pa ni, vsaj pri večini. 

šesti: če ne bodo potegnili asjalta 
do nas tudi plačali ne bomo. Vsepov-
sod že imajo tisto asfaltno »fliko«, sa-
mo pri nas še ne. Pa tudi vikendaši 
bodo plačali! 

»Frajtonarce« so se raztegovale v tem-
no in svežo noč, ljudje pa so plesali, 
pili, peli in bili veseli. 

Menda je bil sedmi, malce v letih: 
Poglej, kakšno rit ima. To vzemi za 
»plato«, da ti bo mešala! Ha, ha, ha! 

Sledil je požirek piva, dolg požirek 
tja v grlo. Potem je nekdo loputnil z 
močno tesarsko roko po nečem okrog-
lem, tisto je zacvililo in se še hitreje 
zavrtelo. Prah je obliznil pete in pes 
se je sramežljivo skril pod klop. Ni 
razumel človeškega hrupa dan pred de-
lovnim dnem. Paberkovanje o grad-
njah, ženskah in vremenu pomešano 2 
vsem ostalim je trajalo tja v drugo uro 
novorojenega dne. 

Potem, so se začele dreti srake ... 
tv 

OBČNI ZBOR 
LOVCEV 

V soboto, bo v Celju red-
ni občni zbor Lovske zveze, 
ki ga imajo vsaki dve leti, 
udeležili pa se ga bodo pred-
stavniki vseh lovskih družin 
nekdanjega 'celjskega okraja, 
to je osem občin. Na zboru 
bodo pregledali rezultate dela 
v preteklih dveh letih, dogo-
vorili pa se bodo tudi za plan 
dela v obdobju 1971-73. Pred-
vsem bodo veliko pozornosti 
posvetili gojitvenim načrtom 
za veliko in malo divjad v lo-
viščih na območju Lovske 
zveze Celje. I. S. 

TURISTOV DOVOLJ 
V letošnji turistični sezoni 

so vse turistične kapacitete 
v okolici Celja zelo dobro za-
sedene. Tako so zelo zado-
voljni v Laškem, k je r jim 
skora j zmanjkuje prostora, 
atomske toplice v Podčetrtku 
so nabito polne in imajo ve-
like težave s prenočišči, do-
volj gostov je v Rogaški Sla-
tini, na Dobrni, tudi celjski 
hoteli so skoraj polni, števi-
lo gostov se spreminja iz 
dneva v dan, vendar je po-
vosd oddano vsaj 85 odstot-
kov prenočišč, ponekod pa 
še precej več. Zanimivo je, 
da je letos veliko domačih 
gostov, več kot p re j šn ja leta. 

I. S. 

PRIČETEK STREL-
SKIH TEKMOVANJ 

V skoraj vseh lovskih dru-
žinah na celjskem območju se 
pr ipravl jajo na letna strel-
ska tekmovanja pred jesen-
sko sezono lova na malo di-
vjad. Tako bo strelsko tek-
movanje lovcev Lovske dru-
žine Dobrna v nedeljo, 1. av-
gusta, lovci Rečice ob Savinji 
pa bodo tekmovali 15. avgu-
sta. I. S. 

MLADINCI 
V MAKARSKO 

V nedeljo je odšla letovat 
v Makarsko skupina 200 mla-

dincev s celjskega območja. 
To je četrta izmena mladin-
cev, ki bo letovala v kampu 
Goran-Savinja v aranžmaju 
Mladinske turistične poslo-
valnice Popotnik Celje. Dne-
vni penzion za člane Zveze 
mladine Slovenije je samo 
27 din po osebi. 

V letošnjem letu bo v Ma-
karski letovalo okrog 1200 
mladih Celjanov. I. S. 

SKRB ZA OKOLJE 
Občani š t o r si že dolgo pri-

zadevajo olepšati svoj k ra j s 
cveticami. Da bi jih še bolj 
vzpodbujali, je krajevna skup-
nost s sodelovanjem Turistič-
nega in olepševalnega društva 
razpisala nagrade za najlep-
še urejene zgradbe s cvet-
jem in za najlepše rože na 
oknih in balkonih. Komisi ja 
je že pričela z ocenjevanjem, 
trem najbol jš im pa bodo Po-
delili plaketo z bronasto vrt-
nico. Podelili pa bodo še več 
priznanj prizadevnim gojite-
ljem cvetja. 

s š 

NOVO IGRIŠČE 
S pomočjo gasilcev železar-

ne Štore, ki bodo uredili vsa 
pripravljalna dela, bodo te 
dni pričeli v starem delu Štor 
z asfal t i ranjem igrišča za ko-
šarko in odbojko. Pri priprav-
ljalnih delih bodo verjetno 
stopili na pomoč tudi ostali 
občani. Razveseljivo je, da bo 
igrišče prav v starem delu 
š tor , k je r so taki objekti naj-
bolj potrebni. 

sš 

LETOS SPET 
JADRALNI TEČAJ 
Na letališču v Levcu teče te 

dni jadralni tečaj za pilote 
začetnike, ki ga pr i re ja celjski 
Aeroklub. Izpite bodo imeli 
ob koncu tega meseca. Lani 
tečaja niso mogli izvesti za-
radi poman jkan ja sredstev. 
Klub sam namreč dà večji de-
lež potrebnih sredstev in le 
nekaj malega prispevajo te-
čajniki sami. sš 

TRŽNICA BREZ 
SKLADIŠČA 

Na celjsko tržnico prihaja-
jo posebno v poletnih mese 
cih največ prodajalci iz dru-
gih republik. Vendar pa je 
tržnica še vedno brez skla-

diščnih prostorov tako, da 
prodajalci nimajo kam vskla-
diščiti blaga. Sicer obstaja 
majhen prostor, kamor sprav-
l ja jo najnujnejše , a tudi tam 
ni urejeno po predpisih sa-
nitarne inšpekcije. Večina bla-
ga pa je vendarle kar na pro-
stem, ker še zdaleč ne ustre-
za sanitarnim predpisom. 

Tržni nadzornik, tov. Jaz-
binšek, nam je povedal, da 
bi morali biti skladiščni pro-
stori urejeni že letos spo-
mladi, a se je zataknilo pri 
odkupu zemljišča. Tako bodo 
celjske gospodinje zaradi ma-
lomarnosti nekaterih odgo-
vornih pri Javnih napravah 
še napre j kupovale nehigi-
jensko vskladiščeno blago. 

sš 

OLIMPIJA 
NA LJUBNEM 

V nedeljo bodo lahko lju-
bitelji nogometa v Ljubnem 
zopet prišli na svoj račun 
Kot že tradicionalno bo tudi 
letos in to v nedeljo ob 9,30 
uri na igrišču Partizana v 
Ljubnem pri ja tel jska nogo-
metna tekma med l jubl jansko 
Olimpijo in ekipo iz Ljubne-
ga. Podelili bodo zopet pokal 
savinjskega f losarja. tt 

CAMP V LOGARSKI 
Vse večji pritisk motori-

ziranih gostov, ki p r iha ja jo 
v Logarsko dolino, narekuje 
potrebo po urejenem camp 
prostoru, sa j se sedaj gost-
je razporeja jo Po dolini več 
ali m a n j kar po lastnem pre-
udarku, kar pa seveda pov-
zroča težave. Pri turističnem 
društvu so sklenili, da bodo 
po vsej verjetnosti še letos 
uredili prepotreben camp pro-
stor z vsemi ustreznimi ob-
jekti, da bi tako zajezili div-
je campiranje , ki povzroča 
nemalo težav. Glede lokacije 
camp prostora so razgovori 
v teku in upajo , da bodo ob 
pomoči občine ka j kmalu re-
šili ta velik problem. 

— bes 

Sprašuje: B. STAMEJČIČ 

Odgovarja: TEA VERANIĆ 

Kljub precejšnj i zamudi je 
tudi Celje pričakalo vroče po-
letne dni. Množica v mestu 
išče sence, mnogo pa jih je, 
ki se radi ustavl jajo ob avto-
matih za sladoled in se tam 
vsaj malo ohladijo. Petnajst-
letna Tea Veranič je sicer še-
le štiri tedne zaposlena kot 
prodajalka sladoleda pred 
hotelom Evropa, vendar 
kl jub temu urno ustreže vsa-
komur, ki se želi posladkati 
z n j im. 

Ali je to tvoja redna zapo-
slitev? Ne! Kot večina mladih 
sem se tudi jaz odločila, da 
sa v poletnih mesecih prislu-
žim kakšen dinar več, sa j se 
bom potem v pravih počitni-
cah še lepše imela. Si z de. 
lom zadovoljna? Še kar. Le 
kadar je najbol j vroče ni pri-
jetno stati ob razgretem 
asfaltu. Ali imaš veliko pro-
meta? Niti ne. Pričakovala 
sem, da ga bo več. Koliko 
sladleda pa dnevno prodaš? 
Ne vem natančno. Povpreč-
no kakih petnajs t litrov. In 
kako se pri delu počutiš? š e 
kar dobro, le kadar me kdo 
zafrkava mi je nekoliko ne-
rodno. Verjetno se med de-
lom na ulici zgodi marsikaj 
smešnega in zanimivega. Ali 
mi lahko poveš kak tak do-
godek? Lahko. Ravno včeraj 
se je ustavil tukaj nek p i jan 
možakar in hotel sladoled. 
Medtem, ko sem mu ga da-
jala mu je verjetno zmanjka-
lo moči, ali pa se mu je zde-
lo čakanje prenaporno in ko 
sem se ozrla za n j im, se je že 
postavljal na glavo. Verjetno 
mu je bilo čakanje v tem 
položaju pri jetnejše. Pa je 
pojedel sladoled? Ne ni. Kar 
sama sem ga morala pojesti. 
Ali imaš tudi ti rada slado-
led? Seveda. Kdo ga pa ni-
ma. Pa ga veliko poješ? Ne 
preveč. Kake štiri ali pet na 
dan. Ali misliš tudi prihod-
nje leto tu opravljati počit-
ško delo? š e ne vem. N e k o 
liko prezgodaj je še, da bi 
mislila že na pr ihodnje polet-
je. Vendar mi bo verjetno 
eno polet je tega dela dovolj. 
Raje bom potem sama poje-
dla več sladoleda. Najlepša 
hvala za pogovor Tea. Ali daš 
še meni en sladoled? Zakaj 
pa ne. Saj sem zato tukaj , 
mar ne! 

NOVI GOSTJE 
»GOZDNE ŠOLE,, 

Po končanem tečajni 
obetajoče telovadce in <. 
vadke so se v »gozdni § 
Partizana Slovenije v 
ju te dni vselili prednja^ 
p redn jakmje iz društev a 
tizan. Zbrali so se namreč 
tečaju za vodenje tel« 
vzgoje cicibanov m à 
Podobni tečaj bo v IvW 
ves julij in avgust. Nauj 
so prednjaki za vodenje i 
nirjev, pa mladincev, . 
pa bo kot zadnji na y, 
tečaj za organizatorje rei 
acije v društvih Partizan 
delovnih organizacij. 

SREČANJE POD. 
OFICIRSKE ŠOLI 

Pred dnevi se je t re t j i 
stal odbor, ki pripravlja 
čanje Podoficirske šole 
oprativne šole. To srečj 
bo v okviru prireditev 
praznovanju praznika ol* 
Mozirje. 

Na sestanku so bili ¡ 
komandant šole Miha AÎ 
komisar Bojan šk rk , poj 
nik komisar ja Stanislav K 
ter š t i r je predavatelji 
šoli. i 

Pogovarjali so se ргесЈш 
o podelitvi odlikovanj V 
dem, ki so šoli največ 1 ' 
magali ter o odkri t ju spoj; 
ske plošče na Petrinovi | 
mačiji na Pobrežju. ш 

Pripravljalni odbor se 
še enkrat sestal, da se bj 
točno dogovorili o razpoir 
prireditev ter o prevozu» 

Bila je 11. ura dopoldne, ' 'J 
Atomskih toplic pri Podče» "a 
dneva jih bo še nekaj sto. v 
s parkiranimi osebnimi av№* 
Mnogi so prišli za teden » 
so mnogi prišli od zelo daj*! 
naši iz Zagreba, Kutine, 4 J. 
vencih ne govorimo. Bazen i * 
Ob obali rečice so mnogi » 
v velikih čebrih. Improvi^ 4 
zmorejo obilico gostov, И * 
priznati, da so cene zmfI? ? 
izredno znane in vanje Pr® * 
poučeni se radovedno vpr^ S 
toplic ni nastalo nič večje?* 4 
pa si takšno vprašanje zas№ 1 



•cev praznovanja prazni-
jjćir.« Mozirje. 

0BRI REZULTATI 
prnjesavinjska kmeti jska 
inga sodi med tiste to-
ne delovne organizacije, 
josegajo v zadnjem ob 
ju izredno lepe rezultate, 
»re v tem primeru samo 
poslovne rezultate v fi-
inem smislu, temveč 
¡vsem za rezultate pri 
raciji koncepta razvoja 
tijstva v občini. Kljub 
j, pa tud j nekaterih dru-
jtazalcev ne gre zameta-
Celotni dohodek so la-

ovečali za 50 odst., doho-
pa za 20 odst. Povpreč-
sebni dohodki so dosegli 
io 1.195 din ali za 24 od-
[OV višjo s topnjo kot 
•n.je leto. Uspehi bi bili 
omno še lepši, da niso 
5 tolikšnega vpliva cene 
jdukcijskemu materialu, 
o se prilično povečale, 
ajne cene pa so ostale 
tično nespremenjene. Za-
a zaposluje 222 delavcev, 
je za 23 odstotkov več 
v p re j šn jem letu. 

— bes 

)VA MOTORNA 
BRIZGALNA 

ostovoljno gasilsko dru-
Gotovlje bo v nedeljo po-

Oičarka pri vhodu na bazen 
že 700 vstopnic. Do konca 

dan. Travnik je prekrit 
i in avtomobilskimi hišicami, 
i po registracijskih tablicah 

Avstrija, Italija potem pa 
»luke in drugod, da o Slo-
neč pa je ljudi okoli njega. 
Btom, drugi pa se namakajo 
ali manj — bifeji le težko 

11 številu ljudi pa moramo 
atomske toplice so postale 
vseh narodnosti. Mnogi ne-

da iz sedanjih atomskih 
1 to prava zlata jama. Sio?r 
s'i, ki menijo, da so poučeni. 

poldne ob 15. uri svečano iz-
ročilo svojemu namenu novo 
motorno brizgalko. Po kon-
čani slovesnosti b 0 kot je že 
običaj gasilsko ra janje . 

tt 

ASFALTIRANJE 
CEST 

V tem tednu bodo na Pol-
zeli v Orovi vasi, Ločici in 
verjetno tudi na Bregu asfal-
tirali okog 2 km občinskih 
cest. Sredstva so prispevali 
občani, del pa Krajevna Skup-
nost Polzela, ter tovarna no-
gavic in Garant Polzela. 

t t 

OPRAVIČILO 
. PLANINCEM 

V prejšnj i številki Novega 
tednika sem v članku o še-
stem srečanju mladih na 
š m o h o r j u omenil vrsto sode-
lujočih kot poglavitne akter-
je priprave srečanja. Omenil 
sem Mladinski odsek pri Pla-
ninskem društvu Laško, a so 
me kasneje, ko je bilo že 
prepozno, obvestili, da je 
predsednik PD Laško tova-
riš Franček Velikonja izred-
no razburjen in ogorčen 
hkrati , ker nismo v isto vr-
sto postavili Planinsko dru-
štvo, ki da je imelo največ 
zaslug. Vljudno se opraviču-
jem vsled nevednosti in po-
manjkan ju informacij , ker je 
tovariš Velikonja res odigral 
veliko vlogo s svojim Planin-
skim društvom in omogočil 
nemoten potek srečanja. 

A. M. 

PREUREDITEV 
PROSTOROV 

Podje t je »ELEKTRO-RA-
DIO« v Slovenskih Konjicah 
je začelo preurejat i prostore, 
ki j ih je dobilo v uporabo od 
tovarne »KOSTROJ«. V nje 
bodo preselili izdelovanje 
raznih aparatov in naprav, 
dosedanje prostore pa bodo 
povečali in v nj ih uredili ser 

visne delavnice in skladišča. 
Podje t je se je v zadnjih le-
tih precej razvilo in zaposlilo 
več novih delavcev, zlasti po-
tem, ko se je povezalo pri 
izdelovanju električnih na-
prav s sosednjim podje t jem 
»KOSTROJ«. 

VELIKO NIZKIH 
PLAČ 

Predsedstvo občinskega sin-
dikalnega sveta v Slovenskih 
Konjicah je na razširjeni se-
ji ugotovilo, da je v občini 

- -še vedno okoli 800 ali 19 od-
stotkov vseh delavcev, ki do 
bivajo plače izpod 1000 din. V 
zvezi s tem so poslali pripo 
ročila vsem sindikalnim or-
ganizacijam in organom sa-
moupravl janja v podjet j ih , 
da poskrbi jo za uresničitev 
njihovih zahtev. Akcija, ki 
jo je začelo izvajati predsed 
stvo sindikalnega sveta je 
usklajena s sklepi nedavne 
seje občinske konference ZKS 
in je pričakovati, da bodo 
zlasti s politične strani dobi-
li vso podporo. Sklenili so 
tudi, da bodo v pr ihodnjih 
mesecih večkrat preverili ka-
ko po delovnih organizacijah 
rešujejo problem nizkih oseb-
nih dohodkov in na ta način 
vplivali na č imprejšnjo reši-
tev tega perečega problema 
v občini 

HITRA CESTA 
BO PODIRALA 

Blizu 15 različnih gradbe-
nih objektov, med n j imj sta-
novanjskih hiš in gospodar-
skih poslopij, se bo na ob-
močju občine Slovenske Ko-
njice moralo umakniti novi 
hitri cesti, ki jo bodo pred-
vidoma začeli graditi že v 
začetku prihodnjega leta. Po- j 
tekala bo v bližini Tepanje i 

vasi, skozi Žičko gorco in 
napre j do Š pitalica. Na tem 
odseku bosta zgrajena dva 
mostova in dva predora. Po-
sebna komisija cestnega skla-
da Slovenijè in predstavni-
ki občine Konjica v teh dne-
vih ocenjuje objekte, ki mo-
ra jo biti izpraznjeni in po-
rušeni že do k ra ja novembra 
tega leta. Cestni sklad Slo-
venije namerava že v priho-
dnjih tednih izplačati oško-
dovancem tr i četrtine ocen-
jene vrednosti, zadnji del pa 
proti koncu tega leta. 

Ko bo sedanja "komisija 
končala z delom, bo druga 
začela ocenjevati vrednost 
obdelovalnih površin, preko 
katerih bo speljana hitra ce-
sta. 

JESENSKI 
PROGRAM 

Dvorane kulturnih domov 
posta ja jo te dni osamljene. 
Vendar pa so tu l judje, ki že 
snuje jo programe za jesen-
sko obdobje. Tako se je 
prejšnj i teden sestal pomla-
jeni programski svet velenj-
skega kulturnega doma. 
Sklenili so, da bo pričela 
redno delat; folklorna sekci-
ja. Predvidevajo, da bo prvi 
nastop njenih • članov za ob-
činski praznik. Jeseni bodo 
ponovno vpisovali za gledali-
ški abonma. Sklenili so še, 
da bodo v tem času vpisova-
li tudi za mladinski gledali-
ški abonma. V jesenskem ob-
dobju pa nameravajo znova 
akt:virati lutkarje in morda 
še kakšno dejavnost. 

Razumljivo je, da vse občine nimajo 
enakih pogojev, da bi družbeno-poT: 
ličnim organizacijam nudile lepe in 
moderne prostore. Marsikje se morajo 
zadovoljiti še s starimi in neustrezni-
mi zgradbami, kot je to slučaj v Slo-
venskih Konjicah, kjer ima svoje pro-
store SZDL in sindikat. Ne more pn 
se opravičiti, da je v hodnikih pred 
pisarnami razpredenih polno pajčevi-

nastih mrež, pred vhodom pa kvarijo 
estetski izgled stari polomlieni zajčniki 
— polni umazanije in smeti. Ni res ni-
kogar, ki bi vse to odstranil in očistil? 
Kaj bi storili vodilni možje v teh dveh 
organizacijah, če bi jim prišli na obisk 
iz višjih forumov? Bi jim pokazali vso 
to umazanijo, mimo katere vsak dan 
hodijo občani in zmajujejo z glavo? 

—ii— 

HITRO, A VENDAR POCENI 
Turistični kraj i v Zgornji Savinjski dolini so v zad-

njih letih dosegli hiter in lep razvoj. Trgi in vasi so iz 
leta v leto lepše urejeni, vedno več je turističnih sob, pa 
vendar imajo povsod še veliko problemov, ki bi jih radi 
č imprej rešili. Turizem postaja pomembna gospodarska 
dejavnost, pa vendar še ne daje toliko, kot bi lahko, če 
bi uredij i še nekatere nujne stvari. O tem, ka j v posa-
meznih kraj ih te prelepe doline najbol j pogrešajo, oziro-
ma v čem so glavni problemi, smo povprašal i predsed-
nike turističnih društev in dobili naslednje odgovore: 

PAVLA TROGAR, predsed-
nik TD Mozirje: ureditev kra-
ja je še vedno problem, če-
prav so uspehi vidni. Asfal-
tirati bo potrebno še preosta-
le stranske ulice, organizira-
ti odvoz smeti in sploh čišče-
n ja cest ter doseči, da bo ob 
hišah in na oknih še več 
cvetja kot ga je. Premalo je 

.turističnih kreditov, sa j so 
kapacitete premajhne, marsi-
kdo pa bi lahko uredil lepe 
sobe, če bi bili dosegljivi 
krediti. Urediti bo treba še 
nekatere fasade, predvsem 
pa skrbeti za čistost Savinje. 

IVAN ZIDAR, predsednik 
TD Gornji Grad: osrednji 
problem je še vedno ureditev 
kopališča na Dreti pri gra-
ščinskem jezu. Kl jub temu, 
da je cvetja že precej, bo po-
trebno doseči, da ga bo še 
več. Odvoz smeti, oziroma 
čiščenje cest je povsem odprt 
problem. Urediti bo treba še 
nekaj privatnih sob, pred-
vsem pa poskrbeti za večjo 
propagando celotne doline, ki 
mora biti intenzivnejša in 
bolj strokovna. Pripravljamo 
športni center, ki bo za nas 
velikega pomena. 

JOŽE MERMAL, predsednik 
TD Ljubno: k r a j je zelo na-
predoval, vendar bo treba še 
urediti nekatere ceste, po-
skrbeti za več cvetja, pred-
vsem pa moramo zgraditi nov 
bazen, sedanji namreč ne 
ustreza. Več bo potrebno so-
delovanja med turističnimi 
delavci in gostinci. Pre j ko 
slej moramo urediti prostor 
za campiranje v Vrbju. Zim 
ski turizem odpira velike 
možnosti, močan je vpliv 
Golt, zato moramo razmiš-
ljati tudi v tej smeri. Nov 
prospekt je več kot potreben. 

MARIJA POLJANŠEK, taj-
nik TD Luče: tako lep kot je 
kra j letos še ni bil, urejena 
se1 okolja hiš, mnogo je cvet-
ja, namestili smo nove klopi 
in košarice za smeti. Kopa-
lišče je še vedno odprt pro-
blem, brez njega v bodoče 
ne bo šlo, za večji razmah 
zimskega turizma pa nujno 
potrebujemo postaviti vlečni-
co o kateri že dlje časa govo-
rimo. Ljudje imajo za lepšo 
ureditev kra ja velik smisel, 
pozna pa se tudi vpliv naše-
ga društva. V perspektivi bo 
nujno potrebno razmišljati o 
gradnji manjšega hotela, sa-
mo privatne sobe bodo prav 
gotovo premalo. 

FRANC PLESNIK, pred-
sednik TD Solčava: napredek 
zadnjih let je velik, osnovni 
problem je še vedno maka-
damska cesta, ki povzroča 
mnogo prahu, kar goste od-
bija. Organizirali smo poli-
vanje in pobiranje smeti od 
Rogovilca dò Rinke. Najvaž-
nejša je vsekakor cesta, tež-
ko pa čakamo tudi na urba-
nistični načrt , brez njega ne 
moremo misliti na posamez-
ne potrebne objekte. V Lo-
garski dolini bo potrebno 
čimprej urediti prostor za 
campiranje. Za zimo bomo 
postavili vlečnico. 

Problemov torej ne manjka, čeprav je napredek zad-
nj ih let več kot opazen. Povsod si prizadevajo, da bi čim-
lepše uredili naselja, da bi bila za tujca še privlačnejša, 
kot so sedaj. Nekaj stvari bodo nedvomno lahko uredili 
sami, nekateri problemi pa presegajo možnosti posamez-
nih krajev in tu bo s pomočjo priskočila mozirska ob-
čina. Prepričai smo, da bo prenekateri problem v prihod-
nje uspešno rešen . . . B. STRMČNIK 



ф Grizli so kolena od Frankolovega, preko Čreš-
njic rta Gornja Slemena, spali v senu in zju-
iraj nadaljevali pot na osvobojeno ozemlje. 

0 Nočna pohoda mladincev in teritorialnih enot 
sta se iz dveh različnih smeri združila v Vrb-
nem pod Resevno. 

Q In naj še kdo kaj reče o naši mladini! Moral 
bi biti na nočnem pohodu preko grap in hri-
bov, v trdi temi, ob kruhu in jabolčniku, z 
žulji na nogah in brzostrelkami v rokah. 

0 Hvala vam, ljudje na kmetijah, ki ste dali zad-
nje hlebce kruha in prebedeli doberšen del 
noči ter tako znova dokazali, kje bodo v pri-
meru potrebe imeli ljudje, ki ljubijo svobodo 
in svojo domačo zemljo, največjo oporo. 

Peš s Frankolovega na čreš-
njice, od tod na Gornja Sle-
mena, k je r bo večerja, krat-
ko spanje m drugo ju t ro v 
Draml je im še devet kilomet-
rov med napadom sovražnih 
enot do Vrbnega, vse to ni 
zvenelo preveč simpatično, še 
posebej , ko so organizatorj i 
spoioòili, da moramo imeti 
seboj odeje in menažke. Mi-
mogrede, že na začetku, zad-
njega nismo potrebovali . 

M A R Š 
DO ČREŠNJIC 

č e je kdo pričakoval, da bo 
nočni pohod mladih iz Ce-
lja, tabornikov m peščice vo-
ko zmotil. Nekater i na jbo l j 
navdušeni na čelu kolone so 
jo »urezali« navzgor po ozki 
gozdni poti tako, da j i m J e 

sovražnik za petami. Brez po-
čitka vse do male gozdne ja-
se, k je r je bil »cigaretni od-
mor« m za s tare jše poteg iz 
čutarice v kateri je bilo samo 
pol čaja . 

Nekatere mladinke so nosi-
le tudi brzostrelke. Brez mu-
nicije seveda. 

»Ja, kako bomo pa strelja-

le,« se je zasmejala Helena. 
»Daj no mir , sa j smo jedli 

sinoči fižol,« ji je odgovoril 
nekdo ja Ujo. 

Smeh m šale, k l jub naporn i 
poti. Nekater i so obujal i spo-
mine na šolske dm, drugi so 
si pravih vice, zabeljene se-
veda in pot je h i t ro minevala. 

Bili smo nad Črešnjicami. 
Vodstvo poti se je odločilo, 
da nada l ju jemo pot. 

»Tovariši, menim, da bi bi-
la pot rebna kratka pavza. Po-
glejmo, kakšno pos to janko 
imajo v gostilni,« se je ogla-
silo z večih strani . 

Gostilne m bilo, zato pa je 
gospodinja Turkova na široko 
odprla vrata vsem žejnim in 
u t ru jen im. Zahvale niso bile 
redke. 

Pogumnejš i in s tare jš i so 
se zaustavili na Crešnjicah 1, 
pr i Gustlnu. 

»Gusti, imaš ka j vina?« 
»Nič, samo jabolčnik.« 
»Poglej Güstin, od F r a n k o 

lovega že pešačimo, od ja-
bolčnika bi nas bolel želodec 
in še dolga pot je pred na-
mi.« 

In Gustin je odšel v klet in 
prinesel vina. 

VRELA VODA, 
VINO, SLADKOR 

IN SENO 
Od č r e š n j i c prot i Gorn j im 

Slemenom je šlo laže. Ne sa-
mo zaradi ceste, ampak tu-
di ziato, ker je že mars ikomu 

zadišala obl jubl jena večerja. 
Mladi želodci, dobra preba-
va. 

Gornja Slemena so nas pri-
čakala v t rdi temi Ko je za-
po kalo okoli hiš, so se priž-
gale luči v izbah 

»Dober večer, menili smo, 
da vas ne bo. Zato tudi nismo 
ničesar pripravili , so nam de-
jali domačini . 

»O da j t e no, neka j se bo 
že našlo,« je odgovoril naš 
»odgovorni«. I n res se je za-
čelo iskanje. Vsak hlebec je 
bil dragocen. Dekleta so pre-
štela l judi, točno razrezala 
k r u h in potem je bila »večer-
ja«. 

Kmetice so v velikih poso-
dah zavrele vodo, zlile neka j 
litrov vina vanjo, dodale kilo-
grame s ladkor ja in v »menaž-
ke« — bile so namenjene za 
toplo večerjo — se je vlivala 
rdeča tekočina. 

Nikogar ni bilo, ki bi za-
godrnjal . Neka te r i vojaki celo 
pili niso, r a j e so imeli vino 

v bol j surovem s tan ju . Tudi 
tisti na jmla j š i — bilo je več 
takšnih devetih let — niso 
spomnili n a to, da bi lahko 
bila večer ja obilnejša. Zado-
voljili so se s t is t im, kar so 
dobili. Bilo je že čez polnoč, 
ko so se zadnj i zavili v ode-
je in se zavalili v seno. Le 
nekater im s tare jš im, so nam 
pogrnili na tleh v kmečkih 
izbah. Slemenškov s tare jš i 
sin ni kuhal ča ja . Fan tom je 
nalil jabločnika in narezal 
kruha , se stlačil z ženo in 
b ra tom v eno sobo, ostale 

p ros tore prepust i l bol j utru-
jenim. Hvala. 

Z j u t r a j smo se poslovili od 
teh pr i jaznih l judi . 

Brez za j t rka so jo mladi 
odkorakali prot i Draml jam. 
Brez pr i toževanja , brez vpra-
šanja . Tu in tam je kdo od 
na jmla j š ih zaostal. Vodnik ta-
bornikov je počakal, da ga 
znova spravi v vrsto. Mirno 
in brez zastojev mimo Dra-
mel j prot i Vrbnemu. 

Prebili smo se do pros tora , 
k j e r so nas v varno okri l je 
sprejele ter i torialne enote. 

O G N J E N I KílSTÍ 
1 ï R I T O R I A L C E V 

Lepo jasno j u t ro se je umi-
kalo toplemu sončnemu dne-
vu. Nad pokra j ino , k j e r se 
je pomikala naša četa v 
razpršeni koloni, je vladala 
spokojnost prazničnega dne-
va. Le tu pa tam so »sov-
ražna« letala kalila mir in 
v velikih lokih krožila nad 
nami, ne da bi nas opazila. 
Stopali smo tiho, zavedajoč 
se naloge, ki je bila pred 
nam¿. »Naša četa m o r a na 
vsak način omogočiti in za-
ščititi skupino mladincev, da 
iz okupiranega ozemlja pre-
ide preko Frankolovega, Čre-
šnj ic in Dramel j na osvobo-
jeno ozemlje na Kozjansko,« 
nam je pred odhodom vneto 
razlagal komandir čete kape-
tan č resn ik . 

Bližali s m 0 se vrhu Brca 
nad Vrbnim. Pobočje je bilo 
poraslo z redkim bukovim 
gozdom, ob sami stezici, ob 
kateri smo se premikal i , pa 
je raslo grmovje . Vedeli smo, 
da se tu nek je naha j a števil-
čno močnejš i sovražnik in 
da bo ver je tno poizkušal 
onemogočiti našo aukcijo. V 
koloni, ki se je po vijuga-
sti poti vila kot kača, je 
vladala samodiscipl ina, — 
vsak se je zavedal svoje dol-
žnosti v s lučaju napada iz 
zraka ali zasede. V dolini 
pod nami je izvidnica opazi-
la skupino mladincev, ki se 
je pospeseno premikala skozi 
Prožinsko vas in napre j pre-
ko proge. Pospešili smo ko-
rake, da se č impre j združi-
m o z nj imi, ž e smo misl ih, 
da nas »sovražnik« sploh ne 
bo opazil. Teda j pa j e n e 
nadoma za pokalo. Iz vseh 
s t rani se je na nas usui 
ogenj. Za posameznim^ streli 
pušk se je slišalo rezgetanje 
s t ro jn ic in detonaci je ročnih 
bomb. Padli s m o v zasedo, 
vendar n i smo izgubili priseb-
nost duha. Kolona se je v 
t renutku skora j brez povelja 
razvila v strelce. Vsak posa-
meznik je zase iskal k r i t j e in 
na »sovražnika« odprl ogenj, 
ki je bil dobro maski ran . V 
začetku je bil v premoči , 
vendar se nismo umakni l i ni-
ti za ped. Na vrhu pobočja 
je bilo u t r j eno s t ro jn ično 

gnezdo, ki ga nismo in ni-
smo mogli uničiti. Tonetu je 
prišlo do zastoja pri s t roj-
nici m je še poslabšalo po-
ložaj. Tedaj pa je na de-
snem kri lu naše čete pr i š lo 
do preobrata , z močnim ne- 1 
prekin jenim ognjem j im je t 
uspelo, da so prešli v proti-
napad Med tem časom je c 
tudi Tonetu uspelo, da je i 
uredil s t rojnico in z dolgimi o 
rafali , ki so pretresal i ozrač- ü 
je ob pomoči bombašev raz- « 
bil s t ro jnično gnezdo. »So- I< 
vražnik« se je pod naš im » 
pr i t i skom začel vedno hitre- : ¡ 
je umikat i . Jur išal i smo po ti 
čistini proti Vrbnem. Takra t I« 
pa je nenadoma dobila na- j 
sprotna s t ran pomoč iz zra- a 
ka Letala so z nizkimi poleti o 
s tu robn im zavi janjem zače- o 
la bombardi ra t i naše položa-
je. Kl jub srdi temu napadu 
iz zraka smo jurišali na »so-
vražnika« in ga pregnali, iz 
območja Vrbnega in na ta 
način omogočil skupini mla-
dincev, da je pod m a j h n o j 
zašoitmco med bo jem pri-
spela na predvideno osvobo-
jeno ozemlje. 

Naša akci ja je bila uspeš-
no končana. Pokazali s m o 
borben duh, požrtvovalnost, 
nesebično tovarištvo in pri-
pravl jenost , da se o'o vsakem 
času up remo sovražniku in 
ga s s igurnos t jo preženemo 
iz naše domovine. 

Kl jub prečuti noči, večur-
nem pohodu in »sovražnem« . 
napadu smo bilj po konča-
ni akcij i sproščeni , veseli, še 
posebno potem, ko so nas v 
Vrbnem čakale obilne porci-
je par t izanskega golaža, nas 
kolega Franci pa je s svojo 
duhovi tos t jo spravl jal v smeh 
celo četo. 

Tekst: MILAN SENIČAR 
IVAN IVACIC 

Foto: I. S in B. S. 



!íad Kokar j i , p r i jazno va-
0 v Zgornji savinjski doli-
je le kakih pe tna j s t minut 
da od glavne ceste znova 
islo nasel je platnenih šoto-
7. ž e 1956. leta so tu pr-
1 taborili celjski taborniki , 
idnja t r i leta pa je to me-
) njihovega vsakoletnega 
bor jen j a. 
Sem so se preselili s pre-
tta Na griču, sa j je ta pro-
V dosti lepši in še bol j 
maknjen od mestnega hru-
, pa tudi raznih neodgo-
rnežev, ki so povzročali 
sfci škode, ni. V t abor so 

vložili okoli 12 mil j . in kar 
10.000 u r prostovoljnega dela. 
Odkupili so precejšen kos 
zemlje in ga takoj pričeli ure-
jati. V taboru je bila le de-
lovna skupina, ki je hitela, 
da bi bil do petnajs tega, ko 
so pričakovali p rvo izmeno 
tabornikov tabor , čim lepši. 
Zaključevali so razš i r j an je 
ceste, ki omogoča dostop z 
avtomobilom in urejevali 
p ros tor , k j e r bo špor tno 
igrišče. Postavljenih je že tu-
di neka j planšarskih hišic, 
ki so za domovan je še bol j 
privlačne od šotorov. 

Precejšen del zemljišča je 
še prazen. Na n j e m misl i jo 
zgraditi 8 kočic, ki jih bodo 
dali v uporabo vsem zainte-
resiranim delovnim organiza-
ci jam in tako tabor spreme-
nili v pravi rekreaci jski cen-
ter za oddih s tare jš ih . V ta-
bor sta napel jana elektr ika 
in voda, če pa vodovod v 
na jbo l j suhih dneh ostane 
brez vode, je te dovolj v dveh 
studencih, ki sta povsem bli-
zu, skri ta v senci gozda, k j e r 
je tudi v največj i vročini pri-
jetno hladno. 

Skozi gozdiček se m i m o 

kulise, ki preds tavl ja celjski 
grad, pr ide v zelo pros torno 
jedilnico, k j e r je pros tora za 
130 lačnih, kuhar ica pa s 
svoje s t rani poskrbi , da ta-
borniki za 20 din, kolikor 
znaša dnevna oskrba, nihče 
ne ostane lačen. 

Zelo me je začudilo, ko so 
mi povedali, da je letos pro-
ti pr ičakovanju slab od-
ziv osnovnošolske mladine, 
k l jub temu, da je vsaj za 
m a n j premožne ta rekreacij-
ski center več kot pr imeren 
pros tor za oddih. 

Pravo taborniško življenje 
se je tore j začelo in bo tra-
jalo cel mesec. Ta čas se bo-
do Koka r j e spremenile v ta-
bor pr i ja te l js tva, s a j pr idejo 
na t abor j en je tudi mladinci 
iz Novega Beograda, Sida in 
Stajičeva, po prvem avgustu 
pa še taborniki iz Raven na 
Koroškem. Taborniki pri-
p rav l j a jo ob občinskem praz-
niku pohod po part izanskih 
poteh. Na novo sezono se bo-
do v taboru pripravljal i tudi 
celjski rokometaši . Tabor pa 
ni na razpolago le taborni-
kom. Vsakdo, ki bi tu rad 
preživel v naravnem okolju in 
m i r u del svojih počitnic je v 
Kokar j ih dobrodošel . Tabor-
niki so mi povedali, da je 
hrane , ki jo dobivajo kar iz 
bližnjih kmet i j dovolj, kdor 
bi se rad okopal pa tudi ne 
bo imel problemov, sa j je do 
reke Drete le slabih 500 me-
trov. 

Pri jazni taborniki so me 
odpeljali še do bližnjega Na-
zar ja . k j e r stoji nasel je mo-
zirskih tabornikov. Tabor 
stoji v gaju ob Savinji in po 
n i em že vrvi žirv-žav presenet . 
ljivo mladih tabornikov, ki 
jih je pr i jazni kuha r ob na-
šem pr ihodu ravno gostil s 
krompi r j em in pečenko. 

Taborniki so si res lepo 
i vedi l i svoja p la tnena nase-
l j a . STAMENČIČ 

Prizadevni taborniki so v Kokarjih lepo uredili ta-
bor prijateljstva, ki čaka le še na tabornike iz Šida, 
Novega Beograda, Stajičeva in Celja. Naravnost ško-
da, da je tako malo zanimanja z zdravo in poceni 
letovanje v tem kraju, zlasti še med mladino iz 
nezdravega industrijskega okolja. 

Foto: Stamejčič 



V neposredni bližini Mozirja je pred tedni ponovno oživela Gozdna šola TVD Partizan 
Slovenije. Semkaj prihajajo mladi telovadci iz vse Slovenije, da bi si pridobili novega 
znanja in potem nadaljevali svoje delo v društvih Partizana kot prednjaki. 

(foto: B. Strnunik) 

NOVE GENERACIJE 
PREDNJAKOV 

џ Gozdna šola TVD Partizan Slovenije, ki že polnih dvaj-
set let deluje v gozdovih na desnem bregu Savinje, ne-
daleč od Mozirja, tudi letos sprejema številne tečajnike 
iz vse Slovenije. 
ф Program same šole je razširjen in sicer v tem smislu, 
da ne ostaja samo zaprtega tipa in za potrebe Partizana, 
temveč so njene kapacitete na voljo tudi drugim šport-
nim organizacijam in društvom, ki semkaj pošiljajo svoje 
kadre. 

š o t o r s k o nase l j e je oživelo 
p r e d s k o r a j m e s e c e m dni. 
Par t i zan Sloveni je j e tud i le-
t o s organiziral t e ča j e za pred-
n j a k e in vadi te l je v svoj ih 
d ruš tv ih š i rom Slovenije . 
E n a smena teča jn ikov se t u 
ur ;j in u s p o s a b l j a pr ib l ižno 
.deset dni, v ce lo tnem obdob-
ju t r a j a n j a Gozdne šole, to 
j e od 1. ju l i ja do 20. avgu-
s ta , pa bo šlo skozi t eča je od 
350 do 400 teča jn ikov , ki bo-
do z j e sen jo ukrep i l i vaditelj-
ske vrs te d ruš t ev Par t izana . 

Letos p a v Gozdni šoli ni-
so le t eča jn ik i Par t i zana , 
temveč so tu tudi p r ipadn ik i 
d rug ih špo r tn ih organizac i j 
in d ruš tev , k a t e r i m je Par-
t izan Sloveni je omogočil , da 
izkor i šča jo p rečudovi te ob-
jek te v t e m gozdnem oko l ju 
za vadbo in n a d a l j n j e uspo-
sab l j an j e . T r e n u t n o so tu v 

gosteh še člani namiVnoteni-
ške ekipe l j u b l j a n s k e <Alimpi-
je, ki i m a j o v svoji s ^ d i n i 
tud i goste iz Duge Rese § ka-
te ro že v r s to let medseboVno 
i z m e n j u j e j o ekipe. N a d a \ e 
se m u d e tod n a pripravaV 
članice o d b o j k a r s k e repre-
zentac i je Sloveni je in p a ro-
kometn i k lub Slovan, ki i m a 
tu n a t r en ingu svojo pionir-
sko moš tvo . Do konca t r a j a -
n j a Gozdne šole p a p r i d e j o še 
drugi , m e d d r u g i m 40 članov 
TVD Par t i zan iz š t o r in at let i 
ŽAK Mar ibo r . Gozdna šola 
odp i r a na š i roko v ra t a svo-
jega p la tnenega nase l j a tud i 
d rug im, da bi l ahko v narav-
n e m oko l ju zgorn je sav in j sk ih 
gozdov k a r n a j u s p e š n e j e pri-
prav l ja l i svo je ekipe za nova 
š p o r t n a t e k m o v a n j a . 

K o t pos ebno novos t letoš-
n j e Gozdne šole pa m o r a m o 

omeni t i še poseben seminar 
za r e f e ren te za r ek reac i jo v 
delovnih organizac i jah , ká ga 
p r i r e j a j o s k u p a j s ustrezno 
k o m i s i j o p r i r epubl i šk ih sin-
d ika t ih . Tak s e m i n a r bo ne-
d v o m n o iz redno kor i s ten , saj 
r e f e r e n t o m za r ek reac i j o v 
delovnih organ izac i jah ne-
d v o m n o n a j b o l j p r iman jku je 
us t reznega s t rokovnega zna. 
n j a , ki p a si ga b o d o v Gozd-
ni šol j p rav l ahko pridobili, 

V dva j se t ih le t ih obstoja 
Gozdne šole, j e šlo skozi 
n j e n e šo to re n a t isoče mla-
d ih telovadcev^ ki so svoje 
i zkušn je k a s n e j e prenaša l i na 
novi r o d telovadcev širom 
Sloveni je . Za u s p e š n o delo 
te ins t i tuc i je pa i m a nedvom-
n o p r e c e j zaslug t ud i TVD 
Pa r t i zan Mozir je , ki nud i pri 
organizaci j i pouka in dela na 
sp loh , vso p o t r e b n o pomoč 
že od p rv ih dn i ustanovitve 
Gozdne šole n a p r e j . Za raz-
l iko od p r e j š n j i h let, pa bodo 
poleg p r e d n j a k o v zapuščali 
p l a t n e n o nase l j e tud i šport-
n iki d rug ih druš tev , k a r je 
n e d v o m n o p o m e m b n a novost 
v Gozdni šoli p r i Mozirju. 

B. S. 



GASILSKA VODSTVA 
V S l i LETIH 

TONE ŠPES 
V gasilsko društvo Celje— 

mesto se je vpisal leta 1937 
ter ga š te jemo med gasilce, 
ki so prevzemali dolžnosti po 
odhodu zagrizenih Nemcev. 
Na prvem občnem zboru po 
osvoboditvi je bil izvoljen za 
podpoveljnika, od 1943—1956 
je bil poveljnik društva, V 
Mestni gasilski zvezi je oprav-
ljal funkci jo podpoveljnika, 
ob osnovanju občinske gasil-
ske zveze Celje *leta 1955 pa 
je bil poveljnik zveze. V na-
slednjih letih je bil več let 
komandant brigade okrajne 
gasilske zveze. Tone špes ni 
bil samo operativni vodja, bil 
je tudi dober organizator. 
Mnogo je storil za populari-
zacijo gasilske organizacije. 
Ob fo rmi ran ju poklicnega ga-
silskega voda je bil Tone špes 
njegov prvi vodja. Razvoj in 

rast poklicnega voda in poz 
neje poklicne čete sta plod 
njegovega požrtvovalnega de-
la. Prav posebno se je izka-
zal ob gradnji novega gasil-
skega doma za poklicne ga-
silce. Za svoje delo v gasilski 
organizaciji je prejel številna 
priznanja in odlikovanja, leta 
1965 pa zvezno odlikovanje — 
Red dela s srebrnim vencem. 

VILI SPAT 
Preko Postojne ^in Cerkni-

ce ga je vodila pot v Ce-
lje, v tovarno emajl irane po-
sode, k j e r se je zaposlil 
leta 1934. š t r a j k , mesec dni 
brez zaposlitve. Vojna. Po 
nekaj mesecih zapora v sta-
rem piskru je bil izseljen v 
Srbi jo v Užičko Požego. Že 
leta 1941 je bil aktivni bo-
rec NOB. Po vojni se prič-
ne njegova politični kariera 

tajnika občinske skupščine, 
upravnika upravno politične 
šole, predsednika okrajnega 
sindikalnega sveta, stalnega 
ljudskega sodnika in še mno-
go drugega. Rad se spomi-
n j a mladosti , čeprav je bila 
t rda in polna borb za ob-
stoj, za poštenost. Za nj im 
je 59 let življenja, ki so mu 
pobelila lase in brke. V 
gasilsko organizacijo se je 
vpisal v tovarni emajl irane 
posode in je 1939 leta polo-
žil izpit za gasilskega pod-
častnika. Dolga leta je delo-
val v industr i jski gasilski 
enoti Cinkarne, k jer je bil 
zaposlen kot šef transport-
nega oddelka. Od leta 1963 
je predsednik Občinske ga-
silske zveze Celje. Ob pre-
vzemu dolžnosti predsednika 
je gasilska organizacija zelo 
šepala, danes pa je celjsko 
področje znano kot eno naj-
bo4ših v Sloveniji. Vili špa t 
nosj številna odlikovanja, 
gasilsko odlikovanje I. stop-
nje, odlikovanje SR Hrvat-
ske, odlikovanje za posebne 
zasluge, poleg tega pa še or-
den zaslug za narod, orden 
dela in medal jo za hrabrost . 
Kot višji gasilski častnik 
vodi in usmer ja delo občin-
ske gasilske zveze Celje že 
polnih sedem let. 

NAJMLAJŠA 
ENOTA V SVETINI 
Občinska gasilska zveza 

Celje proslavlja te dni sto-

letnico gasilstva v Celju. V 
stotem letu obstoja gasilstva 
v Celju pa se je rodila nova 
enota, in sicer na Svetini 
pri Celju. Občinska gasilska 
zveza je enoto opremila z 
motorno brizga Ino in z dru-
go opremo, narodna obram-
ba pa je montirana na Sve-
tini s sireno. Enota je op-
remljena predvsem za gozd-
ne požare. Enoto vodi Videč 
Andrej kot predsednik, ter 
Pesjak Ciril kot poveljnik. 

V občinsko gasilsko zve-
zo Celjeje sedaj vključenih 
19 gasilskih društev in 5 in-
dustri jskih gasilskih enot. 

JUBILANTI SO SE 
IZKAZALI 

© POTRES OSME STOPNJE V GABERJU IN NA HUDINJI • VE-
LIČASTNA PARADA PO CELJSKIH ULICAH # SREČANJE GA-

SILCEV IZ VSE SLOVENIJE 
V počastitev stoletnice gasilstva v Celju je Občinska 

gasilska zveza Celje pripravila obsežen program priredi-
tev. Tako so že v soboto izvedli veliko vajo s predpostav-
ko, da je Gaberje in Hudinjo prizadel potres osme stop-
nje. V vaji so sodelovale tudi enote civilne zaščite ter 
zdravstvene enote. Pravo praznovanje pa je bilo v nede-
ljo. Po celjskih ulicah je korakalo preko 3000 gasilcev. 
Parada se je končala v mestnem parku, k jer je bilo sre-
čanje gasilcev iz vse Slovenije ter nekaj čet iz Hrvatske. 

POTRES 
Točno ob devetih so zatuli-

le sirene ter naznanile po-
tres. V zavodu za požarno 
varnost so takoj formirali 
glavno poveljstvo ter po 
Prejetih sporočilih s terena 
takoj poslali ne prizadeto 

območje reševalne in gasil-
ske enote. Treba je bilo po-
gasiti požare, ki so nastali 
ter izkopati ranjence iz ru-
ševin. Med tem časom so 
že pričele reševati enote ci-
vilne zaščite v posameznih 
delovnih organizacijah, ki jih 

je prizadel potres. Bolnica 
Celje je organizirala v Ga-
ber ju kirurški oddelek, 
zdravstveni dom pa po 
vsem terenu postaje za pr-
vo pomoč. Po vseh cestah so 
brzeli gasilski in reševalni 
avtomobili, ki so hiteli na 
pomoč adi vozili ranjence v 
zdravstvene postaje. Povelj-
stvo je sprejemalo poročila 
o reševanju z vsega področ-
ja preko UKV zvez ter po-
šiljalo okrepitve t ja , k je r so 
bile na jbol j potrebne. Vse 
je potekalo mirno, brez pa-
nike, kot da bi bilo to ne-
ka j vsakdanjega. Brez zasto-
jev in brez panike, povsod 
red in disciplina. Kaj kma-
lu so izginili vsi stebri di-
m a in ranjenci so bili v 
varni zdravniški oskrbi. 

Velika potresna vaja je 
dokazala, da so gasilske 
enote ter civilna zaščita pri-
pravljeni, da bo vse poteka-

lo hitro in uspešno tudi ob 
veliki naravni katastrofi . V 
vaji je sodelovalo preko 
800 ljudi. Enote, oddaljene 
od območja vaje, so prišle v 
rekordnem času na ogrože-
no območje ter pričele z re-
ševanjem. Nikjer ni bilo na-
pake, tako l judje kot tehni-
ka so bili pripravljeni. 

Po vaji je bila na travni-
ku za četrto osnovno šolo 
še velike demonstracija no-
vih metod gašenja lahko 
vnetljivih snovi ; ki jo je iz-
vedla tovarna Pastor iz Za-
greba, Čeprav je gorelo 1500 
litrov bencina, je bil požar 
takoj pogašen. 

PARADA 
V nedeljo so celjski gasil-

ci organizirali po ulicah Ce-

lja .veličastno parado v ka-
teri je sodelovalo preko 3000 
ljudi. V paradi so korakali 
gasilci iz vse Slovenije, ne-
ka j oddelkov je bàio celo s 
Hrvatske, zadnji del parade 
pa je prikazal razvoj gasil-
ske tehnike od ročnih briz-
galn do najmodernejš ih ga-
silskih aparatov za kemično 
gašenje. Poveljnik Ivan Pas-
sero je raportiral predsed-
nici občinske skupščine Ol-
gi Vrabič ter jo prosil za 
dovoljenje za parado. Olga 
Vrabič je bila tudi pokro-
vitelj vseh prireditev ob pra-
znovanju stoletnice gasilstva 
v Celju. To je bil res velik 
dogodek za celjske gasilce. 
Pravo predstavo dobimo še-
le ob podatku, da je čelo pa-
rade že prišlo na mestno 
drsališče, konec pa se je še 

pomikal mimo Narodnega 
doma. 

SREČANJE 
Parada se je končala v me-

stnem parku na drsališču, 
k jer je zbranim gasilcem 
na jpre j spregovorila Olga 
Vrabič, nato pa sta o gasil-
stvu v Celju govorila še Vi-
li špa t ter Branko Rotar . 
Po srečanju so za častne go-
ste priredili slavnostno ko-
silo. 

V nedeljo Celje res ne bi 
moglo pogoreti, pa če bi pa-
dal ognjen dež. Sa j je bil 
skoraj vsak tret j i gasilec. 
Prav razveseljivo je dejstvo, 
da je toliko ljudi, ki so pri-
pravljeni na vsako nesrečo. 

Tekst in foto: 
IVAN SEVŠEK 

NEZNANEC OB PROGI 
V zadnjih mesecih se je 

zgodilo več zelo čudnih želez-
niških nesreč, ki nas znova 
opozarjajo na to, da je po-
trebno biti zelo previden pri 
odpiranju vrat med vožnjo. 
Seveda, če se ne dogaja ka j 
drugega. 

Bilo je v soboto, malo pred 
polnočjo, ko so na progi Do-
bova—Zidani most našli mo-
ško truplo. Komisija Uprave 
javne varnosti je ugotovila, 
da ponesrečeni moški ni imel 
pri sebi nobenih dokumen-
tov, le škatlico cigaret Ju-
goslavija in žepni glavnik. 

Zaporničar pr i postojanki 

1 je ponoči opazil moškega, 
ki je visel na stopnicah brže-
ga vlaka štev. 2, na rela-
ciji Zagreb—Jesenice—Mün-
chen. Zato je lahko komisija 
upravičeno sklepala, da je ne-
znanec padel s tega brzega 
vlaka. 

Neznani moški je star od 
35 do 40 let, visok približno 
do 170 centimetrov, r javih oči 
in temnih las. Oblečen je bil 
v belo puli s ra jco in svetlo-
modre hlače. Kdor bi ka j ve-
del o neznancu, n a j takoj ja-
vi na postajo milice ali upra-
vi javne varnosti. 

ins 

PODJETJE 

JAVNE NAPRAVE 
CELJE 
v a b i k sodelovanju 

večje število nekvalificiranih 
in polkvalificiranih delavcev 

Osebni dohodek po pravilniku. 

Nastop službe takoj. 



ZUNANJEPOLITIČNI PREGLED 

Sudan je doživel tisto, kar 
je le malokdo predvideval: 
po komaj treh tednih je us-
pelo pristašem strmoglavlje-
noga šefa države Nimeirija 
zopet prevzeti oblast v de-
želi. Razplet se je začel tisti 
trenutek, ko so libijske ob-
lasti prisilile britansko pot-
niško letalo, s katerim sta iz 
Londona potovala v Kartum, 
glavno mesto Sudana, vodi-
telja prevrata Babiker El 
Nur in Faruk Haniadal. Li-
bijci so potem voditelja iz-
ročili pristašem strmoglav-
ljenega Numeirija, ki so med-
tem uspeli (vsekakor tudi s 
pomočjo Egipta in Libije) 
zopet prevzeti oblast. V 
zvezi s tem so bili Britanci 
zelo ogorčeni, toda vlada se 
je zadovoljila zgolj z dokaj 
milim uradnim protestom. 
To je vsaj do neke meje ra-
zumljivo, zakaj Britanija ima 
v Libiji velike naložbe (med 
drugim pa ji prodaja tudi 
orožje), prek libijskega o-
zemlja pa je speljanih tudi 
večina britanskih potniških 
linij proti Bližnjemu in 
Daljnemu vzhodu. Toda to 
je vsekakor le obrobno in 
postransko vprašanje sudan-
ske drame. V Kartumu se 
je namreč začel neusmiljen 
obračun z vsemj tistimi, ki 
so bili kakorkoli povezani s 

prevratniki. Ker naj bi pri 
tem — tako je izjavil sam 
Nimeiri na tiskovni konfe-
renci — imeli glavno bese-
do sudanski komunisti, se je 
ves srd obračuna usmeril 
prav proti njim. Komuni-
stična partija Sudana ima 
nekaj tisoč članov (natančne 
številke niso znane, trdijo, 
da jih je med 6.000 in 12.000) 
in svetovna javnost — ali, 
če hočemo dati kolikor toli-
ko objektivno sliko: vsaj 
velika večina javnosti — se 
boji, da ne bodo mnogi med 
njimi padli pod streli kazen-
skih oddelkov. Poročila tr-
dijo, da je zaprtih ubitih 
okoli 400. Tako kot v vseh 
podobnih priložnostih, ko 
pride do prevrata v deželah, 
kjer družba še ni organizi-
rana povzem v skladu z nor-
mami in možnostmi dvajse-
tega stoletja, prihaja sedaj 
tudi v Sudanu do včasih ne-
kontroliranih izbruhov ma-
ščevanja. Institucija naglih 
sodišč je tudi sicer priznana 
le kot izjemno sredstvo za 
izjemne prilike in nihče si 
zato ne bo upal trditi, da 
deluje vselej neposredno 
pravično. Tako in v tem smi-
slu je treba razumeti tudi se-
danja dogajanja, kjer vroče 
strasti zelo verjetno zame-

njujejo zdrav razum Zato je 
več kot zanesljivo, da bodo 
(in so) med žrtvami sedanje 
krize tudi nedolžne. Precej 
tujih sindikalnih organiza-
cij, pa tudi svetovna zveza 
sindikatov, ter nekatere ko-
munistične partije so že 
protestirale in zahtevale, da 
se moritve ustavijo. To do-
slej še ni obrodilo sadu, saj 
so, denimo, prav med naj-
bolj glasnimi prvimi prote-
sti obsodili voditelja sudan-
skih sidikatov Ahmeda Šefia, 
ki je bil hkrati tudi podpred-
sednik svetovne sindikalne 
federacije. Utrjevanje oblasti 
Nimeirijevega režima poteka 
torej z izjemno trdno roko 
in pogosto tudi brutostjo, ki 
je za večino mednarodnih 
opazovalcev težko prebavlji-
va, za tiste med njimi, ki so 
se šteli za Nimeirejeve pri-
jatelje, pa bržkone tudi dokaj 
mučna, niti najmanj ne dvo-
mimo, da dogodki v Sudanu 
najbrž tu in tam uhajajo iz 
rok sedanjemu režimu — 
namreč v toliko, da verjetno 
niti ni sposoben povsem 
enerlično preprečiti divjanja 
svojih pristašev, ki so po 
trenutkih obupa zaradi pre-
vrata zopet okusili slavje 
zmage po protiprevratu. To-
da to bržkone ne more biti 
popolno opravičilo za zares 

neizprostno brutost, skoraj 
podobno tisti, ki smo ji bila 
prav tako priča (in nam ni 
mogla biti niti malo razum 
ljiva) v Maroku po neuspe-
lem prevratu. A kakorkoli 
že, dejstvo je, da bo sedanja 
kriza le še poglobila neka-
tere razlike in nasprotja v 
arabskih deželah, kajti neka-
tere med njimi (Irak) so bi 
le odkrito na strani pred-
stavnikov neuspelega prevra-
ta, druge (Egipt, Libija) pa 
so ostale vseskozi zveste Ni-
meiriju. Ni dvoma, da bodo 
ta nasprotja ena izmed po-
sledic sudanske drame, vsaj 
kar zadeva mednarodno po-
litično sceno. O tistem, kar 
se bo dogajalo v Sudanu sa-
mem, o notranjepolitičnih 
vrenjih in razvoju Sudana, 
pa je zazdaj verjetno moč 
povedati le toliko, da po 
vsem sodeč ne bo moglo biti 
govora o kakršnemkoli sode-
lovanju med Neimirovimi 
pristaši in drugimi (kajpak 
tudi komunistično partijo) 
strankami ali grupacijami, 
ter da se je Sudan v tem 
smislu opredelil za ekstrem-
no obliko notranje organiza-
cije svoje države. Koliko je 
to (in bo) Sudanu v prid 
in koliko v škodo, pa bo 
pokazal zamo čas, ki je naj-
boljši razsodnik. 

Žrtev sudanskih nemirov je tudi sekretar KP Su-
dana Abdel Khalek Mahjaub, ki je bil včeraj z jutraj 
usmrčen. 

NOTRANJEPOLITIČNI PREGLED 
Pozna se, da vročina pasjih 

dni krepko pritiska, sa j ima 
to — kar je povsem umi j ivo 
— precejšen odsev tudi v ob-
čutno zmanjšani notranje-po-
litični in gospodarski aktiv-
nosti v zadnjih dneh, čeprav 
je res, da ta aktivnost vendar-
le ni povsem zamrla. Čutit! 
je, da so poletni dopusti že 
precej razredčili vrste naših 
forumov na vseh ravneh, tako 
da je ure jan je določenih za-
dev edinole posledica nujno-
sti — že bolj pa so to, lahko 
rečemo, operativne PRIPRA-
VE ZA NADALJNJE DELO, 
ki bo vsekakor sledilo po po-
čitniških prekinitvah v novi 
jesenski »sezioni« obnovljene 
aktivnosti. 

V dneh minulega tedna, ki 
mu je dalo slavnostno obelež-
je jubilejno praznovanje ob 
30-letnici vstaje slovenskega 
naroda (z osrednjo proslavo 
v Lokvah pri Črnomlju — na 
kateri se spregovoril pred-
sednik republiškega izvršnega 
sveta Stane Kavčič, tako da 
se je razvila v veliko l judsko 
zborovanje), pa se je dan 
pred praznikom — torej mi-
nulo sredo — še zadnjič pred 
poletnimi počitnicami sesta-
la REPUBLIŠKA SKUPŠČI-
NA v vsej svoji sestavi in ob-
ravnavala več zares pomemb-
ni!^ vprašanj. 

Predvsem moramo omeniti, 
da so vsi zbori republiške 
skupščine na tem zasedanju 
soglasno sprejeli predlog, na j 
bi Josipa Broza-Tita znova 
izvolili za predsednika repub-
like ter na j bi postal hkrati 
prvi predsednik novega pred-
sedstva SFRJ — kar je sploš-
na želja po vseh naših re-
publikah. pa so taksen pred-
log zvezni skupščini sporočili 
iz vse države. Hkrati je re 
publiška skupščina na tokrat 
nem zasedanju tudi izvolila 
ČLANE PREDSEDSTVA 
SFRJ iz Slovenija — izvolila 
je kandidata, ki ju je za to 
mesto predlagala republiška 
konferenca SZDL. To sta, kot 
je že znano, ing. Marko Bule 
in Mitja Ribičič, predsednik 
skupščine Sergej Kraigher pa 
bo član novega predsedstva 
že po svojem položaju. Svoje 
člane za predsedstvo SFRJ so 
doslej že izbrale tudi druge 
republike — in že ta četrtek 
bo zvezna skupščina potrdila 
izvolitev tega našega najviš-
jega državnega organa, ki 
smo ga dobili z novimi spre-
membami zvezne ustave. 

Drugo izredno pomembno 
vprašanje, ki ga je republi-
ška skupščina obravnavala na 
svojem tokratnem zasedanju 
(na katerem je resda imela še 
več točk dnevnega reda, ven-

dar se vseh ka jpada ne bo-
mo dotaknili), pa je bil pred-
log stališč o DOLGOROČ-
NEM DRUŽBENEM RAZVO-
JU Slovenije, torej okvirno 
vodilo našega vsesplošnega 
družbenega razvoja v prihod-
nj ih petnajst ih letih. Pred-
sednik Stane Kavčič, ki je ob 
tem spregovoril poslancerfr re-
publiške skupščine, je pou-
daril, da je pomembnost na-
šega dolgoročnega razvojnega 
načrta v teh trenutkih — ko 
nas tare teža vsakodnevnih 
problemov — še toliko večja, 
ker si resnično učinkovitega 
ure janja naših notranj ih prob-
lemov, gospodarstva in vse-
ga drugega, pač ne moremo 
predstavljati brez dolgoroč-
nih razvojnih konceptov. Jese-
ni, ko bomo izdelovali naš 
srednjeročni razvojni načrt 
— se pravi načrt za prihod-
njih pet let našega družbene-
ga razvoja — bodo vsa naša 
prizadevania seveda morala 
temeljiti na projekciji dolgo-
ročnega ra-rvoia naše družbe. 
Zategadelj sedan jih razprav o 
dolgoročnih razvojnih vpraša-
nj ih (ki se spričo vsakodnev-
nih problemov zdijo kot ne-
kakšen beg iz resničnosti) ne 
smemo ocenjevati kot nekak-
šno viziio neotipliive prihod-
nosti, ampak se moramo zave-
dati, da nam gradivo o dol-
goročnem razvoju — ki je 
strokovno obdelano in pri-
pravljeno — zares lahko slu-
ži (oziroma na.m mora služiti) 
kot temeljno voHilo pri pro-
gramiranju naših nadal jnj ih 
razvojnih konceptov. 

Minuli petek se je v Beo-
gradu sestal odbor za promet 
gospodarskega zbora zvezne 
skupščine, ki je sicer pred-
vsem obravnaval neka t^ - ' or-
ganizacijska vprašanja / ga 
prometa, na seji pa so se po-
slanci tudi zelo kritično do-
taknili perečega vprašanja 

NELIKVIDNOSTI NAŠEGA 
GOSPODARSTVA. Poslanci s 0 
v razpravi ocenili da so pred-
logi, ki jih za omilitev splošne 
nelikvidnosti daje ZIS, nepo-
polni im da bodo zaradi tega 
ostali tudi brez pravega učin-
ka — kolikor jih seveda ZIS 
ne bo dopolnil. Ukrepi ZIS 
se namreč omeju je jo samo 
na kliring med bankami in 
gospodarstvom, kar je po 
mnenju poslancev komaj po-
lovičen ukrep; omenjeni od-
bor je zahteval, na j zdravilo 
kliringa — predpišemo pri nas 
za vse, ne samo za banke in 
družbeno-politične skupnosti, 
gospodarstvo, tore j tudi za 
proti nelikvidnosti — prek 
Takšen splošni kliring, so po-
udarili poslanci, bi bil gotovo 

bolj učinkovit, saj po tako ra-
dikalnem ukrepu predstavni-
ki podje t i j pač ne bi bili ne-
nehno v položaju, ko mora jo 
»vsakega prvega v mesecu 
prositi banke za denar za iz-
plačilo osebnih dohodkov za-
poslenih«, ampak bi bili pro-
računski porabniki, skladi in 
diužbeno-politične skupnosti 
tudi prisiljeni, da prek kli-
ringa pokr i je jo svoje velike 
dolgove — kar bi splošno ne-
likvidnost našega gospodar-
stva vsaj občutno omililo, če 
je ne bi že povsem odpravi-
lo. 

Prvi koraki za spremembe 
oziroma dopolnitve republiške 
ustave — kar je logična posle-
dica nedavnih sprememb 
zvezne ustave — so že nareje-
ni. V ponedeljek in torek je 
v republiški skupščini zaseda-
la republiška ustavna komi-

Stavke so seveda neprijet-
na zadeva za tiste, ki so za-
radi njih prizadeti, toda po-
grebci v San Franciscu so jo 
zares zagodli mnogem, ko že 
nekaj dni vztrajno nočejo de-
lati in zahtevajo višje plače 
— tačas se je namreč v me-
stnih mrtvašnicah nabralo že 
več kot osemsto trupel, ki 
čakajo na pokop... za po-
kojne ni miru niti po smr-
ti... 

V Cape Kennedyju pa se 
še vedno zabavajo ob poslu-
šanju ene izmed zgodbic, ve-
zanih na tri vesoljce, ki dr-
vijo ta trenutek proti Luni: 
pred odhodom so jim namreč 
(v nasprotju z dosedanjo pra-
kso) omogočili, da so se se-
stali s svojimi dragimi. Toda 
eden izmed njih — Alfred 
Worden — je odklonil ponu-
jeno možnost in se je raje 
posvetil zadnjemu branju in-
strukcij kot pa srečanju s 
svojo izvoljenko, mično ste-
wardeso . . . najprej Luna. po-
tem šele ljubezen ... 

Tudi Henry Kissinger, ose-
bni svetovalec ameriškega 
predsednika Richarda Nixona 
ki je izpeljal presenetljiv taj-
ni obisk Pekinga, se je med 
svojim kratkim bivanjem v 
kitajski prestolnici odrekel 
nečemu — namreč palčkam, 
s katerimi sp sicer vsi člani 
njegovega spremstva jedli na 
svečanih obedih. Henry, ki v 
ZDA velja za playboya (po 
petnajstih letih se je ločil 

sija, ki je obravnavala sedaj 
pripravljen PREDOSNUTEK 
AMANDMAJEV k ustavi SR 
Slovenije (teh amandmajev 
je skupno 23 in v sedanji fa-
zi, ko bomo republiško usta-
vo šele dopolnili oziroma jo 
le delno spremenili, bodo ti 
amandmaj i nadomestili neka-
tere člane dosedanje repub-
liške ustave). Republiška us-
tavna komisija bo oblikovala 
besedilo osnutka teh ustavnih 
amandmajev ter ga poslala 
družbeno-političnim organiza-
cijam v republiki, s čimer se 
bo začela javna razprava ° 
spremembah in dopolnitvah 
republiške ustave, ki b 0 tra-
jala do polovice oktobra, 
lagani osnutek ustavnih 
amandmajev bo republiški 
zbor skupščine — kot je na-
povedano — obravnavali že v 
prvih dneh septembra. 

od svoje prve žene), se je v 
Pekingu raje zatekel k tradi-
cionalnemu priboru, vilicam 
in nožu... pa brez zamere, 
najprej želodec in šele po-
tem čuden način prehrane. . . 

V majhnem mestu na ame-
riškem zahodu so se trije 
vlomilci skoraj vso noč mu-
čili, da bi odprli precej ve-
liko jekleno blagajno, ko pa 
se jim je to naposled posre-
čilo, so našli v njej samo 
kratko obvestilo šefa podjet-
ja svojemu blagajniku: v to 
blagajno danes ne bomo več 
spravljali denarja, ker jo bo-
mo jutri prodali. . . najprej 
preveri, potem se trudi. .. 

Roparji pa niso imeli sre-
če tudi v sosednji Italiji. Kar 
sedem se jih je spravilo na 
zelo pijanega ameriškega tu-
rista, ki je imel pri sebi 5000 
dolarjev. Toda okajeni turist 
je bil še vedno toliko pri 
močeh, da jih je vseh sedem 
spravil s pestmi na tla, potem 
pa se je še sam vlegel in 
zaspal poleg njih in tako je 
vseh osem našla policija, ki 
je pridrvela na kraj prete-
pa. .. boj se turistov (moč-
nih), četudi so pijani... 

Neki kubanski ribič pa je 
imel več sreče: ko je razko-
sal morskega psa, ki ga je 
s težavo ujel, je v njegovem 
trebuhu našel zapestno uro, 
ki je še tiktakala. Imela je 
namreč avtomatičen pogon... 
in očitno več sreče kot njen 
lastnik... 

' Ш Л LE KMEČKE 
SEKCIJE 

Predolgo smo ugibali, ali 
so pri občinskih konferencah 
Socialistične zveze potrebne 
poleg kmetijskih sekcij še 
kmečke аЦ ne Po akcijskem 
programu za uresničevanje 
sklepov druge seje Zveze ko-
munistov Slovenije o razvo-
ju kmetijstva inpodeželja bi 
jih že morali ustanavljati. 
Potrebe so bile dovolj ute-
meljene.. Vzlic temu so se po-
javljali pomisleki. 

Na razpravi delegatov skup-
ščine zdravstvenega zavaro-
vanja kmetov za mariborsko 
območje se je pokaza o, da bi 
se kmetje morali večkrat se-
stajati in pogovoriti o raznih 
vprašanjih. Niso namreč raz-
pravljali le o zdravstvenem 
zavarovanju, kar je bil glav-
ni namen sestanka, ampak 
veliko več o starostnem zava-
rovanju, dedovanju posestev 
in drugih ovirah pri gospo-
darjenju. Take razprave bi 
najlaže pripravljale, kmečke 
sekcije. 

Nekateri kmetje sicer me-
nijo, da o svojih težavah lah-
ko razpravljajo tudi brez 
kmečkih sekcij. Oni vedo, kje 
jih žuli. Na njihove sestanke 

bi morali prihajati tudi tisti, 
ki imajo besedo pri odloča-
nju. 

Vendar tudi vsi kmetje niso 
enakega mnenja o raznih 
vprašanjih. Pogosto se mora-
jo na sestankih med seboj 
prepričevati, kaj je potrebno 
in kako bi bilo boljše. Kmeč-
ka sekcija naj bi pripravljala 
tudi take sestanke. 

Ali bi take naloge lahko 
uspešno opravljale kmetijske 
sekcije ? Podoba je, da ne, 
saj jih imamo že dalj časa. 
Nekaterim kmetom se zdi, 
da bi jih člani sekcij, k. niso 
kmetje, radi le učili a. i da 
z njimi ne morejo enako-
pravno razpravljati, ker ne 
znajo tako lepo in učeno 
razložiti svojega mnenja kot 
oni. 

Zato je občinska konfe-
renca Socialistične zveze 
Maribor storila prav,_Jco je 
dala pobudo, naj si kmetje 
najprej ustanovijo sekcije pri 
krajevnih odborih, nato jo 
bodo pa še pri njej. Tako s0 

kmečke sekcije začele rasti od 
spodaj, da se kmetom ne bo-
do zdele vsiljene. 

JOŽE PETEK 



BRU PERSPEKTIVE 
NOVACIJSKA DEJAVNOST PRI NAS JE PREVEČ RAZDROBLJE-
NA — LE REDKI USPEJO PREMAGATI TEŽAVE NERAZUMEVA-
NJA — MILAN ING. KOCJAN JE EDEN REDKIH USPEŠNIH N0-
VATORJEV 

Večini je prav dobro po-
znana si tuacija novotarstva 
v naši družbi . Kl jub temu, 
da imamo mnogo zelo spo-
sobnih l judi, ki bi radi svo-
je ideje prikazali v praksi , 
je Jugoslavija med zadnj imi 
Po številu pri javl jenih pa-
tentov na prebivalca. Naši 
gospodarstveniki vse prera-
di segajo po tu j ih licencah, 
naši strokovnjak^ pa tako ne 
more jo uvel j zaviti svojih za-
misli. Tudi če pr i javi jo do-
ber in koristen patent , se le 
redko na jde kdo, ki bi 
bil pr ipravl jen f inancirat i se-
r i j sko izdelavo novega izdel-
ka. Zelo uspešen izumitelj v 
Celju je Milan ing. Kocjan, 
ki dela v Cinkarni ter je pri-
javil že precej patentov, ki 
tudi v praksi že dobro dela-
jo. Prav zato s m 0 ga tudi 
obiskali. 

• Ing. Kocjan, vemo, da je 
število vaših patentov pre-
cejšnje . Ali bi nam lahko vsaj 
v glavnih obrisih opisali svoje 
dosedanje delo in uspehe? 

• Že med š tudi jem na fa-
kulteti sem se ukvar ja l s po-
sebnimi cikloidnimi gibanji , 
vendar samo teoretično. Potem 
sem v St ro jn i tovarni Trbov-
lje konst rui ra l samodejno 
vklopno in izklopno napravo 
za odvoz rude, v Metalni Ma-
ribor sem sodeloval pr i kon-
s t ru i ran ju žerjavov in podob-
nih naprav, bil sem tudi na 
specializaciji v inozemstvu, 
zdaj pa delam v Cinkarni. Tu 
sem sodeloval pr i konstrukci-
ji ciklona, to je separator za 
odpraševanje , t imsko smo iz-
delali centralno mešalno na-
pravo za Grafiko I I I , nazadnje 
pa sem se ukvar ja l z veledi-
solverjem ter avtomatskim 
razkladalcem za sipke mate-
riale iz zaprt ih vagonov. Vse 
to pa je seveda spremlja lo 
še vsakodnevno rut insko delo. 

• Ka j š tejete za svoj naj-
večji uspeh? 

• Vsekakor kons t rukci jo 
novega veledisolverja. To j e 
avtomatski mešalec za prašna-
te in pastozne komponente 
celo v r azmer ju 99:1. Z n j i m 
se pr ihran i jo dva do tri ope-
racije, čas mešan ja pa je zelo 
kratek. Lahko rečem, da smo 
na tem področ ju prehiteli celo 
svetovno tehniko. Veledisolver 
ima samodejni dvižni mehani-
zem, mešala pa se gibljejo po 
posebnih kr ivul jah ter se šele 
po približno 100 vr t l ja j ih vrne-
jo v začetni položaj. Poleg 
tega stane tak mešalec pr i nas 
le okrog 120.000 din, podobni, 
vendar tehnično m a n j zreli 
mešalci pa s tanejo v inozem-
stvu kar 300 do 400 tisoč din. 

To nam vsekakor odpira lepe 
možnosti za izvoz teh strojev, 
ko bo produkci ja stekla. 

B Je dosti zanimanja za te 
s t ro je? 

• Je, vendar več v tuj ini kot 
pr i nas. Je že tako, da smo 
mi še vedno veliko preveč 
konzervativni ter neelastični. 
Sicer pa je tudi neka j naših 
pod je t i j že naročilo te vele-
disolverje. 

• Kako pa je z novatorsko 
dejavnost jo pr i nas? 

• Lahko bi rekel, da so 
razmere na tem področ ju prav 
žalostne. Vse je preveč neor-
ganizirano, razdrobl jeno, celo 
v posameznih regijah ne vemo 
drug za drugega. Ver je tno bi 
moral nek centralni občinski 
organ spreml ja t i to dejavnost 
ter jo publicirati , morda za 
regijo, še bolje pa za celotno 
republiko ter pozneje za vso 
državo. Drugod imajo novator-
stvo bolje urejeno, p redvsem 
Nemci, Rusi in Amerikanci. 
Tam nove ideje hi t ro n a j d e j o 
pot v prakso, pri nas pa je 
ta pot precej trnova. Društva 
izumiteljev in tehnikov so sko-
r a j vsa po vrsti nedelavna in 
tako delamo vsak zase. Res bi 
bilo t reba tu neka j spreme-
niti. 

Ver je tno je še mnogo dru-
gih, ki imajo podobne težave 
in ki ne more jo uveljaviti svo-
jih idej. Precej je stvari, ki bi 
j ih lahko zdelali doma, pa j ih 
uvažamo. Odgovorni l jud je bi 
moral i o tem razmisliti ter 
podpret i inovacijsko dejav-
nost. 

Ivan Sevšek 

Veledisolver, ki so ga izdelali v centralnih delavnicah 
Cinkarne ,po načrtih ing. Milana Kocjana. Samo v tem 
stroju sta dva njegova prijavljena patenta. Stroj stane 
okrog 120.000 din. 



Aoštanjski kolos raste v nebo. Pogled na novi del elektrarne к šo-
štanjskega bazena, ki je v teh dneh kar precej zaseden, je preču-
dovit. Gradnja nove elektrarne hitro napreduje. 

(Foto: B. Strmčnik) 

V ponedeljek zjutraj sta se Danilo Rojnik iz Polzele in Iztok (»mla-
dič iz. Braslovč odpravila z avtostopom na 1500 km dolgo pot od 
Celja do Amsterdama. Oba sta študenta in upata, da se bosta čez 
mesec dni vrnila nazaj. Tako si bosta v mesecu dni ogledala 
Avstrijo Nemčijo Belgijo. Nizozemsko, ko pa se bosta vračala pa 
še Švico in Italijo. 

T. TAVCAK 

Na prostoru ob Novakovi žagi v Vrbnem pod Re-
sevno se je zbralo preko 5.000 občanov, da bi na tak 
način proslavili občinski praznik občine Celja in 
30--letnico vstaje slovenskega naroda-

(foto: B. S.) 

uredite si vaše denarne zadeve tako, 
da vam bo banka kar najbolj pri roki. 
84 poslovnih enot LJUBLJANSKE BANKE 
vam nudi hiter, učinkovit in zanesljiv 
bančni servis! 

l j u b l j a n s k a b a n k a 
pravi naslov za denarne zadeve! 

VREME 

Prevladovalo bo sonč-
no in razmeroma toplo 
vreme. Občasno nevihte 
predvsem v popoldan-
skem času. 

NOVI ПШМ1К - Glasile ot>ćir.sK.ib organizacij Socialistične 
eveze delovnega ljudstva uel.it Laško ш 2aiec - Uredništvo 
•d uprave Cene Gregorčičeve s oošr.ru oreda; 161 - Urejuje 
Uredniški odbor j - Glavni in odgovorni urednik: Jože 
Volfant — Tehnični urednik: Jože Cegnar — NOVI TEDNIK 

29 
iznaja vsak ćetrtek - izdaja ¿в ХЈР »Delo« Informacije 
propaganda Celje - l i s* ш ic.iSeji CGF oDeiOo LJubljana -
ROKOPISOV ne vraćamo - Cens posamezne Številke 60 par; 
•etna naroćn.ne 30 i m ; poiier.ns iS i m Za r-uJino «naša na 
ročniru SC' din - Tekofr, гаЛзд >0*/—1—128(i - TELEFONI: 
uredništvo 23-69 in 31-05 mali -»siasi lr naročnine 28-00 

SL:ZJ SE, POPOTNIK 
Če je človek optimist in ima občutek, da bi ob 

nekaterih vsakdanjih drobnih dogodkih na j ra je potočil 
solzo ali dve, je bolje, da se zasmeji. Zato takšen 
naslov, čeprav bi bilo lahko tudi drugače: smej se, iz-
letnik, turist , potnik in tako dalje. 

Samo dva drobna vtisa, čeprav različna, vendar 
imata zaradi nosilca — podje t ja Izletnik — precej 
skupnega. 

X X X 

Izletnik je kot edino avtobusno podje t je pri nas 
prevzel nalogo prevoza potnikov na veliko proslavo 
vsitaje slovenskega naroda, ki je bila 22. julija v Vrb-
nem pod Resevno. Prevoz je bil sicer v redu organi-
ziran, kaže pa, da so pri Izletniku hoteli izkoristiti 
enkratno priložnost, da na račun praznika nekoliko 
napolnijo blagajno. 

Iz Šent jur ja do Vrbnega je nekaj več kot tri kilo-
metre. Morda tudi štiri. Več pa ni. In za to kratko 
vožnjo je moral popotnik odšteti 250 starih dinarjev 
ali dva nova in petdeset par. Začudenemu pogledu je 
sledil prijazni nasmešek sprevodnika: 

>-Veste, danes je nekoliko dražje.« 
Zakaj? 
Morda zato, da bodo uporabili denar z a . . . sicer 

pa je to že naslednja zgodbica. 
XXX 

Pripeljal se je turist v novem mercedesu z belega 
Dunaja in opazoval reklamne table ob Mariborski ce-
sti. Hotel Oeleia. 

V redu, zaustavili se bomo, si je dejal. In glej, 
začudil se je turist. Čudovita, nova in moderna stavba. 
Vidiš, to je hotel, je dejal sopotnici. Škoda, da je ob 
njem tista čudna siva in lisasta zgradba. Kar nekako 
kvari okolje tega čudovitega poslopja. 

In napotil se je turist v to novo zgradbo. Toda 
glej čudo! Znotraj nobenega hotelskega vzdušja. Opro-
stite, mu povedo, to je podje t je Kovinotehna, hotel pa 
je tam zraven. 

XXX 
Baje govorijo v Celju, da bo Kovinotehna zaradi 

stalnih težav s turisti namenila nekaj sredstev iz re-
zervnega sklada Celei, da obnovi fasado. 

M. Seničar 


